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Spodnje Podravje � Obletnica vstopa Slovenije v EU

Sajenje rožic ...
Življenje je vse prej kot samo sajenje rožic, a četudi živimo v vse prej kot lepih časih, nam rože po-
magajo vsaj za trenutek pozabiti na vse tisto okoli nas, kar se ne kaže v tako lepi luči.

Maj je že od nekdaj mesec, 

ko se sadijo rože na domačem 

vrtu, balkonu, parku in od leta 

2004, od vstopa Slovenije v 

EU, tudi v ptujskem Evropar-

ku, ki ga je na predlog Valen-

tina Zamude osmislilo Turi-

stično društvo Ptuj. Sicer pa 

društvo v njem trikrat letno 

izobesi druge zastave. Pred so-

botno osrednjo slovesnostjo v 

Podravju ob vstopu Slovenije 

v EU, ki bo potekala pod na-

slovom Spoznavajmo države 

EU, so dijaki Biotehnične šole 

Ptuj, programov hortikulturni 

in kmetijsko-podjetniški teh-

nik, pod vodstvom Ide Obran 

in ob pomoči članov upravne-

ga odbora TD Ptuj in nekate-

rih drugih, po zasnovi Komu-

nalnega podjetja Ptuj zasadili 

gredice v obliki mestnega 

grba, slovenske in evropske za-

stave. Zasadili so blizu sedem 

tisoč rdečih in belih begonij, 

žametnic ter nepostarnikov. 

Nekaj tisoč cvetlic bodo v teh 

dneh posadili še na gredice 

Mestnega parka, v prihodnjih 

dneh pa bo tudi tradicionalna 

delitev cvetja za okna in balko-

ne mestnega jedra. V centru 

Ptuja se je te dni pričel tudi že 

tradicionalni cvetlični sejem, 

na katerem ne bo težko najti 

kvalitetnega sezonskega cve-

tja za domačo zasaditev.
MG

Emil Mesarič � 
Vodno in obvodno 
ponudbo približati 
obiskovalcem 

� Stran 17

Gospodarstvo
Ormož � V 
Carreri Optylu 150 
presežnih delavcev

� Stran 5

Po naših občinah
Kidričevo � Okolj-
ski inšpektor občini 
naložil sanacijo
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Aktualno
Sp. Podravje � Na 
Ptujskem pomorov 
čebel ni bilo

� Stran 3

Nogomet � 
Drava v soboto gosti 
Šenčur, Aluminij v 
nedeljo Šmartno

� Stran 15

Podlehnik � Kolone še nekaj naslednjih sezon

Avtoceste očitno še dolgo ne bo ...
Zadnji, 13-kilometrski odsek avtoceste od Dražencev do Gruškovja ostaja še naprej zgolj na papirju, dejanska izvedba pa se 
glede na zadnja (ne)dogajanja vse bolj pomika v neko nedoločeno prihodnost. Župan občine Marko Maučič počasi obupuje.

Foto: SM

Kolone zabite pločevine od Dražencev do Gruškovja bodo očitno realnost še precej let; po nič kaj 
optimističnih besedah poslanca Mariniča namreč ta del avtoceste ni prioriteta, denar zanj pa se 
preusmerja v druge projekte.

bra dobila natančen terminski 
načrt, kdaj in kaj se bo izvajalo 
v tem in naslednjem letu. „Po 
teh zagotovilih in planu bi mo-
ral biti januarja letos že sprejet 
poslovni načrt, februarja bi 
moral biti izveden razpis za iz-
bor izvajalca gradnje in do kon-
ca letošnjega leta bi moralo biti 
izdano gradbeno dovoljenje. 
Odkupi potrebnih zemljišč in 
prva dela bi se po tem planu 
začela v letu 2012. Žal pa se do 
zdaj, maja 2011, ni zgodilo še 
nič od napovedanega, oziroma 
je bil izveden le razpis za nad-
zor. Glede na ta dejstva je zdaj 
že povsem jasno, da se odkupi 
zemljišč naslednje leto ne bodo 
začeli. Še huje: poznavajoč po-
stopke razpisov za izvajalca del 
in pritožbene roke je tudi ne-
realno pričakovati, da bo grad-
beno dovoljenje sploh izdano 
pred koncem naslednjega leta!

� Stran 5



kmetij, na kateri se od po-

krajin predstavlja Dolenjska 

z Belo krajino in Posavjem, 

od koder bo prišlo tudi ne-

kaj kulturnih skupin, bodo 

obogatili s predstavitvijo 

filma o predelavi mleka na 

tradicionalen način in po-

delitvijo certifikata za naci-

onalne poklicne kvalifikaci-

je kmetovalca.

Še bolj kot prejšnja leta 

so se organizatorji poveza-

li s Pokrajinskim muzejem 

Ptuj-Ormož. Tako bodo na 

ptujskem gradu izvedli pet-

kova posveta o trženju živil 

živalskega izvora in vinogra-

dniškega o težavah vinogra-

dnikov pri pridelavi grozdja 

na kmetijskih površinah v 

zakupu. Na ptujskem gradu 

bo 20. maja potekalo tudi 

srečanje predsednic dru-

štev kmetic, podeželskih 

žena in gospodinj, članice 

Društva žena iz Jurovskega 

Dola pa se bodo predstavile 

z enim od svojih projektov.

V soboto, 21. maja, do-

poldne se bo del dogajanja 

preselil na Mestni trg, kjer 

po potekal praznik sira, za 

obiskovalce pa bo zanimiva 

tudi predstavitev starodob-

nih traktorjev in kmetijske 

mehanizacije, ki jo bo pred 

Mestno hišo pripravilo Bol-

fenško društvo ljubiteljev 

stare tehnike Trnovska vas.

V letu 2012 razstava 
evropskih kruhov

Peter Pribožič, predse-

dnik organizacijskega odbo-

ra 22. razstave Dobrote slo-

venskih kmetij, je povedal, 

da je letošnja razstava re-

kordna, največja doslej, saj 

so udeleženci v ocenjevanje 

prijavili kar 1369 izdelkov 

v trinajstih skupinah. Raz-

veseljivo je, da se povečuje 

število tržno zanimivih iz-

delkov - mesnih, mlečnih, 

pa tudi konzerviranega sad-

ja, zelenjave, sokov. Doseda-

nje ocenjevanje je pokazalo 

izjemno visoko kakovost 

prijavljenih izdelkov. V enaj-

stih skupinah izdelkov so 

doslej z zlatimi, srebrnimi 

in bronastimi izdelki oce-

nili 617 izdelkov, skupaj pa 

naj bi jih bilo na koncu kar 

okrog 900, če ne upošteva-

mo znakov kakovosti. V sre-

do, 11. maja, bodo ocenili še 

sire, 17. maja pa bo kar šest 

strokovnih komisij ocenje-

valo izdelke iz žit, ki so naj-

močnejša skupina izdelkov 

vsakoletne razstave.

Stalnica razstave Dobro-

te slovenskih kmetij je tudi 

kulturni program, v kate-

rem sta svoj prostor tudi 

letos našla Folkfest in javna 

radijska oddaja Radia Ptuj 

Med ljudskimi pevci in god-

ci. Letos bodo na dvorišču 

minoritskega samostana ob 

gostih iz nosilne pokrajine 

zapeli tudi člani pevskega 

zbora zamejskih Sloven-

cev FB Sedej iz Števerjana 

in pevskega zbora Bilka iz 

Bilčovsa na avstrijskem Ko-

roškem. Z dnevom odprtih 

vrat bo vabila tudi Biotehni-

ška šola Ptuj na Grajenšča-

ku.

Za razstavo dobrot v letu 

2012 so oblikovali idejo, da 

bi na ptujskem gradu pred-

stavili evropski kruh; na to 

pisno pobudo še do danes 

niso prejeli odgovora od 

odgovornih za projekt EPK 

2012 – Ptuj partner, je pove-

dal Pribožič. Na tem bodo 

delali, idejo so lani pred-

stavili že soorganizator-

jem, Kmetijsko-gozdarski 

zbornici in tudi Zadružni 

zvezi Slovenije. Malokateri 

narod se lahko izkaže s ta-

kšno pestrostjo kruhov kot 

Slovenija, in če bo uspelo 

ob razstavi pripraviti tudi 

predstavitev tudi drugih 

vrste evropskega kruha, bo 

to lahko samo še dodatna 

privlačnost, ki bo v mesto 

stoterih dobrot vabila obi-

skovalce od blizu in daleč.
MG

Na tradicionalno razstavo 

Dobrote slovenskih kmetij 

že med letom vabijo v po-

sameznih Mercatorjevih 

trgovskih centrih, kjer se 

najboljše slovenske kmetice 

in kmetje enkrat mesečno 

predstavljajo s svojimi izdel-

ki. To soboto, 7. maja, bodo 

njihove dobrote naprodaj 

v Mercatorjem centru na 

Ptuju, v Špindlerjevi ulici. 

14. maja bodo slovenske 

dobrote v velikem obsegu 

ponovno naprodaj na Po-

gačarjem trgu v Ljubljani; 

predstavitev pripravljajo 

skupaj s Termami Ptuj, v po-

moč jim bodo tudi ptujski 

rimski vojščaki. Tega dne pa 

bodo prvič odprli tržnico z 

dobrotami slovenskih kme-

tij na Mitrovem vrtu hotela 

Mitra na Ptuju; poslej naj bi 

jo odpirali najmanj enkrat 

mesečno. Organizatorji raz-

stave KGZ Slovenije in nje-

na ptujska svetovalna služba 

ter MO Ptuj so odločitve ho-

telirja o organizaciji tržnice 

dobrot slovenskih kmetij 

zelo veseli, želijo si, da bi se 

po njih zgledoval še kdo.

Častni pokrovitelj leto-

šnje razstave je Dejan Židan, 

minister za kmetijstvo, goz-

darstvo in prehrano RS, ki 

bo tudi slavnostni govornik 

ob odprtju. To bo v četrtek, 

19. maja, ob 16. uri, po seji 

vlade, da bo minister lahko 

prišel, sicer pa si jo bodo 

prvi obiskovalci lahko ogle-

dali že ob 9. uri istega dne. 

Otvoritveno dogajanje 22. 

razstave dobrote slovenskih 
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Ptuj � 22. razstava Dobrote slovenskih kmetij

Največja razstava doslej
Dvaindvajseta razstava Dobrote slovenskih kmetij, ki jo bodo v minoritskem samostanu odprli 19. maja in bo odpr-
ta do 22. maja, prinaša nekatere novosti in je največja doslej, saj so kmetice in kmetje v ocenjevanje prijavili 1369 
izdelkov v trinajstih skupinah. Letos jo bodo odprli že v četrtek dopoldan in bo odprta do nedelje, s tem pa bodo šo-
lam in drugim odprli dodatne možnosti ogleda najboljših kulinaričnih dobrot slovenskih kmetij in kmetij avstrijske 
Štajerske. Vse dni bo razstava na ogled od 9. do 18. ure.

Spektakli za »discipliniranje«
Kaj naj si mali človek misli o najno-

vejših pridržanjih, ki se znova dogajajo 

z vsem medijskim pompom? Morda za 

trenutek še pomisli: glej, tudi za politike 

je prišel čas plačila, a se ga hitro znebi. 

Koliko takih spektakularnih pridržanj 

pa je že bilo in kaj se je zgodilo? Nič. Za male nepridiprave 

so se sodni mlini že doslej hitro vrteli. Kakšna neki je tudi 

naša zakonodaja, da jo vsak, kdor ima le pet minut časa, 

denar in dobre odvetnike, lahko zaobide, kaj delajo nad-

zorni organi v javnih službah, ki bi morale biti brezhibne, 

da se lahko dogajajo takšne anomalije?

Če bi vsi odgovorno in zakonito opravljali svoje delo, 

verjetno v teh dneh ne bi ponovno polnili časopisja z do-

mnevnimi nepravilnostmi, ki jih bo potrebno šele dokaza-

ti, a jih bo vsak najmanjši spodrsljaj v pregonu naredil nič-

nega, četudi so se v resnici zgodile. Pa »grožnje« o tem, kaj 

se bo zgodilo, če pokojninska zakonodaja pade? V interesu 

politike, ki je sama sebi namen in ki se ne zna pogovarjati 

s socialnimi partnerji, naj bi zdaj utišali upokojence, pre-

jemnike socialne pomoči in nebogljenega brezposelnega 

delavca, ki mu je mar za vse te pogoltne politične in gospo-

darske politike, ki rušijo vse prej seboj, tudi temeljne postu-

late socialne države, zapisane v ustavi, ker on za razliko 

od politikov mora dejansko preživeti. Čemu pa se je v teh 

kriznih časih odrekla politika, kateremu privilegiju, razen 

da skuša disciplinirati ljudstvo, ki ni po njegovi volji, ker 

ne glasuje za to, kar mu servira? Njeni pogrinjki za male 

ljudi so več kot skromni oziroma v večini nesprejemljivi. 

Pa še zamenjati je ne morejo čez noč, ker imamo za izbra-

ne še vedno zelo zaščitniško zakonodajo, takšno, da bomo 

najprej potonili, preden bomo šli na nove volitve, ker je 

obračun za nezadovoljno večino možen le vsaka štiri leta. 

Še vedno pa čakamo na prvega politika ali poslanca, ki si 

bo znižal plačo zato, ker ni uspešen; v gospodarstvu se to 

zgodi zelo hitro: ko ni rezultatov, se stanjša tudi denarnica 

oziroma zapre podjetje. Tudi to bi bila ena od svetlejših no-

vic za podalpsko deželico, najboljša pa, da so se začeli po-

stopki »ukinjanja« nesposobne politike, ker bi to dalo vsaj 

malo upanja za ohranitev dostojanstva večine.
Majda Goznik

Uvodnik

Foto: Črtomir Goznik

Peter Pribožič, predsednik 
organizacijskega odbora 22. 
razstave Dobrote slovenskih 
kmetij: „Kakovost izdelkov je iz 
leta v leto večja.“

Foto: Črtomir Goznik

Pestrost kruhov v Sloveniji je izjemna, z njo se lahko pohvali le malokatera država.

Prejeli smo

Seje OS Ormož niso 
slabo vodene

V svetniškem klubu N.Si se 
ne strinjamo z zapisom no-
vinarke Viki Klemenčič Iva-
nuša v Štajerskem tedniku, 
dne 19.4.2011, da so seje OS 
Ormož vodene slabo in prav 
tako se ne strinjamo s trditvi-
jo Liste za Ormož, v isti števil-
ki, ki problematizira vodenje 
sej. Gre namreč za dejstvo, da 
je pri vodenju sej potrebno 
natančno upoštevati poslov-
nik OS občine Ormož.

Zadnja verzija Poslovnika 
občinskega sveta je bila ob-
javljena v Uradnem vestni-
ku občine Ormož, 29. junija 
2010, št.6. Čeprav poslovnik 
postavlja časovne okvire go-
vorcem na sejah, so z replika-
mi dane praktično neomejene 
možnosti za razprave, na kar 
pa župan ne more vplivati. 
Ravno možnost razprave in 
postavljanja vprašanj s pri-
dom izkoriščajo prav nekateri 
svetniki, še posebej opozicije. 
Še več, na zadnji seji, o kateri 
piše imenovana novinarka, 
kakor tudi govori Lista za 
Ormož, je župan prvič v tem 
mandatu svetniku iz vrst opo-
zicije, ki je tudi največ razpra-
vljal, izrekel opomin zaradi 
samovoljnega skakanja v 
besedo. Ko pa ga je opomnil, 
da naj zaključi misel, ker da 

je njegov čas 7 minut potekel, 
je le-ta protestno zapustil sejo, 
ker da mu je kratena pravica 
govoriti. Na zadnji seji OS je 
tako eden od svetnikov žu-
panu in občinski upravi po-
stavil 11 vprašanj. Med njimi 
so bila tudi takšna, ki nimajo 
nič skupnega z delom občin-
ske uprave.

Osem ur trajajoča seja je 
vsekakor utrujajoča za vse, 
ki sedimo v OS, vsekakor tudi 
za prisotne novinarje, čeprav 
niso obremenjeni z natanč-
nim spremljanjem dogajanja. 
Vsekakor pa je naporna tudi 
za tistega, ki sejo vodi in celo-
tno občinsko upravo, ki mora 
odgovarjati na številne pre-
tirane očitke in obtožbe. To 
kar se dogaja v ormoškem OS 
najbrž res ni normalno, toda 
kriviti župana za razprave 
posameznih, še najbolj opo-
zicijskih svetnikov, je milo 
rečeno še bolj nenormalno. 
Res pa je tudi, da vsa gradiva 
obravnavajo delavna telesa 
in da so vsi predlogi, ki jih 
predlaga občinska uprava z 
županom na čelu na odborih 
bolj ali manj soglasno spreje-
ti. Zato se opravičeno posta-
vlja vprašanje, zakaj potem 
svetniki na sejah OS o vsem 
znova na veliko razpravljajo. 
Morda je res odgovor samo v 
tem, da na odborih ni kamere 
in ne novinarjaev, na seji OS 
pa je prisotna kamera in no-
vinarji.

Svetniški klub N.Si



Da na širšem območju Ptuja 

in Spodnjega Podravja za sedaj 

ni prišlo do večjih pomorov 

čebel, nam je včeraj zatrdil tudi 

eden največjih evropskih čebe-

larjev Janko Pislak iz Apač na 

območju občine Kidričevo, ki 

ima 37 čebelnjakov in so mu v 

začetku marca letos pomorili 

kar 140 čebeljih družin: „Lah-

ko rečem, da na območju Spo-

dnjega Podravja in na širšem 

ptujskem območju za sedaj še 

nismo zasledili večjih pomorov 

čebel. Kolikor sem ob pregledih 

čebelnjakov ugotovil sam in kot 

sem izvedel tudi iz pogovorov z 

drugimi čebelarji, je na širšem 

ptujskem območju po razmero-

ma ugodni prezimitvi spomladi 

sicer ponekod prišlo do nekaj 

manjših primerov prekomerne-

ga padca števila čebeljih družin. 

A treba je vedeti, da je bilo letos 

v času sajenja koruze vreme za 

čebele izredno neprimerno, saj 

je bilo zelo suho. Ko so kmetje 

sadili koruzo, je skoraj vsak dan 

pihal tudi močan veter, tako da 

se je s semenske koruze, ki je 

oprašena z močnim strupom, 

kadilo vse naokrog. Ponekod je 

veter odpihal strupene prašne 

delce tudi po 500 m daleč, na 

polja oljne ogrščice, ki tačas 

cveti in medi, ter na druge me-

dovite rastline.“

Kakšno pa je stanje vaših 
čebeljih družin te dni?

„Moram reči, da so se v naših 

čebelnjakih čebelje družine kar 

lepo razvile, zaradi nestanovi-

tnega vremena pa seveda sedaj, 

v času medenja, ni vse tako, kot 

bi moralo biti. Čebelarji vemo, 

da je običajno v drugi polovici 

aprila nekaj padca števila čebel 

tudi zaradi tega, ker odmirajo 

stare, zimske čebele, ob pregle-

du panjev pa smo tudi ugotovili, 

da medenje ni najboljše. Mislim, 

da zaradi nenadnih vremenskih 

sprememb, zadnje čase pred-

vsem zaradi pogostega deževja, 

v sredo zjutraj pa smo ponekod 

doživeli tudi slano. Sicer pa v 

naslednjem tednu že pričakuje-

mo, da bo pričela mediti akacija 

in upam, da bodo tedaj vremen-

ske razmere ugodnejše, saj je 

čas, da se v maju vreme končno 

otopli.“

Na Ptujskem 
čebelarji za sedaj 
zadovoljni

Za sedaj so s stanjem čebeljih 

družin zadovoljni tudi v Če-

belarskem društvu Ptuj, saj po 

besedah predsednika Martina 
Čuša tudi oni niso prejeli še 

nobenih prijav o večjih pomo-

rih čebel:

„Glede na to, kar se je doga-

jalo v Pomurju, smo v čebelar-

skem društvu Ptuj za sedaj lah-

ko razmeroma zadovoljni, saj 

do danes od naših čebelarjev 

nismo prejeli nobenih sporočil 

o pomorih, ki bi jih povzročili 

kakršnikoli posegi na kmetij-

skih zemljiščih, sadovnjakih ali 

vinogradih. Na splošno pa ugo-

tavljamo, da so zaradi ne preveč 

hladne zime čebelje družine 

kar dobro prezimile, zaradi hi-

tre otoplitve so iz panjev izlete-

le prej kot običajno, kljub temu 

pa je pomladanski razvoj čebel 

zaradi neugodnih vremenskih 

razmer nekoliko slabši kot v mi-

nulih letih.“

Kakšne pa so vaše ugoto-
vitve po prvi spomladanski 
paši?

„Po informacijah naših čebe-

larjev moram reči, da so košči-

čarji, predvsem gre za češnje in 

slive, kar dobro medili, čeprav 

je cvetenje precej oviralo neu-

godno vreme. Tudi oljna repi-

ca kar lepo medi, precej pa je 

tudi cvetnega prahu, tako da je 

prva spomladanska paša dokaj 

dobra, kar seveda koristi tudi 

čebelam.“

Torej v Čebelarskem dru-
štvu Ptuj do sedaj niste pre-

jeli prijav ali informacij o 
kakršnih koli večjih pomo-
rih čebel?

„Do srede, 4. maja, v društvu 

nismo prejeli nobene prijave 

ali informacije o množičnih 

zastrupitvah čebeljih družin. 

Sicer pa smo tej problematiki 

precej pozornosti posvetili tudi 

na sestanku upravnega odbora 

Zveze čebelarskih družin Ptuj. 

Stanje redno spremljamo, in 

če se bodo pojavile še kakšne 

druge pomembne informacije, 

bomo o tem zagotovo obvestili 

širšo javnost.“

Nadvse podobna situacija je 

tudi na širšem območju Spo-

dnjega Podravja, je zatrdil Stan-
ko Kitak, predsednik Zveze 

čebelarskih društev Ptuj: „V naši 

Zvezi čebelarskih društev Ptuj je 

za sedaj združenih prek 400 če-

belarjev iz devetih čebelarskih 

društev, in sicer iz ČD Majšperk, 

Turnišče, Markovci, Cirkulane, 

Gorišnica, Dornava, Juršinci, 

Ptuj in Zavrč. Gre za precej ši-

roko območje in veseli me, da 

do včeraj nismo iz nobenega od 

teh društev ali čebelarjev pre-

jeli obvestila o množičnem po-

moru čebel. Pa tudi sicer smo 

letos prejeli le eno prijavo o s 

tem povezani kršitvi, ko so pred 

prvomajskimi prazniki prijavili 

kmeta iz okolice Ptuja, ki je svoj 

travnik škropil s fitofarmacevt-

skimi sredstvi sredi dneva, kar 

seveda ni dovoljeno in je za če-

bele lahko smrtonosno. Kljub 

temu pa vse kmetovalce in tudi 

druge občane pozivamo, naj 

bodo pri uporabi fitofarmacevt-

skih sredstev skrajno previdni, 

naj se strogo držijo navodil o 

količini posameznih kemijskih 

preparatov, predvsem pa naj 

škropijo zvečer, ko se čebele vr-

nejo v panje in zanje ne bo več 

nevarno.“

Zaradi množičnega pomora 

čebel v Pomurju je kmetijsko 

ministrstvo tik pred prvomaj-

skimi prazniki v Uradnem listu 

objavilo odredbo o prepovedi 

prometa in uporabe fitofar-

macevtskih sredstev poncho 

FS 600 rdeč, cruiser 350 FS in 

cruiser 70 WS. Odredba prepo-

veduje tudi uporabo biscaya in 

fitofarmacevtskih sredstev, ki 

vsebujejo aktivne snovi kloti-

niadin, imidakloprid in riame-

toksam, na semenu koruze in 

oljne ogrščice.

Glede na dosedanje izvide 

pomorjenih čebel je najverje-

tnejši vzrok za pomore kemič-

na substanca klotianidin na se-

menu koruze. Kot je v začetku 

tega tedna pojasnil kmetijski 

minister Dejan Židan, je med 

prvimi ukrepi začasna prepo-

ved semena z neonikotinoidi, 

omejitev uporabe insekticida 

biscay in povečanje vzorčenja v 

panjih. Glede na sedem izvidov 

pomorjenih čebel pa je tudi 

minister ugotovil, da je najver-

jetnejši vzrok za njihov pomor 

kemična substanca klotiani-

din. Ob tem je dodal, da bodo 

do točnejših informacij o tem, 

ali so bila vsa semena koruze 

obdelana pravilno ali ne, prišli 

šele po tem, ko bodo prejeli še 

rezultate analize semen koruze, 

ki so jo poslali v nemške labo-

ratorije.
M. Ozmec

Foto: M. Ozmec

V teh dneh je največ čebelje paše na oljni ogrščici ali, kot pravijo po domače, oljni repici, kmalu pa 
naj bi pričela cveteti tudi akacija.

Spodnje Podravje � Množični pomori čebel le v Pomurju

Doslej na Ptujskem večjih pomorov ni bilo
Po pomorih čebel v Pomurju, kjer naj bi po nekaterih podatkih v okoli 2500 panjih pomrlo na milijone čebel, na območju Spodnjega Podravja do sedaj še 
niso opazili večjih pomorov; Čebele so v glavnem dobro prezimile, zaradi neugodnega vremena so doživele le nekoliko slabši razvoj in prvo medeno pašo.

Od danes rok za zamudnike
Danes se je uradno zaključil redni rok za oddajo zbirnih vlog za pridobitev subvencij. Za-

mudniki bodo sicer še imeli možnost oddati svoje vloge v naslednjih 25 dneh, do konca 
maja, vendar se bo znesek odobrenih sredstev za vsak posamezen zahtevek za vsak dodatni 
dan zamude znižal za en odstotek.

V začetku tega tedna je bilo skupno vloženih nekaj manj kot 53.000 oziroma 88 odstotkov vlog od ne-
kaj več kot 60.000 vlog, kolikor jih je bilo vloženih v letu 2010. Do konca rednega roka kampanje bodo 
kmetijski svetovalci morali vnesti še nekaj manj kot 7.000 vlog. Pričakuje se, da bo v letu 2011 nekaj 
kmetij manj oddalo zbirne vloge, vedno pa je kar nekaj kmetij, ki vloge oddajo šele v zamudnem roku.

Sicer je za izvedbo elektronskega izpolnjevanja zbirnih vlog in ostalih zahtevkov v letu 2011 na oddel-
kih za kmetijsko svetovanje pri Kmetijsko-gozdarski zbornici Slovenije (KGZS) pripravljenih 84 vnosnih 
mest, za pomoč vlagateljem pri vlaganju zahtevkov pa je ustrezno vsebinsko in računalniško usposo-
bljenih 265 kmetijskih svetovalcev.

Tudi letos pomoč vlagateljem poteka po sistemu naročanja, ki na posameznih območjih oziroma na 
posameznih vnosnih mestih poteka enako kot v preteklih letih. Na ptujskem KGZ pravijo, da so letos 
oddaje vlog potekale brez večjih težav, izpolnili pa so jih približno toliko kot lani.

SM

Slovenija � Subvencije v kmetijstvu
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Foto: M. Ozmec

Po prvih pomladnih pregledih čebelnjakov na območju Spodnjega Podravja še niso opazili nobenega 
večjega pomora čebel.



Izvrševanje proračuna MO 
Ptuj v lanskem letu je bilo speci-
fično iz več vidikov: zaradi sod-
be sodišča v primeru Meltal, ki 
je mestni poračun obremenila 
za dva milijona evrov, in zaradi 
projekta varovanja vodnih vi-
rov podtalnice Ptujskega polja, 
ker se je država odločila, da da-
vek na dodano vrednost ni več 
upravičen strošek.

Kot je ptujski župan Štefan 
Čelan dodatno pojasnil svetni-
kom, ki so se zanimali, zakaj 
nizki indeksi pri realizaciji pri-
hodkov in odhodkov, so sistem 
vodenja in plačil za to investici-
jo spremenili brez sprememb 
pogodb, to pa je povzročilo 
večmilijonski izpad na strani 
prihodkov in odhodkov ter 
nižje indekse realizacije. Sve-
tniki, ki jih skrbi zlasti razko-
rak med prihodki in odhodki v 
letu 2010 ter posledice za pro-
račun 2011, so s 24 glasovi ozi-
roma večino sprejeli zaključni 
račun proračuna za leto 2010. 
Primernega za razpravo in 
sprejem ga je po obravnavi z 
dodatnimi pojasnili ocenil tudi 
nadzorni odbor MO Ptuj, ki ga 
po novem vodi Bojan Klinkon.

Mestni svetniki so se na seji 
seznanili tudi s stanjem projek-
ta celovitega varovanja vodnih 

virov podtalnice Ptujskega po-
lja. Cestno podjetje Maribor, ki 
je do februarja letos v stečaju, 
je projekt pričelo izvajati kot 
vodilni partner v letu v 2007. 
Ostali partnerji (NGP Nizke 
gradnje, VGP Drava in Nivo) 
so solidarno odgovorni. Unov-
čena je bila bančna garancija v 
višini 3,4 milijona evrov. Pro-
jekt naj bi dokončalo podjetje 
NGP Nizke gradnje, s katerim 
potekajo intenzivni pogovori, 
usklajujejo pravne in finančne 
zadeve, ob tem pa se pripravlja 
terminski plan dokončanja 
projekta. MO Ptuj je 1. aprila 

prejela dopis ministrstva za 
okolje in prostor s prilogo, 
sklepom Evropske komisije, o 
podaljšanju roka za dokonča-
nje projekta do konca decem-
bra letos, pri čemer pa v MO 
Ptuj še niso prejeli pogodb o 
sofinanciranju ministrstva za 
okolje in prostor v letu 2011. 
Mestni svetniki so na aprilski 
seji tudi izvedeli, da je prva 
faza projekta varovanja podtal-
nice skoraj v celoti dokončana. 
Nedokončano je poskusno 
obratovanje na čistilnih na-
prav Kidričevo in Gorišnica, 
na ptujski pa so dela zaključe-

na v dobrih 92 odstotkih - tre-

ba je izvesti še zaključna dela 

in poskusno obratovanje.

Mestni svetniki so razpra-

vljali tudi o osnutku odloka o 

priznanjih MO Ptuj, ki ga do-

polnjujejo s »priznanjem me-

sta Ptuj«, kar pomeni, da bi ga 

lahko podelili že ob letošnjem 

prazniku MO Ptuj. Priznanje 

mesta Ptuj bo občina podelila 

za posebne zasluge za razvoj, 
ugled in dobrobit mesta Ptuj 
in njegovih prebivalcev, za 
promocijo mesta ter za razvi-
janje dobrih medmestnih od-
nosov. Za novo priznanje so se 
odločili, ker je bila komisija za 
priznanja in odlikovanje MO 
Ptuj velikokrat v dvomih pri 
podeljevanju najvišjega prizna-
nja občine in podelitvi zlate 
plakete. Priznanje mesta Ptuj 
bo tako neke vrste vmesno 
priznanje med obema in se bo 
podelilo s posebno listino.

Uvedba novega priznanja 
mestnega proračuna ne bo bi-
stveno obremenila, stroški naj 
bi se povišali le za okrog 340 
evrov, sicer pa je mestni prora-
čun 12 lanskih priznanj stalo 
štiri tisoč evrov. 

Ureditev in sanacija 
Studenčnice

Mestni svetniki so aprila 
izglasovali tudi ugotovitveni 
sklep o obstoju javnega inte-
resa pri izvedbi investicije ga-
silskega doma (orodjišče) in 
oprostitvi plačila komunalne-
ga prispevka investitorja PGD 
Turnišče Ptuj v ČS Breg-Turni-
šče. Komunalni prispevek, ki 
bi ga sicer moral občini plačati 
investitor, je vložek MO Ptuj v 
izgradnjo orodjišča, ki bo gle-
de na ponudbo gradbeništva 
Alojza Bezjaka stalo okrog 202 
tisoč evrov.

V ČS Breg-Turnišče pa si 
prizadevajo tudi za ureditev 
in sanacijo vodotoka Studenč-
nica. Okvirni projekt ureditve 
in sanacije je na pobudo sveta 
ČS Breg-Turnišče pripravila 
članica četrtnega sveta Marija 
Hernja Masten. Opozarjajo, da 
Studenčnica napaja podtalni-
co, prav tako pa je tudi zaveti-
šče živali in rastlin, ki so vedno 
redkejše, na primer ponirek. 
Studenčnica izvira v bližini 
Ptuja, teče skozi občine Hajdi-

na, Ptuj in Videm, po zakonu 

o vodah pa sodi med celinske 

tekoče vode 2. kategorije. Ob 

gradnji dravskega kanala v 

Zlatoličju so trije njeni izviri 

popolnoma usahnili, potok se 

je izsušil do Skorbe, kjer so bili 

naslednji trije izviri, a so tudi 

sčasoma izginili, saj so jih lju-

dje zasipali z zemljo in smetmi, 

tako da se je Studenčnica izsu-

šila do Koroščevega mlina in 

zarasla s koprivami. Današnje 

stanje ob Studenčnici je slabo, 

rečno dno je zamuljeno, rastje 

uničeno, v projektu o ureditvi 

in sanaciji Studenčnice ugota-

vlja Marija Hernja Masten.

Ureditev Studenčnice je po-

trebna iz več razlogov: zaradi 

ureditve priobalnega zemlji-

šča porečja, ekološko-okolje-

varstvenega, dolgoročnega 

varstva kakovosti in smotrne 

rabe razpoložljivih vodnih 

virov, napajanja podtalnice z 

neoporečno pitno vodo, go-

spodarskega in turistično-re-

kreacijskega. Cilj projekta ure-

ditve Studenčnice je vodnogo-

spodarska ureditev njenega 

porečja, zaščita rastlinskega in 

živalskega sveta, zaščita pod-

talnice, izgradnja brvi preko 

Studenčnice in izgradnja re-

kreacijsko-pohodne-sprehajal-

ne poti. 

Člani sveta ČS Breg-Tur-

nišče predlagajo, da občina 

projekt Studenčnice vključi v 

svoj dolgoročni razvojni načrt, 

da izvede raziskavo lastništva 

priobalnih zemljišč in pridobi 

soglasje za posege ob sanaciji 

potoka, pripravi dokumenta-

cijo za ureditev potoka in jo 

posreduje ministrstvu za oko-

lje in prostor, pripravi doku-

mentacijo projekta za prido-

bitev evropskih sredstev in po 

odobritvi le-teh izvede razpis 

za izdelavo brvi in mostičkov 

na njej.
MG

Ptuj � Še o aprilski seji mestnega sveta

Ptujske proračunske skrbi
Šesto sejo mestnega sveta novega mandata je zaznamovala razprava o predlogu sklepa o plačilu kotizacije za izvedbo Evropskega prven-
stva v košarki leta 2013, sicer pa so mestni svetniki razpravljali tudi o zaključnem računu proračuna MO Ptuj za leto 2010, katerega odhod-
ki so bili realizirani v viši 37,924 milijonov evrov ali 70,2 odstotka, prihodki pa v višini 31,323 milijona evrov, pri čemer je bilo za investicije 
porabljenih tudi pet milijonov evrov dolgoročnega kredita. Razlika med prejemki in izdatki znaša 1,652 milijona evrov, pokrita pa je bila iz 
presežkov na računih iz preteklih let. Presežek v višini 933.818 evrov pa se prenaša v leto 2010.
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Foto: Črtomir Goznik

Stanje potoka Studenčnica je slabo, MO Ptuj naj bi se čim prej lotila njegove ureditve in sanacije.

Foto: Črtomir Goznik

Mestni svetniki so zaskrbljeni zaradi razkoraka med prihodki in 
odhodki proračuna v letu 2010, saj ima to lahko negativne posle-
dice tudi za letošnji proračun.

Slavnostni govornik je bil Mi-
ran Krajnc, predsednik Zdru-
ženja borcev za vrednote NOB 
Ormož, ki je svoj govor spre-
menil v dialog državljana z ju-
bilantom, dnevom upora proti 
okupatorju, starcem, ki praznu-
je že 70. rojstni dan. Prisotne je 
spomnil, da vse, kar živi, neiz-
bežno stopa po aleji časa, tako 
mineva že sedem desetletij od 
ustanovitve osvobodilne fron-
te. S časom pa resnice postajajo 
kristali, brez katerih narodovih 
mejnikov ne bi bilo.

Na zbrane je naslovil vpraša-
nje, kako je mogoče, da je pred 
desetletji 1000 komunistov 
uspelo prepričati 1,5 milijona 
Slovencev, da sta osvobodilna 
fronta in upor proti okupa-
torju rešitev za preživetje slo-
venskega naroda, pa ni bilo 
televizije, interneta in SMS-ov. 
Odgovor je ponudil kar sam: 
takrat so ljudje očitno bolje ču-
tili kot vedeli, kaj je prav in kaj 
narobe: „Zato je ideja osvobo-
dilne fronte prežemala ljudi s 

tako silo, da je postala država v 
državi. Njen državotvorni nav-
dih je bil tako močan, da se je 

preoblikovala v novo nastajajo-
čo ljudsko oblast, v slovenski 
narodno osvobodilni odbor, ki 

je začel izvajati zakonska dolo-

čila.“
Viki Ivanuša

Ivanjkovci � Proslava ob dnevu upora

Slovesnost ob prazniku
Dan upora proti okupatorju so v občini Ormož slovesno proslavili v Ivanjkovcih. Program so v tam-
kajšnji krajevni dvorani pripravili učenci Osnovne šole Ivanjkovci, Moški pevski zbor Turističnega 
društva Ivanjkovci, Društvo upokojencev Ivanjkovci ter Vaška godba Ivanjkovci. Proslave sta se 
udeležila tudi župan Alojz Sok ter podžupan Branko Šumenjak.

Foto: Viki ivanuša

Proslave sta se udeležila župan Alojz Sok in podžupan Branko Šumenjak, slavnostni govornik pa je 
bil Miran Krajnc, predsednik Združenja borcev za vrednote NOB Ormož.



Tako podlehniški župan 
Maučič kot župan sosednje 
občine Friderik Bračič sta na 
obisku pri direktorici Darsa 
Mateji Duhovnik lani novem-
bra dobila natančen terminski 
načrt, kdaj in kaj se bo izvaja-
lo v tem in naslednjem letu. 
„Po teh zagotovilih in planu 
bi moral biti januarja letos že 
sprejet poslovni načrt, febru-
arja bi moral biti izveden raz-
pis za izbor izvajalca gradnje 
in do konca letošnjega leta bi 
moralo biti izdano gradbeno 
dovoljenje. Odkupi potreb-
nih zemljišč in prva dela bi 
se po tem planu začela v letu 
2012. Žal pa se do zdaj, maja 
2011, ni zgodilo še nič od na-
povedanega, oziroma je bil 
izveden le razpis za nadzor. 
Ali je nadzornik izbran, pa 
nimam informacije. Glede na 
ta dejstva je zdaj že povsem 
jasno, da se odkupi zemljišč 
naslednje leto ne bodo začeli. 
Še huje: poznavajoč postopke 
razpisov za izvajalca del in pri-

tožbene roke je tudi nerealno 
pričakovati, da bo gradbeno 
dovoljenje sploh izdano pred 
koncem naslednjega leta! To 
pa v tem trenutku pomeni 
zamik del za najmanj eno leto, 
če ne še dalj,“ pojasnjuje Ma-
učič in nato še dodaja: „Rad 
bi dobil vsaj kakšne podatke, 
konkretnejše informacije o 
tem, kdaj se bo dejansko sploh 
kaj začelo, a je to očitno 'misi-
ja nemogoče'.“

Podlehniški župan si že od 
januarja naprej prizadeva za 
srečanje z direktorico Darsa: 
„Z Duhovnikovo je bilo naj-
prej dogovorjeno srečanje pri 
nas v januarju letos. Potem 
je najprej obisk prestavila na 
februar, nato še enkrat na ma-
rec, vendar je sploh ni bilo. Od 
takrat je praktično nedoseglji-
va. Po mojih zadnjih klicih na 
upravo podjetja ta teden mi je 
bilo le sporočeno, da je ne bo 
v službi do sredine maja. Res 
več ne vem, kam se sploh še 
obrniti po pomoč, kje dobiti 

kakšno konkretno informaci-

jo, kaj se dogaja in kaj se bo 

dogajalo, če sploh kaj! Kot 

kaže, nam res ne bo preostalo 

kaj drugega kot se iti podob-

no nepokorščino in zapiranje 

ceste, kot so to naredili pred 

časom v Gornji Radgoni!“

Tudi prometni minister Pa-

trik Vlačič se s problematiko 

izgradnje avtocestnega od-

seka do Gruškovja očitno ne 

ukvarja kaj posebej. „Minister 

nam je le obljubil, da bo do 

konca letošnjega leta izdano 

gradbeno dovoljenje in da naj 

sploh nič ne skrbimo, ampak 

mene zdaj že pošteno in upra-

vičeno skrbi, saj se zadeva ni 

premaknila z mrtve točke!“

Marinič: Denar za 
avtocesto v druge 
projekte

Maučič se je po pomoč obr-

nil tudi na poslanca Branka 

Mariniča, ki je obljubil, kar 

kot poslanec lahko naredi: da 

bo zahteval sklic nujne seje 

Odbora za promet z izključno 

točko dnevnega reda izgradnje 

AC-odseka Draženci–Gruškov-

je: „Vendar pa moram pri tem 

povedati, da je trenutno prio-

riteta nujnih sej – rednih itak 
ni več – povsem drugje kot pri 
tem nesrečnem avtocestnem 
odseku, in sicer se bo predno-
stno reševala problematika lo-
gistike luke Koper in železni-
ški križ v državi, šele nato av-
tocesta,“ je pojasnil poslanec.

Doslej je bil za zadnji odsek 
Pyhrnske avtoceste že sprejet 
državni prostorski načrt, v ka-
terega je sicer vključena tudi 
gradnja in delna obnova bodo-
če vzporedne ceste, čeprav za-
enkrat ni povsem jasno (glede 
na novi zakon o Darsu), kdo 
bo to vzporedno cesto sploh 
financiral. Prav tako naj bi 
bila v proračunu zagotovljena 
sredstva za letošnje aktivno-
sti, vendar je vprašanje, koliko 
tega denarja je sploh še ostalo. 
Marinič namreč pravi: „Večina 
denarja, rezerviranega za ome-
njeni projekt avtocestnega 
odseka, je bila doslej že preu-
smerjena oziroma porabljena 
za projekt elektronskega ce-
stninskega sistema za tovorni 

promet. Pripravlja pa se tudi 
rebalans proračuna, kjer lahko 
realno pričakujemo, da bodo 
sredstva za našo avtocesto gle-
de na vsesplošno pomanjkanje 
denarja še znižana. Tako da če 
sem čisto odkrit, menim, da se 
projekt izgradnje AC-odseka 
Draženci–Gruškovje pomika 
zelo daleč v prihodnje obdo-
bje in zamik ne bo trajal le 
eno ali dve leti, ampak precej 
več ...“

Branko Marinič ob tem še 
nič kaj optimistično napo-
veduje, da je tudi vodstvena 
funkcija Mateje Duhovnik v 
Darsu zelo vprašljiva: „Upal 
bi si napovedati, da Duhovni-
kova ne bo več dolgo vodila 
podjetja.“

In vsemu ob rob – če se 
bodo zgodile še predčasne (ali 
pa naslednje leto redne) voli-
tve, je to le še dejavnik več, ki 
bo vse postopke okoli načrto-
vane izgradnje avtocestnega 
odseka še podaljšal.

SM
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Podlehnik � Kolone še nekaj naslednjih sezon

Avtoceste očitno še dolgo ne bo ...
Zadnji, 13-kilometrski odsek avtoceste od Dražencev do Gruškovja ostaja še naprej zgolj na papirju, dejanska izvedba pa se glede na za-
dnja (ne)dogajanja vse bolj pomika v neko nedoločeno prihodnost. Župan podlehniške občine Marko Maučič počasi obupuje.

Foto: SM

Podlehniški župan Marko Ma-
učič obupuje: „Doslej kljub 
obljubam ni bilo še niti razpisa 
za izvajalca del in jasno je že, 
da se bo začetek del pomaknil 
najmanj za leto dni ali več!“

Čeprav je od prvega inšpek-
cijskega nadzora na terenu, 
kjer so ugotovili, da se je lo-
čeno zbiranje odpadkov bolj 
ali manj prijelo, da je večina 
vendarle toliko ekološko oza-
veščena, da v posodo za ostale 
odpadke ne meče vsega, pa se 
stanje na ekoloških otokih še 
vedno ni bistveno spremeni-
lo. V razpravah na to temo na 
posameznih občinskih svetih 
občin, ki so vezane na CERO 
Gajke, je bilo po svetniških 
opozorilih in tudi opozorilih 
občanov, da se stanje ne izbolj-

šuje, da so ekološki otoki zatr-
pani, večkrat obljubljeno, da 
se bodo odpadki s teh obmo-
čij pogosteje odvažali. V sredo, 
4. maja, smo obiskali enega od 
teh, do katerega koncesionarji 
za zbiranje in odvoz odpadkov 
nikakor ne najdejo poti. O sta-
nju na tem otoku v Budini je 
na aprilski seji opozoril tudi 
mestni svetnik Peter Pribožič 
iz Nove Slovenije. Glede na za-
trpanost terena z ločeno zbra-
nimi odpadki je nujno, da bi 
se čim prej postavili dodatni 
otoki, predvsem pa bi morali 

pogosteje prazniti že obstoje-

če. Slike s terena, kjer so le-ti 

postavljeni v vidno polje obi-

skovalcev, turistov, so vse prej 

kot lepa in prijazna dobrodo-

šlica. Do uvedbe ločenega zbi-

ranja odpadkov od vrat do vrat 

namreč ne bo prišlo čez noč, 

ko bomo na domačem dvori-

šču lahko v posode za smeti 

odložili tudi tiste odpadke, ki 

jih sedaj odlagamo na ekolo-

ških otokih ali odvažamo sami 

v CERO Gajke.
MG

Ptujsko � Ločeno zbiranje odpadkov

Ekološki otoki (pre)polni
Potem ko je bil opravljen prvi poostren inšpekcijski nadzor nad ločenim zbiranjem 
odpadkov na Ptujskem, se je v številnih gospodinjstvih in tudi drugih zavezancih 
za ločeno zbiranje odpadkov, tudi zaradi grožnje z globo, ki ni majhna, znatno po-
večalo odlaganje ločeno zbranih odpadkov na posameznih ekoloških otokih.

Prve večje težave so se v 
podjetju pokazale ob koncu 
leta 2008, ko so najavili večje 
število presežnih delavcev. V 
začetku leta 2009 je bil sprejet 
program razreševanja prese-
žnih delavcev, po katerem so 
bile od najavljenega števila 
303 presežnih delavcev vroče-
ne odpovedi 152 delavcem.

Ker se razmere tudi v drugi 
polovici leta 2009 niso izbolj-
šale, je bil septembra tega leta 
izdelan drugi program razre-
ševanja presežnih delavcev, v 
katerem je bilo opredeljeno 

350 presežnih delavcev, od-
povedi pogodb o zaposlitvi iz 
poslovnega razloga pa so bile 
vročene le 35 zaposlenim. 
Tako je brez zaposlitve ostalo 
samo 187 od sprva najavlje-
nih 653 presežnih delavcev. 
V letu 2010 se je povpraševa-
nje celo toliko povečalo, da je 
družba ponovno zaposlila 280 
delavcev za določen čas, med 
katerimi so bili znova zaposle-
ni tudi pred tem odpuščeni 
delavci. Trenutno je v tem or-
moškem podjetju zaposlenih 
1057 delavcev.

Na temelju teh izkušenj iz 
preteklosti na Uradu za delo 
v Ormožu upajo, da bo tudi 
tokrat število dejansko odpu-
ščenih manjše od najavljene-
ga. Vendar po obvestilu, ki so 
ga prejeli od podjetja, pripra-
vljajo vse običajne postopke. 
Kot je povedala vodja območ-
ne službe Smiljana Černezel 
Hrastar, bodo organizirali 
prijave presežnih delavcev ob 
točno določenih terminih, da 
bo delo potekalo brez večje-
ga čakanja. Sicer pa je bilo na 
Ptujskem konec marca 5444 
brezposelnih, na ormoškem 
uradu pa so bili od tega prija-
vljeni 1104. Ker so se postopki 
komaj začeli, pričakujejo, da 
bodo delavci brez dela ostali v 
juliju in avgustu.

Konec aprila so se v zvezi s 
postopkom razreševanja pre-
sežnih delavcev že začeli tudi 
dogovori s sindikatom in sve-
tom delavcev. Sekretar podra-
vskega sindikata SKEI Martin 
Dular je povedal, da je doslej 
podjetje predstavilo svoje kri-
terije, v petek (danes) pa bo 
sindikat na sestanku predsta-
vil še svoje kriterije, nato pa se 
bodo potrudili poiskati za obe 
strani sprejemljivo rešitev.

Viki Ivanuša

Ormož � Napovedano odpuščanje delavcev

V Carreri  Optylu 150 
presežnih delavcev
Kot smo že pričakovali, saj so bili zaposleni v minulih tednih precej na „dopustu“, 
so v sredo iz ormoške Carrere Optyl tudi uradno sporočili, da se v podjetju zno-
va soočajo z zmanjšanim povpraševanjem po svojih izdelkih, zaradi česar naj bi 
kmalu brez dela ostalo 150 delavcev. Razloge za upad naročil v družbi pripisujejo 
neustaljenim razmeram na trgu in tudi vedno večji konkurenci v branži.

Foto: Črtomir Goznik

Fotografija enega od ptujskih ekoloških otokov, ki ponazarja siceršnje stanje na terenu.

Foto: Viki Ivanuša

Zaradi zmanjšanega povpraševanja po očalih bo brez dela ostalo 
150 zaposlenih.



V letošnjem letu je pri sečnji 

in spravilu lesa umrlo že se-

dem lastnikov gozdov. Najbolj 

nevarna je sama sečnja lesa, 

zlasti za tiste, ki niso primerno 

opremljeni in usposobljeni. Iz-

kušnje in natančnejše analize 

nezgod so namreč pokazale, 

da se jih večina zgodi zaradi 

podcenjevanja nevarnosti pri 

gozdnem delu, neuporabe 

osebne varstvene opreme za 

delo, nepoznavanja tehnik 

dela, zastarelih in slabo vzdr-

ževanih delovnih naprav (mo-

torna žaga, traktor) in slabe 

psihofizične pripravljenosti ti-

stih, ki dela izvajajo (starost).

Analize zadnjih let so poka-

zale, da je le osem odstotkov 

tistih, ki so se smrtno ponesre-

čili, uporabljalo osebno varo-

valno opremo. V zadnjih letih 

je tudi vedno bolj opazno, da 

zaradi gospodarske krize dela 

v gozdu izvaja vedno več la-

stnikov gozdov, ki niso dovolj 

usposobljeni.

ZZG Slovenije svetuje, da naj 

se sečnje in spravila lotijo le ti-

sti, ki so za tako delo usposo-

bljeni in primerno opremljeni. 

„Če delate v gozdu brez stro-
kovne pomoči, so za varnejše 
in učinkovitejše delo nujno 
potrebni brezhibna oprema, 
orodje za delo ter dodatna 
oprema. Dela naj se izvajajo v 
ugodnih vremenskih razme-
rah. Pri delu je obvezna upora-
ba osebne varovalne opreme, 
torej zaščitna čelada, zaščitne 
rokavice, zaščitni čevlji, proti-
vrezne hlače ter dobro viden 

delovni jopič. Del nikakor 
ne izvajamo sami, pri tem pa 
moramo paziti na primerno 
varnost tistih, ki so skupaj z 
nami v gozdu (ustrezna var-
nostna razdalja, njihova pri-
merna opremljenost). Sečnja 
in spravilo lesa naj potekata 
usklajeno. Kjer je le mogoče, 
uporabljamo traktor z vitlom 
ali vsaj žični nateg in škripec. 
Že vnaprej razmislimo, kako 

bomo ukrepali v primeru ne-

sreče. Pri sebi moramo imeti 

torbico za prvo pomoč in mo-

bilni telefon. Na spletni strani 

ZZG Slovenije www.zgs.gov.si 

je možno dobiti ustrezna na-

vodila v obliki zloženk in dru-

ge literature, ki jo je možno 

dobiti tudi na organizacijskih 

enotah Zavoda za gozdove 

Slovenije. Predvsem priporo-

čamo, da realno ocenimo, ali 

smo za izvajanje sečnje in spra-

vila lesa dovolj usposobljeni in 

opremljeni, ali pa bi bilo bolje, 

da to namesto nas naredi za to 

opremljen in izurjen izvajalec. 

Informacije o izvajalcih del v 

gozdovih lahko lastniki goz-

dov dobijo na organizacijskih 

enotah ZZG Slovenije. Pri tem 

priporočamo, da se lastniki 

gozdov med sabo povežejo 

in poiščejo izvajalce združe-

ni. Še posebej pomembno je, 

da si pridobijo ponudbe več 

izvajalcev ter na podlagi njih 

izberejo najugodnejšega in 

najbolj usposobljenega,“ so še 

sporočili iz Zavoda.
SM

Od tod in tam
Dornava � Žalna knjiga

Športno društvo Dornava je ob tragični izgubi 
svojih članov Mihaele, Darje in Patrika v ponede-
ljek v prostorih društva odprlo žalno knjigo. Odpr-
ta je bila do srede zvečer. Ogromno število prijateljev, 
znancev in športnikov, ki jih je globoko pretresla novica 
o tragediji, je v spomin na nesrečno smrt mladih Arnu-
ševih vanjo zapisalo besede sožalja. Športno društvo pa 
se je od svojih treh članov poslovilo z mislijo: »Čeprav 
vaš glas se več ne sliši, beseda vaša v nas živi, povsod vas 
slišimo mi vsi, med nami ste.«

SM

Ptuj � Iz Srbije z odličnimi rezultati

Učenca Zasebne glasbene šole v samostanu sv. 
Petra in Pavla Urban Erker in Tilen Zavec sta se 
prejšnji teden v srbskem Požarevcu skupaj s pro-
fesorjem Danijelom Šegulo in korepetitorko Živo 
Horvat udeležila mednarodnega tekmovanja pi-
halcev. V različnih kategorijah se je pomerilo 170 tek-
movalcev iz petih držav: Srbije, Makedonije, Črne gore, 
Bosne in Hercegovine in Slovenije, oba Ptujčana pa sta 
domov prinesla izjemne rezultate: Urban prvo, Tilen 
pa drugo mesto. Klarinetist Urban Erker je v predkate-
goriji med desetimi tekmovalci dosegel 96,33 točke in 
s tem prvo mesto. Rezultat je še toliko tehtnejši, ker je 
bil Urban najmlajši tekmovalec v svoji kategoriji, vsi 
sotekmovalci so bili leto dni starejši od njega. Saksofo-
nist Tilen Zavec je tekmoval v drugi kategoriji in z 90,66 
točke prav tako zasedel prvomesto. »Veseli smo dobrih 
rezultatov, saj za učence in za šolo to pomeni priznanje, 
da dobro delamo,« je dejala ravnateljica glasbene šole 
Klavdija Zorjan Škorjanec.

Dženana Bećirović

Zavrč � Zbrali okoli sto kubičnih metrov 
odpadkov

V spomladansko čiščenje okolja so se vključili 
tudi občani občine Zavrč in naravo rešili za okoli 
sto kubičnih metrov odpadkov. Kot je povedal glavni 
organizator akcije Janko Lorbek, predsednik občinske-
ga odbora za gospodarjenje in varstvo okolja, je pri či-
ščenju okolja 16. aprila sodelovalo več kot 40 krajanov 
iz vseh vasi ter tudi predstavniki večine društev v občini. 
V čistilni akciji je sodelovalo tudi pet krajanov s svojimi 
traktorji, ki so zbrane odpadke sproti odvažali do zbir-
nih mest na Goričaku in v Turškem Vrhu. Ocenjujejo, da 
so z raznih divjih odlagališč odpeljali blizu 100 kubičnih 
metrov odpadkov, med katerimi je bilo tudi nekaj kosov-
nih. Za vse udeležence akcije so pripravili tudi skromno 
malico ter se dogovorili, da bodo prihodnje leto k čišče-
nju okolja pritegnili še več občanov in predvsem mladih, 
saj jim je ostalo še nekaj divjih odlagališč, največ ob stari 
strugi Drave, in bi jih radi čim prej sanirali.

-OM

Gozdarstvo � Zavod za gozdove opozarja pred nesrečami

Letos sedem mrtvih
Kmetijsko ministrstvo je letos aprila skupaj z Zavodom za gozdove (ZZG) pripravilo novinarsko konfe-
renco na temo nesreče pri delu, da se ponovno opozori na dejstvo, da je delo v gozdu izjemno nevarno.

Foto: arhiv šole
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Letos do aprila je pri delu v gozdu umrlo že sedem oseb; po opra-
vljenih analizah ponesrečenci v 92 odstotkih niso bili primerno 
opremljeni.

Zakon o socialnem podje-
tništvu, ki sta ga podprli tako 
koalicija kot opozicija, opre-
deljuje cilje, pogoje za prido-
bitev statusa socialnega pod-
jetja, sodelovanje, pristojnosti, 
pogoje zaposlovanja, evidence 
in nadzor v novonastalih pod-
jetjih s to dejavnostjo. Zakon o 
socialnem podjetništvu lahko 
izvajajo le nepridobitne prave 
osebe, kot so društva, zadruge, 

gospodarske družbe, evropske 
zadruge ali druge pravne ose-
be zasebnega prava. Tovrstne 
organizacije pri opravljanju 
dejavnosti, ki jih opredeljuje 
omenjeni zakon, niso ustano-
vljene z namenom pridobiva-
nja dobička in premoženja, 
temveč je delitev presežkov 
opredeljena v deležih, določe-
nih v zakonu.

Člani omenjenega podjetja 

so tiste osebe, ki imajo upra-
vljavske pravice, ki so ustano-
vitelji podjetja, osebe, ki imajo 
v tem podjetju lastniške dele-
že, in tiste osebe, ki sodijo v 
člansko podjetje, če ima to tak 
status. Okrajšava za socialno 
podjetje je so. p.

Omenjena podjetja opravlja-
jo dejavnosti, ki zagotavljajo 
dodatno ponudbo proizvodov 
in storitev in se financirajo 
tudi z javnimi sredstvi. De-
javnosti teh podjetij nudijo 
večjo kakovost življenja ljudi, 
krepijo družbeno solidarnost 
in kohezijo in s tem javni in-
teres. Socialna podjetja lahko 
opravljajo številne, raznovr-
stne dejavnosti, med katerimi 
so tudi take, ki sodijo na po-
dročje kmetijstva. Dejavnosti 
teh podjetij so namreč vzgoja 
in izobraževanje, ohranjanje 
narave, ekološka proizvodnja 
hrane, urejanje in varstvo oko-
lja in zaščite živali, spodbuja-
nje uporabe obnovljivih virov 
energije in razvoja zelene 
ekonomije, socialni turizem, 
mladinsko delo, socialno in 
družinsko varstvo, varstvo in-
validov, zagotavljanje socialne 
vključenosti, znanosti in razi-
skovanje, varstvo in promocija 
zdravja, pravična trgovina in 
druge.

Socialna podjetja naj bi zapo-
slovala najbolj ranljive skupine 

ljudi na trgu dela, ki opravljajo 
proizvodnjo, storitve, prodaje 
po tržnih zakonitostih. Pravilo-
ma ta podjetja vključujejo tudi 
prostovoljno delo. V osnovi se 
ločita dva tipa socialnih pod-
jetij, ki bodo zaposlovala težje 
zaposljive osebe; v prvem tipu 
podjetij naj bi zaposlitev dobi-
li invalidi, osebe s telesnimi in 
duševnimi okvarami, dolgo-
trajno brezposelni, Romi in 
mladostniki brez zaključene-
ga osnovnega izobraževanja. 
Drugi tip socialnih podjetij pa 
je namenjen zaposlovanju be-
guncev, brezdomcev in bivših 
kaznjencev ter zdravljenih al-
koholikov.

Kot je v predstavitvi zako-
na dejala prvopodpisana pod 
predlogom Andreja Črnak 
Meglič iz SD, morajo socialna 
podjetja v prvi vrsti slediti jav-
nim interesom. V primerjavi 
s klasičnimi podjetji njihovo 
delovanje, zlasti če zaposlu-
jejo težje zaposljive osebe, za 
svoj obstoj na trgu potrebuje 
ustrezno zakonodajo in spod-
bude. Zakon zato predvideva 
posebne spodbude za zaposlo-
vanje najbolj ranljivih skupin 
na trgu dela. Tako je socialno 
podjetje pod opredeljenimi 
pogoji upravičeno do subven-
cije plače zaposlenih ter še do 
nekaterih drugih pomoči.

SM

Slovenija � Sprejet nov zakon

Socialna podjetja za težje zaposljive
Letos marca je bil sprejet nov zakon o socialnem podjetništvu; Slovenija prvič uvaja takšen zakon, ki je začel 
veljati v začetku aprila. Sprejetje tega zakona pozdravljajo tudi nevladne kmetijske organizacije, saj omogoča 
ob ustrezni organiziranosti kmetij dodatno ponudbo in zaslužek za kmetijo. V zakonu so namreč navedene tudi 
nekatere dejavnosti, ki sodijo na področje kmetijstva.

Foto: SM

Nov zakon o socialnem podjetništvu naj bi omogočal zaposlitev 
težje zaposljivim osebam, med drugim tudi v kmetijstvu.
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Že pred prvomajskimi pra-
zniki nas je občan z območja 
občine Kidričevo obvestil o 
nedopustnem ravnanju neod-
govornih posameznikov, ki so 
nekdanjo gramoznico tik ob 
zbirnem centru za ravnanje z 
odpadki ob Tovarniški cesti v 
Kidričevem spremenili v prav-
cato divje odlagališče raznora-
znih odpadkov. Ob tem je po-
udaril, da je tudi sam večkrat 
opazil, da nekateri v omenjeno 
gramoznico, na dnu katere je 
še vedno kak meter podtalne 
vode, poleg gradbenega mate-
riala odmetavajo tudi večje ko-
ličine salonitnih plošč, saj ob-
čina za njihov odvoz ne skrbi 
več. Po nekaterih informacijah 
naj bi v to gramoznico svoje ko-
munalne odpadke, predvsem 
pokošeno travo in nagrablja-
no kamenje, vozili tudi delavci 
občine Kidričevo. Višek vsega 

pa naj bi pred kratkim opravil 
neznanec z delovnim strojem, 
ki je odpadke vključno s salo-
nitkami porinil v jamo in jih 
zasipaval z zemljo.

Ali je to res in ali za to vedo, 
smo povprašali na občino Ki-
dričevo, kjer nam je višji refe-
rent Igor Premužič pojasnil:

„Lastnik zemljišča, na kate-
rem je omenjena gramozni-
ca, je občina Kidričevo. Pred 
kratkim smo bili seznanjeni o 
divjem odlaganju gradbenih in 
komunalnih odpadkov v to gra-
moznico. Moram reči, da nas 
je zaradi tega nedavno obiskal 
inšpektor za okolje in nam po 
pregledu gramoznice naložil, 
da mora občina poskrbeti za 
odstranitev vseh odpadkov ter 
za celovito sanacijo jame. Tako 
v teh dneh na občini že pote-
kajo vse potrebne priprave, 
kajti treba bo postoriti marsi-

kaj, predvsem pa čimprej najti 
najprimernejšega izvajalca in 
gramoznico sanirati.

Vse občane, po nekaterih 
informacijah naj bi odpadke 
dovažali tudi od drugod, pa 
pozivam, da spoštujejo red in 
zakonodajo, in jih opozarjam, 
da je v to jamo, kakor tudi v vse 
druge jame na območju občine 
strogo prepovedano odlaganje 
kakršnih koli materialov, pa naj 
bodo gradbeni ali komunalni. 
Navsezadnje so kazni za krši-
telje razmeroma visoke, zato 
bomo na občini poskrbeli tudi 
za povečan nadzor nad to jamo. 
Tudi naša želja je, da bi ohrani-
li čisto naravo, navsezadnje pa 
je zbirni center za ravnanje z 
odpadki le nekaj metrov vstran 
in tam lahko vse omenjene od-
padke občani odložijo na spre-
jemljiv in zakonit način!“

-OM

Kiiričevo � Za zbirnim centrom divje odlagališče 

Okoljski inšpektor občini naložil sanacijo
Tik za zbirnim centrom za ravnanje z odpadki v Kidričevem je opuščena gramoznica, ki so jo neodgovorni posamezniki spremenili v divje odlagališče 
odpadkov, med katerimi naj bi bilo tudi precej salonitnih plošč.

Foto: M. Ozmec

Nekdanja gramoznica je tik ob uradnem zbirnem centru za ravnanje z odpadki postala pravcato divje 
odlagališče raznih odpadkov, žal tudi salonitnih plošč.

Boris Miočinović in Vojo Ve-
ličković sta v karikaturi pred-
stavila 12 znanih Ptujčanov in 
12 znanih Beograjčanov, ki sta 
jih izdelala vsak v svoji tehniki 
- Miočinović v risbi, Veličković 
v intarziji. Dvanajstim Ptujča-
nom, ki se jih lahko spomnimo 
s ptujske razstave pred dvema 
letoma, se je sedaj pridružilo še 
12 Beograjčanov, ki se bodo v 
naslednjih dneh družili v pro-
storu galerije New Moment v 
Beogradu.

Same razstave so se v ve-
likem številu udeležili pova-
bljeni gostje, med katerimi 
naj omenim le nekatere: Ivana 
Zečića kot predstavnika me-
stne občine Beograd, saj je 
bil župan žal zadržan zaradi 
odprtja enega pomembnejših 

spomenikov beograjske zgodo-
vine, Nebojševe kule. Povabilu 
se je odzvala tudi direktorica 
Otroške univerzitetne klinike 
iz Tyrševe prof. dr. sci. med. 
Ida Jovanović, Dejan Veselinov, 
direktor Turistične organizaci-
je Beograda, Miloš Urošević iz 
televizijske hiše Prva TV, ki je 
bila medijski sponzor, državna 
sekretarka Elizabet Paunović 
in novinar nacionalne TV RTS 
Vladimir Jelić. Po uvodnem na-
govoru Ivana Zečića iz MO ter 
direktorice Otroške univerzite-
tne klinike iz Tyrševe so bese-
do dobili še nekateri od gostov 
in organizatorjev razstave ter 
seveda avtorja Miočinović in 
Veličković. Veličković je v spo-
min na srečanje županu Beo-
grada gospodu Đilasu podaril 

eno svojih intarzij z motivom 

Ptuja.

Po uradnem odprtju raz-

stave se je začela avkcija 12 

intarzij znanih Beograjčanov, 

ki se je zaključila z lepim izku-

pičkom okoli 3000 evrov – na 

nove lastnike čakajo še štiri in-

tarzije. Tega sta bila vesela tako 

avtorja razstave, ki sta s svojimi 

deli pripomogla k humanitarni 

akciji, kot organizatorji akcije, 

najbolj pa bodo tega veseli bol-

ni otroci iz Otroške univerzite-

tne klinike v Tyrševi, saj obstaja 

velika verjetnost, da jim bosta 

aparata, ki ju bodo lahko kupili, 

ponovno vrnila nasmeh na lica 

in spanje v domači postelji.

Sanja Veličković

Beograd � Humanitarna avkcija

Ptujčani na razstavi
V centru Beograda, v Hilandarski ulici 14, je bilo v petek zvečer v galeriji 
New Moment zanimivo odprtje razstave. Namreč avtorja razstavljenih del 
sta bila dva Ptujčana, karikaturist Boris Miočinović in intarzist Vojo Velič-
ković. Sama razstava je bila idejno zasnovana kot humanitarna avkcija 
intarzij ter hkrati prvi koraki ob graditvi novega mostu prijateljstva med 
Ptujem in Beogradom.

Foto: SV

Od leve: karikaturist Boris Miočinovič Boba, novinar RTS Vladimir Jelić in intarzist Vojo Veličković

Ob zgodbi simpatičnega 
Francoza lahko le potrdimo: 
ljubezen res dela čudeže. Ta je 
namreč mladega Antoina iz ve-
likega mesta, ki velja za enega 
najbolj romantičnih na svetu, 
pripeljala v enega najlepših na 
svetu: Ptuj.

26-letni Antoine je pred pri-
hodom v Slovenijo delal kot 
referent v gledališču, tri leta pa 
kot šef kuhinje v priznani re-
stavraciji. Tudi v Kanadi, kjer je 
pred tem študiral na poslovni 
šoli, je rad pokukal za kuhinjski 
pult. Po letih izkušenj v kuhinji 
pa je to delo zaradi prihoda v 
Slovenijo pustil.

Glasba: stalna 
spremljevalka

Od 12 leta naprej pa Antoi-
ne veliko svojega časa name-
nja tudi glasbi. Že kot najstnik 
je ustanovil svojo skupino, po 
selitvi v Kanado pa je igral z 
različnimi bendi. Po vrnitvi v 
rojstni Pariz je ponovno začel 
aktivno iskat člane, ki bi bili 
primerni za zvrst glasbe, ki jo 
sam igra, in ko je našel »sanjsko 
zasedbo«, so se začele intenziv-
ne vaje, tem so sledili nastopi 
in izdaja prve zgoščenke. V 
skupini, ki se imenuje IGIT, 
mladi Francoz igra kitaro, poje 
in piše tekste. Šest let si je svoj 
kruh služil tudi kot ulični glas-
benik.

Vse njegove mednarodne 
izkušnje so prav tako poveza-
ne z glasbo. Sodeloval je pri 

nekaterih glasbenih projektih, 
a s prostovoljstvom v pravem 
pomenu besede se doslej še ni 
srečal. 

Njegov prihod v Slovenijo je 
zato zanj velik izziv. V začetku 
aprila je začel delati v Centru 
interesnih dejavnosti na Ptuju, 
v našo državo pa je prispel že 
januarja.

»Štiri leta sem tako rekoč 
nenehno delal, zato sem se 
odločil, da si privoščim daljši 
dopust v Sloveniji. V Ljubljani 
imam tudi punco, ki sem jo 
spoznal v Parizu, kjer je šest 
let tudi živela,« je pojasnil sim-
patični Antoine. Projekt, s ka-
terim si je prislužil bivanje v 
CID-u, nosi naslov Glasba kot 
orodje. V sklopu tega bo mla-
dim s svojim znanjem pomagal 
pri ustvarjanju glasbe, v pole-
tnih mesecih pa bo izvajal tudi 
tečaj francoščine.

Slovenijo je Antoine obiskal 
že petkrat, in kot pravi, ga ve-
dno preseneti dejstvo, da za-
radi njene majhnosti lahko v 
nekaj urah prepotuješ celotno 
državo, ob tem pa vidiš toliko 
različnih stvari. »Vse je blizu, a 
tako drugače. Velikokrat rad re-
čem, da je Slovenija kot majhna 
Kanada,« pojasnjuje svoj vtis o 
naši državi Parižan in dodaja: 
»To je država, ki jo je treba vide-
ti in doživeti«.

Ob tem pa se je v nekaj me-
secih srečal tudi z nekaterimi 
manj lepimi stvarmi v naši dr-
žavi. Kot pravi, je bil zelo prese-
nečen nad visokimi cenami: »O 

politiki v državi vem sicer zelo 
malo, a dejstvo je, da so cene 
zelo visoke. Popolnoma so pri-
merljive s tistimi v Parizu, kjer 
je minimalna plača dvakrat viš-
ja kot v Sloveniji. Zanimivo mi 
je tudi dejstvo, da je v Sloveniji 
tako malo priseljencev iz dru-
gih držav. V Parizu in Kanadi, 
kjer sem nekaj časa živel, je 
prisiljevanje veliko bolj razšir-
jeno.«

V kateri državi pa se bo nje-
govo popotovanje končalo, še 
ni prepričan. Pravi, da je to od-
visno od poslovnih priložno-
sti, ki jih bo imel. »V vsakem 
primeru pa ne vidim razloga, 
zakaj ne bi ostal tudi v Sloveni-
ji. Nenazadnje je Francija tako 
zelo blizu, da lahko kdaj pa 
kdaj celo zavoham onesnažen 
pariški zrak, ki ga le tu in tam 
pogrešam,« zaključuje Antoine.

Dženana Bećirović

Ptuj � Iz Francije v Slovenijo

»Slovenija je kot 
majhna Kanada«
26-letni Francoz Antoine Barrau, ki je na Ptuj v sklopu prostovoljnega dela 
prišel pred mesecem dni, se je v Slovenijo dobesedno zaljubil. Ne le v nje-
no pokrajino in naravne lepote, temveč tudi v svoje dekle, Ljubljančanko, 
zaradi katere je domači Pariz zamenjal za Ptuj.

Foto: DB

Antoine Barrau



Spomini na dvor 
Ristavec

Njegova družina se je leta 

1926 preselila iz Ptuja v 

Zagreb, kjer je bilo v tistih 

časih več možnosti za zapo-

slitev. Dr. Žižek se je rodil 

med drugo svetovno vojno. 

Po vojni se je družina vrnila 

na Ptuj.

»Preselili smo se na dvor 

Ristovec, ki je danes uvrščen 

med spomenike kulturne 

dediščine. Nekoč je v njem 

grajska gospoščina preživlja-

la veliko prostih trenutkov. 

V njem so med drugim imeli 

svojo počitniško hišico gro-

fje Leslieji. Danes Ristovec 

žal propada, okrog njega ra-

ste visoka trava.«

Na Ptuju je končal osnov-

no šolo in gimnazijo, nato 

pa je nadaljeval študij na Fa-

kulteti za elektrotehniko v 

Ljubljani.

»Sprva sem kolebal med 

glasbo in elektrotehniko. 

Hodil sem namreč v glasbe-

no šolo in igral kar tri instru-

mente. Nad matematiko me 

je navdušil moj takratni pro-

fesor na fakulteti dr. Ludvik 

Gyergyek, ki je bil kasneje 

moj mentor pri magisteriju 

in doktoratu. Prav njemu 

sem posvetil svojo drugo 

knjigo z naslovom Komple-

ksni sistemi 2, Gy-strukture.«

Dr. Žižek je vsestransko 

razgledan raziskovalec, mi-

slec, umetnik in znanstve-

nik. Leta 1967 je za svoje delo 

prejel univerzitetno Prešer-

novo nagrado. Deloval je 

na Elektrotehniški fakulteti 

Univerze v Mariboru kot do-

cent za predmetni področji 

zanesljivost in teorija siste-

mov. Svoje obširno znanje je 

prenašal v različne razvojne 

raziskovalne projekte. Nje-

gova izjemnost je v tem, da 

zna na videz zapletene znan-

stvene dogme razložiti na 

preprost in razumljiv način. 

Do leta 1974 je služboval na 

ptujski gimnaziji, kjer je po-

učeval fiziko. Učenci so pod 

njegovim okriljem opravljali 

poskuse, ki jih zaradi zahtev-

nosti ni bilo mogoče izvesti 

pri rednih pedagoških urah. 

Od oktobra 2004 do decem-

bra 2010 pa je deloval v okvi-

ru Inštituta za razvoj nadar-

jenosti Revivis.

Dr. Žižek je v svoji diserta-

ciji preučeval statistični mo-

del zanesljivosti stohastične-

ga (verjetnostnega) sistema, 

ki se je nanašal na obnašanje 

avtomatov. Avtomat mora 

v nekem obdobju delovati 

brez napak, kar je pokazatelj 

njegove zanesljivosti. Dalj 

časa deluje brez napake, bolj 

je zanesljiv. Dr. Žižek je bil 

prvi, ki je v svojo teorijo o 

sistemih vpeljal stohastične 

procese.

»Če povem enostavno, je 

stohastični proces nekaj, kar 

se obnaša nepredvidljivo, 

tako kot se obnaša na primer 

temperatura, krvni tlak …V 

naravi je ogromno stoha-

stičnih procesov. Determi-

nistični procesi so tisti, ki 

so natančno določeni in so 

manj pogosti. Stohastičnost 

niha od nič do sto odstot-

kov. Sto odstotkov stohasti-

čen je samo kaos. Dogodke 

v prihodnosti je skoraj ne-

mogoče napovedati v celoti 

z gotovostjo; napovemo jih 

lahko le z verjetnostjo med 

0 in 100 %. Če svojo teorijo 

utemeljim na primeru dveh 

znanstvenikov, potem lahko 

trdim, da je bil Edison velik 

elektrotehniški izumitelj, 

zato ni nič nenavadnega, 

da je tehnične podrobno-

sti napovedal z večjo zane-

sljivostjo (verjetnostjo) od 

ostalih dogajanj. Bil je velik 

pragmatik, za razliko od Ni-

kola Tesla, ki je bil v svojih 

postopkih bolj umetnik.«

Narava je 
stohastična

Dr. Žižek se je v mladih 

letih aktivno ukvarjal z gim-

nastiko, nogometom in ko-

šarko, v srednjih letih je bil 

rekreativni plavalec in smu-

čar, danes pa ljubi sprehode 

v naravi, ki so vir njegovega 

navdiha.

»Narava in gibanje poskr-

bita za prekrvavitev možga-

nov, zato so človekove misli 

in ideje takrat najbolj bistre 

in najprodornejše. Narava 

nam daje tudi odgovore, ki 

pa niso očitni. Znanost in 

semantika nas učita prav o 

tem. Žal narave ne znamo 

v popolnosti prebrati, kaj 

šele razumeti. Če bi jo zna-

li, potem bi bili na primer 

na Japonskem z večjo verje-

tnostjo napovedali možnost 

tako silovitega potresa in ne 

bi se zgodila takšna katastro-

fa. Človeštvo torej potrebuje 

ideje, s katerimi bo razložilo 

naravo. Takšna ideja se ime-

nuje abstrakten formalen 

(izražen s formulami) ali 

opisni (izražen z besedami) 

model in je plod naše zave-

sti oziroma duhovnosti. Opi-

sni modeli se uporabljajo 

v družboslovju in humani-

stiki, formalni pa v naravo-

slovju in tehniki. Kot izziv za 

prihodnost sem si zadal, da 

poskušam iz opisnih mode-

lov sestaviti formalne, to pa 

je zelo zahtevno.«

Matematik, ki ljubi 
umetnost

Tehnični tipi ljudi nava-

dno nimajo posluha za ume-

tnost, dr. Žižek pa je dokaz, 

da izjeme potrjujejo pravila. 

Sebe opiše kot zelo čustveno 

osebo, z veliko mero poslu-

ha za glasbo in umetnost. 

Kadar piše svoje znanstvene 

publikacije, pride v ospredje 

njegov razumski del osebno-

sti, saj v matematiki, kot pra-

vi, ni prostora za čustva, saj 

ta lahko pripeljejo do napak. 

»Čustvena znanost dela na-

pake, razumska umetnost pa 

je suhoparna,« pravi.

Izpod peresa dr. Žižka 

niso prišle samo obsežne 

znanstvene publikacije, 

temveč tudi proza, poezija 

(Pesmi o Ptuju z notnim za-

pisom, 1957) in avtobiograf-

ski literarno dokumentiran 

potopis o peš poti s Ptuja do 

Haloz.

Dr. Žižka pri delu moti-

vira predvsem misel, da bo 

svoje znanje in ideje zapu-

stil tistim, ki v ta svet šele 

prihajajo. Ker je po duši hu-

manist, so njegove teorije in 

ideje vedno povezane s člo-

vekom in skrbjo zanj. Tudi 

sam se je tako kot mnogo 

znanstvenikov boril z dvema 

polovicama svoje osebnosti, 

čustveno in razumsko, zato 

tudi odkrito priznava, da se 

je nekajkrat bojeval s svojim 

duševnim zdravjem. Zadnja 

leta je deloval kot skupinski 

terapevt-facilitator pri izo-

braževanju ljudi s težavami 

z duševnim zdravjem, za kar 

je leta 2006 prejel pisno pri-

znanje evropske organiza-

cije EUFAMI. Svoja znanja s 

tega področja je izpopolnje-

val na Nizozemskem.

»Pojav duševnih motenj 

je poleg neustreznega sti-

la življenja odvisen tudi od 

doslej neznanih vzrokov. 

Rešitev teh problemov je v 

holistični medicini, vendar 

menim, da popolnoma brez 

sintetičnih zdravil – takih 

brez stranskih učinkov – za-

enkrat ne bo šlo. Ljudem, ki 

jim človek zaupa, lahko pove 

o svojih težavah, drugi ga pa 

lahko zato začnejo podce-

njevati; to je t. i. »stigmatiza-

cija«.«

Kompleksni sistemi
Adolf Žižek je tudi avtor 

treh knjig (trilogije) Kom-

pleksni sistemi, ki so plod 

njegovega tridesetletnega 

poglobljenega raziskovanja 

in preučevanja kompleksno-

sti. V knjigi Kompleksni 

sistemi 1 je podal nove for-

malne modele, Kompleksni 

sistem 2 se dotika Gy struk-

tur in knjiga Kompleksni sis-

temi 3 združuje njegove mo-

dele kompleksnih sistemov. 

Cilj njegovega raziskovanja 

je usmerjen v razmišljanja o 

tem, kako obvladati komple-

ksne sisteme, da lahko pred-

vidimo s čim večjo verjetno-

stjo, kako se bodo obnašali v 

prihodnosti. Njegova teorija 

tako premore številne doka-

zane izvirne formalne izreke 

(izražene s formulami), ki jih 

je mogoče prenesti na različ-

na področja, tudi na družbo-

slovje in humanistiko.

»S kompleksnim sistemom 

bi lahko na primer razložil 

tudi vedenje rože na trav-

niku. Roža je nek sistem, ki 

ima komponente: koreni-

ne, steblo, listje in cvetove. 

Komponente so povezane 

v točno določeno strukturo. 

Rastline so inteligentna bitja. 

Znanstveniki so tako naredili 

poskus, da so v zaprt prostor 

postavili cvetočo rastlino in 

jo priključili na merilne na-

prave, s katerimi so merili 

njene odzive na dogajanje v 

okolici. Roža je drugače rea-

girala na različne ljudi in za-

pomnila si je, katera oseba je 

že bila v prostoru, saj je nanj 

vedno enako reagirala. Roža 

je na cefranje listov reagirala 

z bolečino, saj je kazalec na 

merilni naravi ponorel. Roža 

je na to osebo vedno reagi-

rala s paniko. To je dokaz, 

da imajo nekatera živa bitja 

svoj spomin in določeno 

stopnjo inteligence. Marsi-

kateri znanstvenik tej ideji 

nasprotuje, ampak kar se da 

dokazati, je težko ovreči.«
Aleksandra Jelušič

Ptuj � Dr. Adolf Žižek, pisec znanstvenih monografij

Dogodke je skoraj nemogoče napovedati
V času popoldanske kave smo pokukali v Dom starejših občanov v Ljutomer, da poklepetamo s piscem znanstvenih monografij Adolfom Žižkom. Nje-
gove ideje še vedno prehitevajo čas, v katerem živi, in čeprav je njegova hoja nekoliko okorna, so njegove misli jasne in kritične kot britev. »V domu 
se počutim osamljenega, saj ni podobno mislečih ljudi, s katerimi bi lahko debatiral o znanosti in o aktualnih temah,« nam potarna. A Dolfija, kot ga 
kličejo njegovi prijatelji, smo ujeli tudi na facebooku, ki je okno v svet sodobnosti. Tam smo našteli več kot štiristo fb-prijateljev. To je njegova vez z 
zunanjim svetom.

petek � 6. maja 20118 Tednikov pogovor

Foto: Aleksandra Jelušič

Dr. Adolf Žižek

VI IZBERITE LE PRAVO TAKTIKO.
ZMAGUJEMO Z VAMI.  

Potrošniški krediti so produkti UniCredit Banka Slovenija d.d., ki je edina odgovorna za le-te, njihovo trženje in uspešnost. UEFA in njene povezane 
družbe, članska združenja in sponzorji (razen UniCredit in UniCredit Banka Slovenija d.d.) niso vključene v obravnavo in odobravanje produktov, ne 
dajejo priporočil in ne promovirajo produktov ter ne prevzemajo nobene odgovornosti, povezane z njimi.

Sezona ugodnih potrošniških kreditov UniCredit Bank se je pričela. Izbirate lahko med 
kreditom z variabilno ali fiksno obrestno mero, ki zagotavlja odplačilo kredita v enakih mesečnih 
zneskih. Na voljo pa vam je tudi kredit brez začetnih stroškov odobritve in zavarovanja kredita. Preverite 
ponudbo potrošniških kreditov in izberite svojo finančno taktiko, s katero si lahko odprete pot do 
zmage. Žoga je na vaši strani. www.unicreditbank.si/potrosniski-krediti

S POTROŠNIŠKIMI KREDITI 



„Pa ta izpit ni kar tako. 

Verjemite, da izpitna vpraša-

nja, ki pokrivajo predpise in 

postopke radioamaterskih 

komunikacij, osnove elek-

trotehnike, sprejemnike, od-

dajnike, antene in še bi lahko 

našteval, še tako hrabremu 

zanesenjaku zatresejo hlače. 

Vendar je bila zagnanost te-

čajnikov zelo velika. To nas 

ni posebej začudilo, saj so 

le-ti prihajali iz širše okolice 

Ptuja, Lenarta, Slovenske Bi-

strice in Maribora. Pri tem 

velja izpostaviti, da so se te-

čaja udeležili tudi trije osnov-

nošolci, še posebej pa nas je 

prijetno presenetil Miran iz 

Jurovskega Dola, ki je postal 

radioamater kljub dejstvu, da 

je slep,“ je povedal mentor 

in eden ustanovnih članov 

cirkulanskega Radiokluba 

Boštjan Polajžer.

Tečaj za radioamaterja 

operaterja sta delno sofinan-

cirala Ministrstvo za šolstvo 

in šport in Evropski socialni 

sklada v okviru Centra vse-

življenjskega učenja spodnje 

Podravje, katerega nosilec je 

Ljudska univerza Ptuj. „Pro-

store za izvedbo tečaja in iz-

pita nam je brezplačno ponu-

dila Občina Cirkulane, za kar 

se ji najlepše zahvaljujemo. 

Mentorji, ki smo svoje znanje 

in izkušnje skušali podajati v 

radioamaterskem duhu hu-

manosti, prijateljstva, miru, 

medsebojnega spoštovanja, 

pomoči in sodelovanja, pa 

vsem novopečenim radioa-

materjem še enkrat čestita-

mo in jih hkrati pozivamo, 

naj čim prej sedejo za radij-

ske postaje!“

Radioamaterstvo ima si-

cer v Cirkulanah že dolgo 

zgodovino; letos štejejo 43. 

leto delovanja. Današnji Ra-

dioklub Cirkulane S59DDR 

S59H je začel delovati kot 

samostojna sprejemno-od-

dajna sekcija Radiokluba Ptuj 

S59DJK leta 1968, in sicer 

kot druga sekcija izven Ptuja. 

V tem času so namreč med 

člani ptujskega radiokluba 

delovali trije radioamaterji 

operaterji iz Cirkulan, tako 

da so bili dani pogoji za usta-

novitev sekcije. Prvim trem 

so sledili mnogi drugi, neka-

teri so člani še danes, nekate-

ri od njih so častni člani. Na 

temeljih njihovega dela je po 

štiridesetih letih, leta 2007, 

v Cirkulanah nastal novi ra-

dioklub. Ustanovni člani so 

bili Jernej Golc (S59KM), 

Boštjan Polajžer (S57MTM), 

Franc Kolednik (S52MJ), De-

nis Jurgec (S52DJ), Marjan 

Emeršič (S56KEM) in Miran 

Kolednik (S56PKG). Svoje 

prostore si je klub po več 

selitvah in ogledih različnih 

lokacij uredil v kupljeni in 

prenovljeni hiški na Pohorju, 

kar jim je uspelo s pomočjo 

več donatorjev.

„Radioamaterstvo ima še 

danes velik pomen pri hu-

manitarnih akcijah, posebej v 

okoliščinah, ko vse druge po-

vezave odpovedo (na primer 

v vojnih časih, pri naravnih 

nesrečah …). V preteklosti, ko 

telekomunikacij, s katerimi 

danes vsakodnevno živimo, 

še ni bilo, pa sta bila radioa-

matersko znanje in postaja 

še posebej dragocena. Cir-

kulanski radioamaterji so na 

tak način pomagali bolnemu 

otroku iz Bosne, da je v tistih 

svinčenih časih, ko so bile 

meje še precej zaprte in zelo 

nadzorovane, dobil potrebno 

zdravilo iz Avstrije,“ je med 

številnimi drugimi dosežki in 

aktivnostmi Radiokluba Cir-

kulane zabeleženo v kroniki 

obstoja od začetka do danes.
SM
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Cirkulane � Člani Radiokluba ne mirujejo

20 novih radioamaterjev
Člani Radiokluba Cirkulane so letos aprila uspešno izvedli že drugi tečaj in izpit za radioa-
materje. Lani je izpit uspešno opravilo 19 kandidatov, letos pa 20; od tega jih je 17 opravilo 
izpit za razred A in trije za telegrafijo.

Ideja, da bi s petjem sloven-
skih pesmi združili ljubitelje 
zborovske glasbe, se je Leonu 
Lahu, ki skrbi za glasbeno de-
javnost na šoli, rodila že lani. 
Zamisel so letos tudi realizi-
rali in telovadnica Osnovne 
šole Miklavž pri Ormožu je 
bila v soboto, 16. aprila, nabi-
to polna obiskovalcev in pev-
cev. Število slednjih ni bilo 
zanemarljivo, saj so se pevcem 
otroškega, mladinskega in de-
škega pevskega zbora pridru-
žili še člani Športnega društva 

Mladost, člani Prostovoljnega 
gasilskega društva Miklavž pri 
Ormožu, Miklavški oktet, člani 
Folklorne skupine Metla, člani 
Društva upokojencev Miklavž 
pri Ormožu in tudi zbor uči-
teljev. Prireditev sta suvereno 
povezovala Simona Klasinc in 
Bojan Cunk.

Dve uri trajajoča priredi-
tev, ki jo je v živo spremljala 
glasbena skupina, sestavljena 
iz sedanjih in bivših učenk in 
učencev šole ter gostov, gle-
dalcev ni pustila ravnodušnih. 

Z glasnim ploskanjem in tudi 
petjem so še enkrat dokazali, 
da ljudje in kraj tovrstno kul-
turno zabavo potrebujejo.

Zaključna pesem, ki so jo na-
stopajoči zapeli skupaj, je bila 
V dolini tihi – nekoliko spo-
minja na miklavško, vendar v 
soboto je bilo tam vse prej kot 
tiho. Bilo je veselo in ubrano. 
Na miklavški šoli so zadovolj-
ni, zaslugo za to pa imajo Leon 
Lah in ljubitelji zborovske glas-
be.

Viki Ivanuša

Miklavž pri Ormožu � Glasbena prireditev

Z melodijami v pomlad
Na Osnovni šoli Miklavž pri Ormožu vsako leto proti koncu šolskega leta pripravi-
jo kakšno prireditev, v katero poleg šolarjev vključijo tudi ves kraj. Tudi letos so 
znova dokazali, da znajo na široko odpreti vrata in k sodelovanju zvabiti različne 
ljudi, ki so tako ali drugače povezani s krajem.

Foto: arhiv šole

Prireditev S slovenskimi melodijami v pomlad je združila generacije.

Foto: arhiv Radioklub Cirkulane

Letos je tečaj in izpit, ki ga je organiziral radioklub Cirkulane, uspešno opravilo 20 novih radioamaterjev.

Sklep o spremembi so spre-
jeli člani občinskega sveta na 
predlog občinske uprave in 
vodstva javnega zavoda Splo-
šna knjižnica Ljutomer, razlog 
pa je v pomanjkanju tehnične-
ga kadra. V obeh domovih, ki 
še naprej ostajata v lasti občine 
Ljutomer, so se v lanskem letu 
prireditve vrstile v povprečju 
vsaki tretji dan, za nadaljeva-
nje nemotenega poteka poslo-
vanja pa bi Splošna knjižnica 
Ljutomer potrebovala dodatno 
delovno moč. Kot je znano, se 
je s 1. septembrom 2010 hišnik 
upokojil, zaradi gospodarske 
krize soglasja za nadomestno 
zaposlitev ni bilo možno dobi-
ti, zato je glavnino del in nalog 
hišnika moral prevzeti strokov-
ni delavec z občasno pomočjo 
javnega delavca občine. Z bol-
niškim statusom strokovnega 
delavca in z letošnjim letom po 
kadrovskem planu občine brez 
javnega delavca je prihajalo do 

težav v zagotavljanju potreb 
uporabnikov ob najemu dvo-
rane. Seveda je pri upravljanju 
tovrstnih domov treba posto-
riti še razna vzdrževalna dela, 
nadzorovati naprave in spro-
tno urejati okolico. Glede na 
dejstvo, da so v ljutomerskem 
Domu kulture tudi poslovni 

prostori območne izpostave 
JSKD, so zamisel po njihovem 
upravljanju člani občinskega 
sveta sprejeli brez zadržkov 
in hkrati menili, da je najbolj 
primerno Kulturni dom v Mali 
Nedelji oddati v upravljanje 
tamkajšnji krajevni skupnosti.

NŠ

Ljutomer, Mala Nedelja � Kulturna domova

Domova - breme občine
Dom kulture v Ljutomeru in Kulturni dom Mala Nedelja sta dobila nova upra-
vljavca. Odslej bo ljutomerski dom upravljal Javni sklad republike Slovenije za 
kulturne dejavnosti (JSKD) – območna izpostava Ljutomer, malonedeljskega pa 
Krajevna skupnost Mala Nedelja.

Foto NŠ

Dom kulture v Ljutomeru bo upravljala območna izpostava JSKD.

Radioamaterstvo je ljubiteljsko, nepoklicno ukvarjanje z 
radiem oziroma radiotehniko. Toda radioamaterstvo je še 
mnogo več: aktivnost, gibanje, organizacija, izobraževanje, 
ljubezen in, lahko rečemo, celo način življenja ter tehnič-
nega mišljenja skoraj treh milijonov ljudi obeh spolov, raz-
ličnih starosti in poklicev v praktično vseh državah sveta. 
Za nekatere je to nepoklicno ukvarjanje z radiotehniko, za 
druge je radioamaterstvo teorija in praksa vzpostavljanja 
amaterskih radijskih zvez. Oboji imajo po svoje prav, vsi 
pa se s to dejavnostjo ukvarjamo ljubiteljsko, izključno iz 
osebnih pobud in brez pridobitniških namenov.

(vir: Priročnik za radioamaterje)



Krožna pot za sprehajalce 
ni zahtevna, saj vodi po niži-
ni, dolga je skoraj pet kilome-
trov in vodi mimo polj do iz-
liva potoka Zvirenčina v ume-
tni kanal Drave, ki v tem delu 
sploh ne spominja na kakšno 
umetno tvorbo, in se nato ob 
zeleno zaraslem kanalu vrača 
proti središču naselja, mimo 
gasilskega doma do začetne 
točke.

„Pot je dolga točno 4700 
metrov. Nismo je tlakovali, še 
manj asfaltirali, pač pa je spe-
ljana po uhojenih in deloma 
gramoziranih poljskih poteh, 
deloma vodi tudi po kroni na-
sipa ob Pesnici. Ob poti smo 
namestili pet lesenih klopi 
za oddihe, ob vsaki klopci 
pa smo zasadili drevo, da bo 
dajalo senco. Pot je primer-
na za vse starostne skupine, 
tudi za tiste, ki niso ravno v 
dobri formi, saj nima praktič-
no nobenega vzpona. Vodi 
tudi mimo Sokovega kotnega 
mlina, ki ga želimo zavarova-
ti kot kulturni spomenik in 
renovirati skupaj s pripada-
jočim posestvom vred, kar 
bi bila zanimiva točka za vsa-
kega sprehajalca in prijetna 
popestritev sprehoda po naši 
krožni poti.“ Zavarovanje mli-
na in njegova prenova zaen-
krat še čakata na zapuščinsko 
razpravo po pokojni lastnici, 
kjer se bo kot dedič lahko vpi-
sala tudi občina, saj je zanjo 
plačevala oskrbnino.

Člani vaškega odbora so 
krožno pot uredili povsem 
prostovoljno: „Les za klopi 

je doniral naš član Dušan Le-

ben, zapeljali smo ga na žago 

in izvedli vsa mizarska dela, 

postavili klopi ob poti in jih 

zavarovali z barvanjem.“

Marin skupaj s somišljeniki 

iz Formina meni, da je doma-

či kraj vreden vseh aktivnosti 

in da je prav, da ga predstavi-

jo obiskovalcem od drugod: 

„Formin ima zelo zanimivo 

preteklost. Vas je razdeljena 

na Zgornji konec, Spodnji ko-

nec, Kračine, Krč, Travnike 

in poplavni gozd, nekoč tudi 

na kraje Pri treh vrbačah, Kot, 

Mota, Kravja gasa, Pole in 

Vejke. Ime vasi se v urbarjih 

prvič omenja leta 1235 in je 

eno izmed najstarejših naselij 

na Ptujskem polju. Njegovo 

ime je ilirsko-keltskega izvo-

ra, kot sta imeni Ptuj in Dra-

va. Formin je bil v rimskih 

časih poseljeno naselje in je 

domnevno na tem mestu ob-

stajala rimska postojanka po 

imenu Ramista. V tistem času 

sta skozi vas potekali dve rim-

ski cesti, Petovio–Savaria in 

Petovio–Mursa. Ugodne lege 

ob sotočju rek Drave, Pesni-

ce in Zvirenčine so dajale 

ugoden obrambni položaj za 

takratne prometne povezave. 

V Forminu je nekdaj obstaja-

la ob rimski cesti manjša na-

selbina, domnevno tudi trg 

za prodajo rib. Domnevno je 

današnji naziv vasi rimskega 

izvora; Forum – minus na-

mreč pomeni malo trgovišče. 

Druga domneva za nastanek 

imena vasi Formin pa izhaja 

iz dejstva, da je v Forminu 

bilo pokopališče iz rimskega 

obdobja. Zaradi lege kraja ob 

sotočju rek pa je v dobi Kel-

tov obstajala možnost, da je 

bilo tukaj svetišče. Ime vasi 

Formin bi tako lahko izhajalo 

iz besed keltsko-rimskega iz-

vora foramen, kar prevedeno 

pomeni razpoko, luknjo, ali 

pa iz besede formido, ki po-

meni grozo ali strah, morda 

pa tudi iz besede forum, ki 

pomeni prostor pred bogom 

oziroma tudi trg,“ je o zani-

mivem nastanku in poime-

novanju današnjega Formina 

še povedal Robert Marin, ki 

je zbral in zapisal celotno 

zgodovino kraja ter dodal, 

da povedano dokazujejo tudi 

številne najdbe na območju 

današnje vasi.
SM

Foto: SM

Člani vaškega odbora pri urejanju poti in sajenju dreves ter posta-
vljanju klopi za sprehajalce

Foto: SM

Začetek (in konec) krožne sprehajalne poti označuje stara lipa s 
klopmi ob glavni cesti na začetku naselja Formin.
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Gorišnica, Formin � Vaški odbor ureja okolje

Zanimiva krožna pot po mejah naselja
Vaški odbor Formin v občini Gorišnica, ki ga vodi predsednik in občinski svetnik Robert Marin, si je takoj ob svojem konstituiranju v začetku letošnjega 
leta zadal kar velike cilje in projekte. Med njimi je ohranitev in obnova znanega Sokovega kotnega mlina, pred nedavnim pa so aktivni člani vaškega 
odbora uredili prijetno krožno pot po mejah naselja Formin.

Član strokovne komisije, 
ki je pripravljala spremembo 
uredbe o fitofarmacevtskih 
sredstvih, ki se bodo poslej 
smela uporabljati tudi na 
VVO1, je tudi Ivan Brodnjak, 
vodja ptujske svetovalne služ-
be. Brodnjak je povedal, da 
je bila celo objava omenjene 
uredbe o omejeni uporabi 
škropiv do zadnjih dni vpra-
šljiva in šele pritisk medijev, ki 
so pač želeli vedeti, ali uredba 
bo ali ne, je sprožil njeno ura-
dno objavo 29. aprila.

„Bistvene spremembe v tej 
uredbi se nanašajo na omeje-
no uporabo določenih fito-
farmacevtskih sredstev; po 
dikciji prejšnje uredbe so bila 
namreč ta povsem prepove-
dana za prvo VVO. Še vedno 
pa je povsem prepovedana 
uporaba določenih aktivnih 
snovi. Kmetje ne bodo smeli 
uporabljati škropiv, ki vsebu-

jejo prepovedane sestavine 
oziroma elemente. O tem, ka-
terih škropiv ne bodo smeli 
uporabljati, smo jih seznanili 
na posebnem sestanku v pro-
storih našega KGZ. Prav tako 
smo jim predstavili škropiva 
oz. fitofarmacevtska sredstva, 
ki jih bodo lahko uporabljali. 
Enostavneje povedano, upora-
bljala se bodo lahko škropiva, 
ki delujejo preko listov. Se-
veda se z uredbo določajo in 
omejujejo količine dovoljenih 
škropiv na hektar. Dovoljena 
je tudi uporaba nekaterih in-
sekticidov.

Problematika uporabe fito-
farmacevtskih sredstev na pr-
vem VVO je s to uredbo rešena 
na zelo podoben način, kot je 
to v drugih evropskih državah 
na takšnih območjih. Seveda 
pa bodo kmetje morali zelo 
podrobno poznati sredstva in 
ob tem sprejeti pogoj, da če 

se pojavijo negativni učinki 
zaenkrat dovoljenih sredstev, 
bo njihova uporaba prepo-
vedana.“ Za uporabo škropiv 
v žitih je sicer, kot je pojasnil 
Brodnjak, uredba prišla pre-
pozno, tako da je pričakovati, 
da bodo žitna polja precej za-
pleveljena.

Omenjena spremenjena 
uredba deloma posega tudi v 
gnojenje z mineralnimi gnojili 
(uporaba gnojnice in gnojev-
ke je namreč absolutno prepo-
vedana): „Podaljšuje se doba 
uporabe mineralnih gnojil na 
prvih VVO za obdobje enega 
leta. Po prejšnji uredbi bi na-
mreč začela veljati prepoved 
prvega januarja naslednje leto, 
z novo dikcijo pa je to obdo-
bje podaljšano do 1. januarja 
2013. S takšno rešitvijo nismo 
zadovoljni, saj to ni nobena re-
šitev, ampak le podaljševanje 
agonije. Brez gnojenja namreč 

ni možno kmetovanje, in če 
bo prepoved obveljala leto ka-
sneje, kmetom to ne pomeni 
nič, le še eno leto več bodo v 
dvomih, ali se sploh splača kaj 
sejati. V tem obdobju pa še 
vedno veljajo precej striktne 
omejitve gnojenja glede koli-
čine na hektar ob enkratnem 
gnojenju, predpisuje pa se 
večkratno gnojenje z manjši-
mi količinami. Ne vem, zakaj 
so mineralna gnojila nekomu 
tako zelo sporna; kako naj 
potem rastline pridobijo po-
trebna hranila za rast?! Res ne 
razumem, zakaj ne moremo 
sprejeti podobne uredbe kot 
za škropiva z omejitvami tudi 
za mineralna gnojila?!“

Nadomestnih zemljišč 
ni, odškodnin ne bo

Ivan Brodnjak ob tem opo-
zarja na še dve nerešeni zade-

vi: „Prvi problem je nerešeno 
vprašanje nadomestnih ze-
mljišč za kmete. Niti uredba 
niti ministrstvo o tem ne reče 
besede. Nadomestna zemlji-
šča so potrebna kmetom tudi 
zaradi uporabe gnojevke, saj je 
nimajo kam zlivati.

Še večji odprt problem je iz-
plačilo odškodnin. Po veljavni 
uredbi kmetom pripada 600 
evrov za hektar njive in do-
datnih 200 na hektar, če ima-
jo na kmetiji več kot pet glav 
živine. Te odškodnine so bile 
določene za leto 2010. Žal je 
Komunala Ptuj kot podjetje, 
ki bi po dikciji uredbe moralo 
izplačati odškodnino, kmete 
v začetku aprila obvestila, da 
tega enostavno ne bodo nare-
dili, ker nimajo tovrstnih na-
menskih sredstev za izplačilo. 
Res je sicer, da se namenski 
denar za ohranjanje podtalni-
ce zbira, vendar je po trditvah 

pristojnih oseb do nadaljnjega 
v celoti namenjen izgradnji 
elektrarn na Savi ... Da se to 
spremeni, je potreben sklep 
okoljskega ministrstva, s ka-
terim bo del teh namenskih 
sredstev usmerjen v odškodni-
ne.“

Brodnjak zaključuje, da ve-
čina najpomembnejših zahtev 
prizadetih kmetov, ki so jih 
javno predstavili na prote-
stnem shodu lani pozimi, ni 
uresničenih. Strokovna komi-
sija, ki se ukvarja s problema-
tiko in uredbami za VVO, naj 
bi nadaljevala delo na tistih 
področjih, ki zaenkrat še niso 
rešena: „Ne vem pa, ali bo res 
tako, ali bomo res še delali na-
prej.“

Prav tako je zaenkrat tudi še 
nejasno, kaj bodo storili kme-
tje in njihova Civilna iniciati-
va. Bo potreben še en protest?

SM

Podravje � Delno spremenjena uredba o VVO

Prave rešitve (še) ni – bo potreben še en protest?!
Kmetijski minister Dejan Židan je vodstvu civilne iniciative za vodovarstvena območja (VVO) in vedno bolj besnim ter obupanim kmetom, ki imajo zemljišča v prvem 
VVO, obljubil, da bo uredba o uporabi fitofarmacevtskih sredstvih sprejeta do prvega maja. Obljubo je sicer res držal, vendar kmetom zgolj omejena uporaba škro-
piv ne pomaga kaj veliko.

Foto: SM

Predsednik vaškega odbora Robert Marin: „Forminčani želimo 
lepote in zgodovino naše vasi predstaviti vsem ljubiteljem narave 
in rekreacije.“

Foto: SM

Pogled s forminske sprehajalne poti
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ZLUS na nacionalni ravni 
predstavlja in zastopa interese 
članic in je tako eden ključnih 
strokovnih partnerjev za po-
dročje razvoja in izvajanja stra-
tegije vseživljenjskega učenja 
ter izobraževanja odraslih. Da-
nes je Zveza ljudskih univerz 
Slovenije sodobno interesno 
združenje, ki ga od podobnih 
združenj novejšega časa, poleg 
tradicije, loči tudi profesional-
no zasnovana organizacija dela. 
Ta ZLUS omogoča kontinuira-
no in kakovostno delo, njene 
prednostne naloge v zadnjih le-
tih pa so usmerjene predvsem 
v delovanje v različnih nacio-
nalnih skupinah za urejanje sis-
temskih in normativnih vpra-
šanj izobraževanja odraslih. Ob 
tem je pomembno tudi povezo-
vanje s sorodnimi združenji in 
drugimi organizacijami doma 
in v mednarodnem prostoru. 
Nazanemarljiva pa ni niti njena 
usmeritev v promocijo izobra-
ževanja odraslih in vseživljenj-
skega učenja.

Iz vsega navedenega izhaja, 
da je bistvenega pomena, da 
jo vodi oseba, ki ji to področje 
ni tuje. Z odličnimi referen-
cami je kandidaturo za mesto 
predsednice že pred tremi leti 
oddala mag. Klavdija Markež, 

direktorica Ljudske univerze 
Ptuj. Po uspešnem triletnem 
vodenju je pa ji je skupščina 
izkazala zaupanje in jo imeno-
vala še za en mandat. Tako bo 
Markeževa še vsaj naslednja tri 
leta na čelu ZLUS.

Omenjeno imenovanje je 
vsekakor pomemben korak 
v vaši karieri. Kako se je ta 
začela?

„Moja poklicna pot se je za-
čela leta 1994 na LU Ptuj, kjer 
sem se zaposlila takoj po kon-
čani srednji šoli. Skozi različna 
delovna mesta v javnem zavo-
du sem si pridobivala številna 
pomembna strokovna znanja 
in izkušnje, obenem pa na la-
stni koži udejanjila možnosti 
izobraževanja odraslih v RS ter 
si postopoma pridobila visoko-
šolsko izobrazbo, ki sem jo leta 
2005 nadgradila s podiplom-
skim študijem. Skozi vsa ta leta 
dela na LU Ptuj sem imela prilo-
žnost spoznati prav vsa delov-
na mesta našega zavoda in pri 
28 letih sem prevzela vodenje 
le-tega. Začetki so bili zelo težki 
in velikokrat tudi temni, a smo 
jih zaposleni skupaj uspešno 
premagovali. K temu je pri-
pomoglo predvsem vzajemno 
delo, zaupanje in vera v svetlo 
prihodnost. Danes teče moj 

drugi mandat in s svojimi sode-

lavci si želim delati še mnoga 

leta. Zadnja leta se še posebej 

intenzivno ukvarjam s socialno 

ogroženimi in ranljivimi sku-

pinami naših prebivalcev. Pri 

svojem delu nisem zavezana 

le k strokovnemu delu in etič-

ni naravnanosti, temveč tudi k 

stalnemu strokovnemu izpo-

polnjevanju.

Tako osebno kot v imenu 

naše Ljudske univerze želim v 

prihodnje slediti zasnovi na-

daljnjega razvoja, lokalnega in 

regijskega andragoškega sredi-

šča, ki zagotavlja visoko kakovo-

stno celostno ponudbo izobra-

ževanja odraslih, kar vključuje 
tudi svetovanje in informiranje, 
hkrati pa ostajamo strokovno 
enakovreden partner in sogo-
vornik snovalcem politike izo-
braževanja odraslih v Sloveniji 
in izven naših meja.“

Ponovno imenovanje na 
mesto predsednice vseka-
kor pomeni potrditev kako-
vostnega minulega dela.

„Po zaključku mandata sem 
se odločila za ponovno kandi-
daturo. Predvsem zaradi dose-
ženih rezultatov dela v minulih 
letih in tudi zaradi nekaterih še 
neizpolnjenih nalog, ki bi jih 
bilo moč skupaj s sodelavci oz. 
direktorji ljudskih univerz ure-
sničiti v prihodnosti. Na Skup-
ščini me je soglasno potrdilo 
29 članov oz. direktorjev LU, 
kar mi je dalo moč in zaupanje 
v nadaljnje delo. Ne nazadnje je 
ZLUS združenje z več kot 50-le-
tno tradicijo. Ljudske univerze 
so vodilna andragoška središča 
po vsej Sloveniji, ki odločilno 
pripomorejo k ustvarjanju in 
izboljševanju razmer na podro-
čju vseživljenjskega učenja. S 
svojim delom in ozaveščanjem 
vseživljenjskega učenja vsem 
generacijam uspešno pripomo-
rejo k povečanju ravni stopnje 
razvitosti na vseh področjih, v 
gospodarskem, družbenem in 
političnem življenju. Kot sem 
že omenila, delujejo kot javni 
zavodi, povezani v Zvezo ljud-
skih univerz Slovenije in s svojo 
mrežo izobraževanja odraslih 
pokrivamo celotno Slovenijo. 
Prednostno se ukvarjamo z de-
privilegiranimi ciljni skupina-
mi, kot so: brezposelni, mladi 
osipniki, odrasli s posebnimi 
potrebami, starejši odrasli. Ob 
opravljanju del in nalog pred-
sednice ZLUS sem v nenehnem 
stiku z aktualnimi dogodki v 
našem sistemu izobraževanja 
odraslih, ves čas se intenzivno 
na različnih ravneh ukvarjam 
z reševanjem problematike na 
področju organizacije, izvaja-
nja in sistemske umestitve izo-
braževanja odraslih. Svoje delo 
in izkušnje prenašam na našo 
Ljudsko univerzo Ptuj.“

Kakšno je bilo prvo man-
datno obdobje?

„Mandatno obdobje je bilo 
kar prekratko za vse naloge, ki 
smo si jih na ZLUS ambiciozno 
zastavili. Najprej je bilo treba 

urediti notranjo reorganizaci-
jo delovanja ZLUS, kar nam je 
v poletju 2010 skupaj z vsemi 
članicami tudi uspelo. Naredili 
smo temeljito prenovo delo-
vanja ZLUS z vidika racionali-
zacije stroškov, ureditve aktov 
in pravilnikov, ki pogojujejo 
delovanje in organizacijo ZLUS 
z vidika prepoznavnosti ZLUS. 
Skozi ves mandat sem aktivno 
sodelovala pri organizaciji dela, 
obveščanju članic, organizaciji 
strokovnih dogodkov in zasto-
panja članic na nacionalni in 
mednarodni ravni. Povezovali 
smo se z drugimi organizacija-
mi za izobraževanje odraslih in 
interesnimi združenji. Skupaj 
smo dosegli številne pomemb-
ne rezultate na področju izo-
braževanja odraslih predvsem 
na področju sistemske uredi-
tve, opravili številna skupna 
usklajevanja z resornimi mini-
strstvi in nacionalnimi organi-
zacijami, sodelovali pri predlo-
gu sprememb zakonodaje na 
področju IO in pri umestitvi v 
Zakon o financiranju vzgoje in 
izobraževanja, dosegli uredi-
tev področja črpanja sredstev 
Evropskega socialnega sklada, 
organizirali letne konference 
in druga strokovna srečanja ter 
še številne druge pomembne 
naloge.“

Kaj menite, da so bili vaši 
glavni aduti za ponovno 
imenovanje?

„Strokovnost, nepristran-
skost, poštenost, zanesljivost 
in empatičnost. V tem manda-
tnem obdobju si bom nadalje 
prizadevala za konstruktivno 
delo s članicami ZLUS v zasto-
panju njihovih interesov. Ob 
tem ne pozabljam na sodelova-
nje in povezovanje tako na na-
cionalni kot mednarodni ravni. 
Nadalje si bom prizadevala za 
sistemsko umestitev izobraže-
vanja odraslih.“

Vodite pa tudi Ljudsko 
univerzo Ptuj. Kako ste 
zadovoljni z njenim trenu-
tnim položajem?

„Uživam v delu na naši LU, 
s svojimi sodelavci, kar pa ne 
pomeni, da je preprosto. Prej 
nasprotno. Za nas je ključnega 
pomena, da gradimo na občut-
ku skupne odgovornosti za vse-
življenjsko učenje med vsemi 
ključnimi dejavniki, institucija-
mi, socialnimi partnerji, regio-
nalnimi in lokalnimi oblastmi. 
S svojim delom vzpodbujamo 
in bomo vzpodbujali vseži-
vljenjsko učenje, izobraževali 
in motivirali za obče kulturne 
in civilizacijske vrednote, ki 
izvirajo iz evropske tradicije. 
Zame, direktorico tega zavoda, 
je ob zadovoljstvu in motivira-
nosti sodelavcev najpomemb-
neje, da lahko po mnogih letih 
ponudimo ljudem v našem 
okolju brezplačna izobraževa-
nja, tečaje, svetovanje in drugo 
pomoč.“

Pri izobraževanju od-
raslih je pomembno tudi 
sodelovanje z mnogimi in-

štitucijami in zavodi. Kako 
ste zadovoljni, kar se tiče 
Ptuja?

„Sodelovanje med organiza-
cijami je dobro, vendar si želim 
več skupnih razvojnih projek-
tov, saj vendar vsi delujemo v 
majhnem, a pomembnem lo-
kalnem okolju.“

Kakšna je vaša vizija LU 
Ptuj in LU Slovenije?

„Prednostno se želim ukvar-
jati z deprivilegiranimi ciljni-
mi skupinami, kot so: mladi 
osipniki, brezposelni, ženske, 
starejši odrasli, odrasli s poseb-
nimi potrebami (slepi in slabo-
vidni, gluhi in naglušni, osebe 
z lažjimi motnjami v duševnem 
razvoju). Tudi našo program-
sko ponudbo želim razširiti in 
predvsem ponuditi veliko no-
vih izobraževalnih programov 
v okviru naše javne službe.

Tako osebno kot v imenu 
naše Ljudske univerze želim v 
prihodnje slediti zasnovi na-
daljnjega razvoja, lokalnega 
in regijskega andragoškega 
središča, ki zagotavlja zelo ka-
kovostno celostno ponudbo 
izobraževanja odraslih, kar 
vključuje tudi svetovanje in in-
formiranje, hkrati pa ostajamo 
strokovno enakovreden par-
tner in sogovornik snovalcem 
politike izobraževanja odraslih 
v Sloveniji in izven naših meja. 
V ZLUS pa pričakujem, da se 
bodo zgodile pomembne sis-
temske spremembe in uvajanje 
novih pravnih, finančnih in sis-
temskih podlag, predvsem pa 
zakonodajnih podlag za spre-
membe in urejanje področja 
izobraževanja odraslih in izva-
janja projektov ESS.

ZLUS bo še naprej sodelova-
la z drugimi partnerji na naci-
onalnem nivoju ter nadaljevala 
oblikovanje predlogov in pod-
lag za že odprta pomembna 
sistemska in strokovna vpraša-
nja, za katera smo ocenili, da 
so ključna za nadaljnje delo in 
razvoj ljudskih univerz in po-
dročja izobraževanja odraslih 
kot celote. V skladu s predno-
stnimi področji nacionalne-
ga programa izobraževanja 
odraslih, letnega programa 
izobraževanja odraslih, evrop-
skimi prioritetami, lokalnimi 
in regionalnimi potrebami, 
razvojnimi cilji članic ter z utr-
jevanjem položaja ljudskih uni-
verz v vzgojno izobraževalnem 
sistemu v RS bomo usklajevali 
načrte in izpeljavo prioritetnih 
in stalnih nalog ZLUS ter zago-
tavljali optimalne vire financi-
ranja oziroma sofinanciranja. 
Dodelali in dogovorili bomo 
nadaljnji razvoj modela sode-
lovanja, skupnega poslovnega 
in promocijskega nastopanja 
vseh članic. Nadaljevali bomo 
mednarodno aktivnost tako 
preko projektov kot tudi preko 
direktnih partnerskih povezav 
in stikov s sorodnimi organiza-
cijami v tujini.“

Dženana Bećirović

Ptuj � Pogovor s Klavdijo Markež

Direktorica kar dveh pomembnih inštitucij
Zveza ljudskih univerz Slovenije (ZLUS), ki ima za seboj več kot 50-letno tradicijo, predstavlja eno najpomembnejših inštitucij na področju izobraže-
vanja odraslih v državi. Po treh letih je predsednici Zveze, Ptujčanki mag. Klavdiji Markež, mandat potekel, a so ji člani skupščine še enkrat izkazali 
zaupanje in jo soglasno ponovno imenovali na omenjeno mesto.

Foto: DB

Mag. Klavdija Markež, direktorica LU Ptuj in predsednica Zveze 
ljudskih univerz Slovenije
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Andrej, na poti iz službe
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Le en klic in že smo  
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Projekt Comenius vzpod-

buja mednarodno sodelova-

nje šol, izboljšuje strokovni 

razvoj delavcev šole, pospešu-

je učenje jezikov in povečuje 

medkulturno ozaveščenost, 

je povedala ena od koordina-

toric projekta na šoli Simo-
na Meglič in nadaljevala, da 

evropsko sodelovanje šoli 

poleg novih idej prinaša tudi 

nova partnerstva ter s tem 

omogoča kakovostnejše izo-

braževanje in mu daje evrop-

sko razsežnost.

Ormoška gimnazija med 3. 

in 6. majem gosti zaključek 

dvoletnega projekta Comeni-

us Taste. Ormož je obiskalo 

65 dijakov in 11 profesorjev 

iz Nemčije, Italije, Francije, 

Poljske in Češke. V tem te-

dnu bodo gostitelji skušali 

gostom pokazati lepote lo-

kalnega okolja in skozi spo-

znavanje tega koščka Sloveni-

je delati na projektu. V torek 

so si že ogledali Ormož in se 

podali na degustacijo vin v 

Svetinjsko klet. V sredo so si 

ogledali najstarejše sloven-

sko mesto ter grad na Ptuju, v 

četrtek pa Oljarno v Središču 

ob Dravi. Dijaki svojo okoli-

co raziskujejo skozi vseh pet 

čutov in tako jim bo Ormož 

gotovo ostal v lepem spomi-

nu.

Mentorica Simona Meglič 

je prepričana, da so medna-

rodni projekti za dijake zelo 

dobra izkušnja, v katerih pri-

dobijo veliko novih informa-

cij, naučijo se samostojnosti, 

odgovornosti, sporazumeva-

nja v tujih jezikih, znajti se v 

tuji državi. Hkrati pa se nau-

čijo tudi odpravljati predsod-

ke in stereotipe.

Gostovanje v Ormožu 

predstavlja zaključno sreča-

nje udeležencev, v katerem 

bodo sestavili tudi brošuro, 

v kateri bodo strnili svoje 

občutke o tem, kaj vse se da 

otipati, povohati, videti in 

slišati v različnih krajih, ki so 

jih obiskali.

Tudi ravnateljica Gimnazi-

je Ormož Blanka Erhartič 
je prepričana, da je projekt 

za šolo zelo pomemben in 

pomeni kvalitetno nadgra-

dnjo, zlasti v smislu medna-

rodne dimenzije, saj v pro-

jektu sodeluje veliko šol iz 

različnih kulturnih okolij, 

veliko pa pomeni tudi za pre-

poznavnost šole v domačem 

prostoru.
Viki Ivanuša

Mednarodno leto kemije
Kemija, naravoslovna 

veda o lastnostih in spre-
membah snovi, zaobje-
ma vse pore sodobnega 
sveta; je vseprisotna ze-
meljska vzdrževalka in 
hkrati ubijalka, seveda, 
saj je v rokah človeka. 
Medtem ko je nekoč de-
jal filozof »vse teče«, bi 
danes mirno zapisali, da 
je vse kemija. 

Praznično kemijsko 
leto 2011 je vezano na 
stoletnico ustanovi-

tve mednarodne zveze za čisto in uporabno kemijo, na 
stoletnico podelitve prve Nobelove nagrade za ke-
mijo poljsko-francoski znanstvenici Marie Curie 
(1867–1934), ki je odkrila dva nova elementa (polonij in 
radij). Slovenci to leto praznujemo 130. obletnico rojstva 
kemika Maksa Samca, (Kamnik, 1881–1964, Ljubljana), 
Prešernovega nagrajenca 1949 in 1950, ki je po študiju 
matematike, fizike z meteorologijo in kemije na dunajski 
univerzi leta 1904 doktoriral iz organske kemije ter bil 
prvi redni profesor kemije (1919) na Tehniški fakulteti v 
Ljubljani (več v Osebnosti: veliki slovenski biografski le-
ksikon, 2008 in drugje). Letos mineva tudi 70 let od izda-
je njegove druge znanstvene monografije o koloidni 
kemiji škroba, 65 let od ustanovitve kemijskega labo-
ratorija Slovenske akademije znanosti in umetnosti in 60 
let praznuje Slovensko kemijsko društvo.

Vse je kemija, toda tako majhen je vsakodnevni razmi-
slek o njej. Morda zaradi tega, ker proučuje skrivni notra-
nji svet: sestavo, zgradbo in lastnosti snovi ter spremem-
be, ki so posledica kemijskih reakcij. Kemija se ukvarja 
z očem nevidnimi strukturami, zgradbami, z atomi, mo-
lekulami, kristali … Današnji svet pa ni naklonjen poglo-
bljenosti, je površen in prehiter, zato je splošno kemijsko 
zavedanje in vedenje na manj zavidljivi stopnji. Pa čeprav 
je sama beseda kemija pogovorno pogosta – po neuspeli 
ljubezenski zvezi ona pravi: »Neumno je to, da s krasnim 
fantom, ki sem ga imela resnično rada in je bil super, ni 
bilo tiste prave kemije, z enim pravim bedakom pa …« 
Po slabi skakalni sezoni je znani slovenski reprezentant 
dejal, da s trenerjem ni bilo prave kemije, po nogometni 
tekmi v Stožicah je eden izmed akterjev menil, da ni bilo 
prave energije, le nekaj kemije je bilo med gledalci, po 
koncertu glasbene skupine je kritik zapisal, da med nasto-
pajočimi ni bilo prave kemije …

Da ne zapisujem o vseh možnih navezah kemije z lepo-
tilnimi zadevami, s pomlajevalnimi akcijami, s prehranski-
mi triki in podobnim …

Toda šalo na stran, kemijo pogosto poimenujejo osre-
dnja znanost, saj povezuje druge naravoslovne znanosti, 
kot so astronomija, biologija, fizika, geologija, ekologija, 
farmacija, medicina … Kemija je razdeljena na številne 
discipline, poddiscipline, kot npr. biokemija proučuje 
kemijske reakcije, ki potekajo v živih bitjih, nevrokemija 
(obravnava snovi, ki sestavljajo živčni sistem); obstaja ke-
mija materialov, teoretična kemija, kemijska fizika, kvan-
tna kemija, analizna kemija … O temeljni delitvi kemije na 
organsko in anorgansko kemijo je ostalo nekaj spomina iz 
osnovnošolskih in gimnazijskih klopi. Cenjeni profesorici 
kemije, gospa Irma Pen in Meta Puklavec, sta mi za veko-
maj vcepili nekaj kemijskih osnov o kemijskih elementih 
in spojinah, o periodnem sistemu in nekatere lastnosti 
elementov, spojin in reakcij med njimi so mi prav čude-
žno ostale v glavi (npr. rjavenje je posledica oksidacije, sol 
je NaCl in je zelo higroskopičen …).

Praznovanju mednarodnega leta kemije 2011 je name-
njena majska razstava v Študijskem oddelku Knjižnice 
Ivana Potrča Ptuj, čemur se je pridružil tudi Mladinski 
oddelek, kjer je najti poučno literaturo s področja kemij-
skih znanosti, z oznako 54 v vrhnji etaži oddelka, kjer si 
lahko razstavljeno gradivo ogledate in sposodite. Izbira-
te lahko med naslednjimi »kemijskimi naslov«: Osnove 
kemije (C. Gifford. Tehniška založba Slovenije, 1993), 
Kemija: Shematski pregledi (M. Lewis. Tehniška založba 
Slovenije, 1997), Marie Curie: iskanje radia (B. Birch. 
Učila, 1996), Energija in snov (Educa, 1998), Kemija v 
domači kuhinji (M. Naji. Zavod RS za šolstvo, 1997), 
Slikovni slovar kemije (J. Challoner. Mladinska knjiga, 
1997), Zbirka Pamet je boljša kot žamet (A. Kornhau-
ser. Ilustracije B. Kos. DZS, 1988), Iznajdbe in izumi, ki 
so spremenili svet. Znanost in tehnologija (I. Graham. 
Tehniška založba, 2009), Leksikon kemije (Mladinska 
knjiga, 2001), Elementarno! (R. Winston. Pomurska za-
ložba, 2008), Kemiki skozi stoletja (T. Kovač – Artemis. 
Mladinska knjiga, 1994) …

Liljana Klemenčič

petek � 6. maja 201112 Kultura, izobraževanje

Tednikova knjigarnicaOrmož � Zaključek projekta Comenius

Medkulturno sodelovanje bogati
Evropska unija na področju šolstva izvaja različne programe, ki vključujejo medkulturno sodelovanje šol in 
učencev iz različnih evropskih dežel. V najbolj znanega teh projektov – Comenius – je vključena tudi Gimna-
zija Ormož.

Janko Mlinarič se je rodil 
leta 1913 v Hermancih. Janko 
je bil najstarejši od petih otrok 
v viničarski družini, ki se je ka-
sneje preselila v bližnji Kajžar. 
Po šolanju v miklavški osnovni 
šoli ter meščanski šoli v Ljuto-
meru si je prizadeval zagotovi-
ti finančno podporo za študij, 
ko pa mu to ni uspelo, se je 
zaposlil kot občinski uslužbe-
nec v domačem Miklavžu pri 
Ormožu.

V knjigi Janko Mlinarič 
opisuje težek položaj malih 
kmetov in viničarjev po mi-
klavških gričih. Ti so bili zara-
di nerešene agrarne reforme, 
prevlade nemškega kapitala in 
nerazvitosti industrije na robu 
preživetja. Opisuje različne 
predvsem lokalne dogodke v 
času druge svetovne vojne, pa 
tudi politično delo in vsakda-
nje življenje. V knjigi razkriva 
številne nove podatke o od-
porniškem gibanju na podro-
čju vzhodne Štajerske in de-
lovanju aktivistov na območju 
Miklavža pri Ormožu, ki kaže 
moč in iznajdljivost številnih 
udeležencev.

Vsebino knjige in avtorja 
je predstavil Ciril Vnuk. Ob 

predstavitvi je povedal, da je v 
knjigi zelo nazorno popisano 
socialno okolje in viničarstvo. 
„Haložani in Slovenjegoričani 
so bili z nemškim redom kar 
zadovoljni, saj je prinesel do-
ločen red in predvsem karte, 
na katere so dobivali živila. 
Pokorščina okupatorju pa 
je bila mala žrtev v zameno 
za hrano za lačno viničarsko 
prebivalstvo. Le narodno pre-
bujeni krajani so se zavedali 
nevarnosti, ki je pretila, in so 
se pridruževali odporniškim 
akcijam. Zelo zanimivo je bilo 
tudi življenje samega avtorja, 
saj je živel dvojno življenje. Po 
eni strani se je moral truditi in 
je tudi dosegel, da ga je režim 
sprejel, po drugi strani pa je 
v njem tlel odpor,“ je povedal 
Ciril Vnuk.

Za izid knjige leta 1996 pre-
minulega avtorja je poskrbela 
njegova hčerka Metka Košir, ki 
se je predstavitve knjige tudi 
udeležila skupaj z materjo 
Zoro Mlinarič. Povedala je, da 
oče o medvojnem času doma 
ni nikoli pripovedoval, verje-
tno zato, ker je otrokom želel 
prihraniti grozote vojne.

Predsednik zgodovinskega 

društva Anton Luskovič je po-
vedal, da zgodovino vsakega 
naroda najbolje lahko predsta-
vijo ljudje, ki so jo tudi ustvar-
jali, zato predstavljanje zgodo-
vine ne more biti samo dome-
na profesionalcev. Knjiga je 
dokument časa in dokaz, da je 
druga svetovna vojna posegla 
tudi na obrobje naše prleške 
domačije. Poudaril je, da mlaj-
ši, pa tudi starejši, vse premalo 
vemo o vključevanju Prlekije v 
odporniško gibanje. „Dejstvo, 
da jo je za objavo izbrala založ-

ba Modrijan, pa pove, da imajo 
spomini povedati tudi drugim 
po Sloveniji. Objektivno in 
resnično obravnavanje zgodo-
vinskih dejstev je velika druž-
bena odgovornost. Prav je, da 
zgodovinarji razložijo dogod-
ke iz preteklosti, vendar ne na 
način, da dogodke iz preteklo-
sti uporabijo za netenje sovra-
štva med mladimi, kajti to je 
zločin, ki je hujši kot zločin iz 
preteklosti,“ je ob tej priložno-
sti povedal Anton Luskovič.

Viki Ivanuša

Miklavž pri Ormožu � Predstavili knjigo domačina Janka Mlinariča

Klopotci niso utihnili
V krajevni dvorani v Miklavžu pri Ormožu je Zgodovinsko društvo Ormož pripravilo predstavitev knjige Janka 
Mlinariča Klopotci niso utihnili. V njej je avtor orisal preteklost domačega kraja in okolice v obdobju pred 2. 
svetovno vojno in med njo.

Foto: Viki Ivanuša

Ciril Vnuk je predstavil knjigo Janka Mlinariča Klopotci niso utihnili.

Foto: Viki Ivanuša

Za program na otvoritveni slovesnosti je poskrbela plesna skupi-
na Plegimo.

Foto: Viki Ivanuša

Na ormoški gimnaziji so gostili udeležence zaključka dvoletnega 
projekta Comenius Taste.



Navkljub udarcu oblasti po 

levičarskem jedru, ljudsko 

frontne sile 1941. leta niso 

bile zlomljene. Reorganiziran 

je bil ptujski Okrožni komite 

KP, potem, ko je dr. Jože Potrč 

moral v Medjurečje. V komi-

teju, ki ga je zdaj vodil Zvon-

ko Sagadin, so bili mizarski 

pomočnik Franc Peršon ter 

nekdanja dijaka iz generaci-

je prvih komunistov na šoli 

1933/34 – Mirko Centrih in 

Franc Čuček. Za internirance 

in njihove družine je steklo 

zbiranje ljudske pomoči; ak-

tivno so se vključili v to delo 

posamezne žene, tako Zinka 

Čuček, Marija Hrenič Peršon, 

Milka Koželj, Jožefa Lacko in 

Antonija Sagadin. 

Interniranci so se vrnili do-

mov 3. aprila 1941, ko je Ptuj 

že preplavljalo vojno vzdušje.

V zadnjih marčevskih in 

aprilskih dneh leta 1941

Kako in kdaj je dospela vest 

na Ptuj o množičnih demon-

stracijah ljudskih množic po 

večjih jugoslovanskih mestih 

ob pristopu države k silam 

osi, težko zapišemo. Ptuj je 27. 

marca doživel množične de-

monstracije, ki jih v mestu še 

ni bilo. Bil je to protest zoper 

jugoslovanski režim in hkra-

ti manifestacija slovenstva. 

Ptujska mladina se je znašla 

v središču dogajanj: uradno 

prepovedan Meddruštveni 

odbor na gimnaziji je znova 

zaživel. Kljub šolski okrožnici, 

naj dijaki ostanejo mirni, so 

iz šole ponesli zastavo in se 

zgrnili pred Ferkov muzej. Na 

poti proti mestu se je dijaštvu 

priključevalo vse več ljudi … 

Ko so se na Bregu razhajali, 

so posamezniki pisali gesla po 

zidovih … 

31. marca je Banska uprava 

prekinila pouk »za nedoločen 

čas«. Naslednji dan je ravna-

telj gimnazije moral izročiti 

ključe šole ptujskim folksdoj-

čarjem, ki so izzivalno v belih 

dokolenkah in škornjih že po-

stopali po mestu. Vojna je bila 

v zraku.

Zaradi nemirov in v pričako-

vanju napada na Jugoslavijo, 

so zavedni mladinci v prvih 

aprilskih dneh potem ko so se 

na zborovanju v parku zavezali 

ohraniti enotnost in pomagati 

pri obdelavi polj, organizirali 

opazovalne postaje za obram-

bo pred zračnim napadom. 

Med tem se je izkazalo, da je 

komanda garnizona v rokah 

pete kolone, da je vojska kljub 

nevarnosti ostala v kasarni, re-

zervisti pa v civilnih oblekah. 

Mladinci, ki jim je v kasarni 

nekako uspelo priti do obleke 

in orožja, so zdaj stražili po 

mestu in okolici; ob morebi-

tnem desantu naj bi obvestili 

vojno komando, kar pa se ni 

zgodilo. Le skupina dijakov, 

ki se je mudila pri turniškem 

gradu, je 6. aprila zjutraj do-

živela nemški bombni napad. 

Nemška letala, ki so zaokrožila 

nad Ptujem, so tedaj mitraljira-

la umikajočo se jugoslovansko 

vojsko, ki je za seboj pustila 

razrušena ptujska mostova. 

Zmeda je tega dne zaobjela 

mesto: Po predhodnih načr-

tih so ptujski folksdojčerji že 

varovali ključne objekte. Po-

velja za obrambo iz kasarne ni 

bilo! Na občini so mladincem 

razdelili mobilizacijske pozive 

prostovoljcem, vendar brez 

navodil. V popoldanskem 

času so se mladinci zbrali 

pred muzejem in tam izvede-

li za partijsko direktivo, ki jo 

je po nalogu Miloša Zidanška 

prenesel iz Maribora Maks 

Gašparič, predvojni sodelavec 

ptujskih komunistov in napre-

dne mladine. Poskriti orožje 

in se prostovoljno vključiti v 

redno vojsko, je terjalo navo-

dilo. Okoli 300 mladincev in 

90 mobilizirancev naj bi se 

odzvalo pozivu, a se je mobi-

lizacija prostovoljcev klavrno 

končala; do orožja in uniform 

niso uspeli priti. Skupina pro-

stovoljcev, med njimi dr. Jože 

Potrč in Jože Babič, je s kole-

si krenila do Pragerskega in 

nato z vlakom do Zaprešiča, 

kjer so doživeli razsulo vojske. 

Pod vodstvom Jožeta Lacka so 

se prostovoljci odločili za po-

vratek proti Novemu mestu. 

Nekateri so se od tam uspeli 

prebiti do doma, drugi, med 

njimi dr. Jože Potrč, so padli 

v nemško ujetništvo. 8. aprila 

1941 je bila Hitlerjeva vojska 

na ptujskem območju. Odpo-

ra ni bilo. Pripravljen i nemški 

ukrepi so se že izvajali – ptuj-

ski folksdojčerji so prevzeli 

oblast pred uvedbo civilne 

uprave. 

Okupacija
Značilnosti fašistične 

okupacije
Za razumevanje dogajanj na 

okupiranem ptujskem obmo-

čju bo prav pojasniti smotre 

in značilnosti fašistične oku-

pacije.

Razkosati slovensko oze-

mlje in zasedena območja 

čim prej priključiti k svojim 

državam je bilo osnovno vo-

dilo sil osi ob okupaciji Slove-

nije. Poglavitno je bilo uničiti 

slovenski narod kot etnično 

celoto: Zato tudi množično 

izganjanje Slovencev, naselje-

vanje Nemcev na slovenskem 

ozemlju in ponemčenje tistih, 

ki bi še ostali. Predvidenega 

izgona tretjine slovenskega 

življa (do 260 000 ljudi) po 

narodnostnih, rasnih in poli-

tičnih merilih, ne zasledimo 

nikjer po Evropi. Izgoni naj 

bi se zgodili v treh etapah: od 

5. junija 1941 so bili izgonom 

v Srbijo predvsem podvrženi 

intelektualci, v drugi etapi od 

10. julija do 30. avgusta so bili 

za izgnanstvo (predvsem na 

Hrvaško) predvideni tisti, ki 

so prišli na Štajersko po letu 

1914; v septembru in oktobru 

naj bi izselitveni val zajel zlasti 

kmete z obmejnih krajev Spo-

dnje Štajerske in Gorenjske. 

Z uvedbo civilne uprave 

na Spodnjem Štajerskem je 

torej okupator želel doseči 

čimprejšnjo priključitev de-

žele k rajhu. Zato so si sledili 

ponemčevalni ukrepi, kot so 

izgon politično in rasno neu-

streznih zavednih Slovencev, 

nemška kolonizacija, zaplem-

ba kapitala denarnih zavo-

dov in društvenega imetja, 

odstranitev slovenskih napi-

sov, ponemčenje slovenskih 

imen, uničenje slovenskih 

knjig, zaprtje slovenskih šol, 

odpust učiteljev … 10. maja 

1945 je šef civilne uprave za 

Spodnjo Štajersko Uiberrlei-

ther še ustanovil Steierischer 

Heimatbund, ki naj bi združil 

vse Spodnje Štajerce. Propa-

gandna akcija je pritegnila v 

organizacijo 95 % vsega pre-

bivalstva. Večini prijavljenih 

so podelili nemško državljan-

stvo ali državljanstvo na pre-

klic, tako imenovane zaščiten-

ce, ki jih v organizacijo niso 

sprejeli, so nameravali najprej 

izgnati.

Na ptujskem območju so 

že prvi okupatorjevi ukrepi 

občutno prizadeli zavedno 

slovensko prebivalstvo.

Nadaljevanje prihodnjič
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Piše: dr. Ljubica Šuligoj � Ptuj pred sedmimi desetletji (6.)

V zadnjih mesecih pred nemško okupacijo
Nadaljevanje iz prejšnje številke

Na letošnjem festivalu, za 
katerega je iz leta v leto večje 
zanimanje, je sodelovalo 125 
osnovnih šol iz cele Sloveni-
je. Pri nastanku projektnih 
nalog so mladim turističnim 
delavcem pomagali mentorji 
in učitelji, predstavniki turi-
stičnih društev in turističnih 
zvez ter drugi. Projektne na-
loge so predstavili na osmih 
turističnih tržnicah, ki so tudi 
letos potekale v Mercatorjevih 
trgovskih centrih po Sloveniji; 
ena je bila tudi v Supermestu 
na Ptuju. Zaključna prireditev 
je bila v Ljubljani, kamor so 
povabili najboljše z regional-
nih festivalov, da so še enkrat 
predstavili svoje turistične 
projekte, s katerimi so vabili, 
da jih turisti obiščejo. Vsto-
pnico za ljubljansko turistično 
tržnico je dobilo 31 osnovnih 
šol, med katerimi je strokovna 
komisija izbrala šest najbolj-
ših, med njimi je bila tudi šola 
Destrnik-Trnovska vas s pro-
jektom Unescojada.

Na zaključni prireditvi 25. 
festivala Turizmu pomaga la-
stna glava, ki je bila 14. aprila, 
se je predstavila tudi OŠ Ljud-
ski vrt Ptuj. Tam so na temo 
letošnjega festivala pripravili 
nalogo Mladi osvajajo Ptuj.

Destrniški turistični pod-
mladkarji so v zadnjih letih 
že opozorili nase na tem fe-

stivalu. Mentor krožka Aleš 
Mardjetko je povedal, da so 
se v okviru letošnjega festival-
skega projekta odločili, da se 
bodo usmerili v mlade. „Naša 
šola je precej športna, Destr-
nik in Trnovska vas imata do-
bre pogoje za razvoj športa, 
tudi igrišče z umetno travo, 
zato smo želeli vključiti šport 
in izobraževanje. Šola je vklju-
čena tudi v projekt Unesco šol 
in nastal je projekt oziroma 
prireditev, ki povezuje Unes-
co šole, šport, zabavo, druže-
nje in izobraževanje.“ Najprej 
so se uspešno predstavili na 
regijski turistični tržnici na 
Ptuju, zatem pa še v Ljubljani. 
Somentorica projekta je bila 
Urška Horvat.

Mentor Aleš Mardjetko, uči-
telj geografije in zgodovine, je 
dejal, da udeležbe na festivalu 
Turizmu pomaga lastna glava 
ne jemljejo kot tekmovanje, 
temveč bolj kot druženje, za-
bavo, da otroci doživijo šolo še 
z druge strani. Ekipo uspešnih 
turističnih podmladkarjev so 
sestavljali Barbara Gabrovec, 
Jernej Plohl, Larisa Belec, Teja 
Gašparič, Aleksandra Milošič, 
Maja Plohl, Larisa Pukšič, Ka-
tja Kramberger in Damjana 
Žampa. Kot je povedal men-
tor, so pri oblikovanju pro-
jekta imeli vso ravnateljevo 
podporo, hvaležni so njegovi 

namestnici Miri Anderlič, ki je 

zašila oblačila, pa hišniku v Tr-

novski vasi Bojanu Kuzminski 

za njegov prispevek, prav tako 

likovniku Janku Mariniču.

Na uspešne tekmovalce je 

ponosen tudi ravnatelj Dra-
go Skurjeni. Šola se je tudi v 

tem šolskem letu prijavila na 

vsa tekmovanja iz znanja, pa 

tudi vseh razpisanih športnih 

tekmovanj. Pomembno je, da 

se učenci lahko vključijo v raz-

iskovanje in na turistično po-

dročje, kjer so v Destrničani 

med najboljšimi že nekaj let, 

več let so bili državni prvaki, 

na letošnjem tekmovanju pa 

so se uvrstili med šest najbolj-

ših v državi.

Ob Unescojadi se je na dr-

žavno tekmovanje uvrstila 

tudi njihova druga raziskoval-

na naloga pod naslovom Saj 

smo se samo šalili, v kateri so 

raziskovali nasilje v šoli. Pre-

den so se lotili naloge, so bili 

prepričani, da v šoli ni nasilja, 

pozneje pa so ugotovili, da ob-

staja, predvsem verbalno, ko 

pa so otroke vprašali, kaj pa je 

potiskanje, so odgovorili: „Saj 

smo se samo šalili.“ O tem do-

slej niso razmišljali kot o obli-

ki nasilja.

Na vrhu športnih uspehov 

je nogomet, v ŠKL so prišli do 

polfinala in na koncu zasedli 

tretje mesto, tudi lani so bili 

tretji, pred tem pa so bili dva-
krat že zmagovalci. Dekleta so 
prišla do polfinala šolskega 
tekmovanja v nogometu in se 
uvrstila med petim in osmim 
mestom v državi. Uspešni so 
bili tudi v tekmovanju iz znanj 
- dosegli so nekaj srebrnih 
priznanj. Včasih rečejo, da je 
obšolskih dejavnosti preveč, 
še posebej, če jih primerjajo 
s številom otrok: v matični in 
podružnični šoli imajo skupaj 
297 otrok. V letošnjem šol-
skem letu se posvečajo tudi 
zdravemu življenjskemu slo-
gu, v te aktivnosti je vključe-
nih okrog 70 odstotkov otrok. 
Uspešni pa so bili letošnje letu 
tudi na plesnem področju: 
trije učenci so se uvrstili v fi-
nale plesnega festivala, Larisa 
Pukšič pa je postala regijska 
prvakinja.

Vse zunajšolske dejavno-
sti izvajajo s svojim kadrom, 
mentorji so učitelji, za razliko 
od mestnega območja, kjer 
se mladi lahko glede na svoje 
interese vključujejo v posame-
zne klube. Pozna se, da starši 
zaradi krize in nizkih osebnih 
dohodkov več ne morejo svo-
jih otrok voziti na Ptuj, kjer bi 
se lahko v okviru športnih klu-
bov udejstvovali glede na svo-
je interese. Šola daje življenje 
kraju, v bistvu je tu baza pod-
mladka za društva, ki v kraju 
delujejo. Angažiranje učiteljev 
za prostočasne aktivnosti te-
melji v glavnem na motivaciji, 
na rezultatih in vključenosti 
otrok, ker materialne stimula-
cije ni, pravi ravnatelj Drago 
Skurjeni. Učitelji na podeželju 
se zavedajo, da je na tem ob-
močju treba narediti pač ne-
kaj več kot v urbanem okolju.

MG

Destrnik � Uspešna zunajšolska dejavnost

Ponovno med najboljšimi »turisti«
Turistična zveza Slovenije je skupaj z zavodom RS za šolstvo v šolskem letu 2010/11 razpisala že 25. festival Turizmu pomaga 
lastna glava. Za jubilej so izbrali temo Imejmo se fajn – doživite naš kraj.

Foto: Črtomir Goznik

Turistični podmladkarji in uspešni plesalci se svojih rezultatov veselijo skupaj z ravnateljem Dragom 
Skurjenim (na levi), mentorjem Alešem Mardjetkom in somentorico Urško Horvat.



21-letnik se je namreč odlo-
čil za sodelovanje v izmenjavi 
programa Erasmus, ki vsake-
mu študentu iz Evropske unije 
omogoča desetmesečni študij 
na pogodbenih univerzah, prav 
tako pa mu v tem času pripada 
štipendija Evropske komisije. 
Zaradi dobre izkušnje s Skandi-
navci je za kraj svoje izmenjave 
izbral dansko mesto Århus, v ka-
terem bo še vse do julija študiral 
politične vede.

Biva skupaj s sedmimi drugi-
mi tujimi študenti, ki prihajajo 
iz ZDA, Francije, Španije in Ni-
zozemske, življenje na tujem pa 
mu krojijo predvsem študij in 
razne obštudijske dejavnosti, 
kot so športni dogodki, potova-
nja, zanimiva predavanja …, ki 
jih ponujajo univerza, različne 
študentske organizacije in med-
narodna pisarna.

Prav tako pa se posveča uče-
nju njihovega jezika. »Nekaj sem 
se ga že naučil, sicer pa še vedno 
poskušam. V osnovi ni težak in 
je zelo podoben nemščini, oči-
tna razlika pa je v zelo specifični 
izgovorjavi. To verjetno najbolje 
opišejo norveške in švedske šale, 
ki pravijo, da Danci govorijo, kot 
da bi imeli v ustih krompir,« je 
pojasnil.

Kot je nadaljeval, je zanimivo, 
da tisti, s katerimi poskušaš go-
voriti dansko, kaj hitro predlaga-
jo sporazumevanje v angleščini, 
saj vedo, da bi zaradi težke izgo-
vorjave trajalo predolgo, preden 
bi se razumeli. Ker pa večina 
ljudi dobro govori angleško, s 
sporazumevanjem na splošno ni 
težav.

Le-teh nima tudi s samim štu-
dijem, ki se po njegovih besedah 
precej razlikuje od našega. Ena 
glavnih razlik so, recimo, odnosi 
med profesorji in študenti: »So 
namreč precej neformalni in 
veliko bolj sproščeni kot doma, 
takšen pa je tudi sam način dela. 
Predavanja se pogosto izvajajo v 
majhnih skupinah, spodbujata 
se kritično razmišljanje in argu-
mentiranje. Nanje se študentje 
praviloma pripravijo sami, saj 
dobijo vsak teden gradiva, ki jih 
morajo predelati do naslednjič. 
Še posebno so se mi v spomin 
vtisnile uvodne ure, na katerih 
so profesorji sami poudarili, da 
nikakor niso vsevedni in da se 
tudi oni zmotijo ter nas spod-
budili, da jih na njihove napake 
opozorimo.«

Na splošno se mu zdi njihov 
študijski sistem boljši od sloven-
skega, saj ni poudarka na celo-
dnevnem preživljanju časa na fa-
kulteti, temveč na samostojnem 
raziskovalnem delu, katerega 
študijski proces le usmerja.

Dobra lastnost takšne izme-
njave je tudi priznavanje izpi-
tov v Sloveniji. Ker je namen 
Erasmus programa spodbujati 
mobilnost študentov, mu bodo 
namreč ti, ki jih opravlja na Dan-
skem, priznani tudi na domači 
univerzi. »Edina izjema pri tem 
je francoščina, saj imajo tukaj 
nekoliko drugačen sistem pou-
čevanja jezikov,« je dodal.

Najmanj 
koruptivnosti in 
»najsrečnejši« ljudje 

Zanimiv študent je do sedaj 
tudi že dodobra spoznal deželo, 
ki je postala njegov začasni dom. 
»Po površini je približno dvakrat 
večja od Slovenije in ima okrog 
5,5 milijona prebivalcev. Kralje-
vina Danska je ustavna monar-
hija s parlamentarnim sistemom 
ter obsega tudi Grenlandijo in 
Ferske otoke. Po zaslugi radodar-
nega sistema socialne države za-
seda prvo mesto na lestvici ena-
kosti po prihodkih na državljana 
na svetu. Prav tako že zadnjih ne-
kaj let kraljuje na lestvicah 'naj-
srečnejših narodov', ki temeljijo 
na standardih zdravja, sociale in 
izobraževanja. Je tudi najmanj 
koruptivna država na svetu,« jo 
je opisal.

Kraj, v katerem živi, je že v 
vikinških časih igral pomemb-
no vlogo, danes pa predstavlja 
kot mlado in energično mesto 

s 35.000 študenti ter številnimi 
izobraževalnimi in raziskovalni-
mi ustanovami administrativni, 
gospodarski in kulturni center 
Jutlandije.

Danska naj bi bila prav tako 
ena najrazvitejših držav na sve-
tu, njena razvitost se po Ptuj-
čanovem mnenju kaže v vseh 
pogledih – kljub njeni relativni 
majhnosti: »Kljub temu da v go-
spodarstvu igrata še vedno veli-
ko vlogo kmetijstvo in ribolov, jo 
zagotovo veliko bolje opiše fraza 
'družba znanja'. Prebivalci uživa-
jo visok življenjski standard, tudi 
po zaslugi davkov, ki so med 
najvišjimi na svetu, vendar to 
odtehta obilica kakovostnih in 
brezplačnih socialnih storitev. 
Zelo zanimivo je tudi dejstvo, 
da okrog 20 odstotkov svoje 
energije pridela iz vetra, prizori 
polij vetrnih turbin ob obalah 
so nekaj vsakdanjega. Kljub tej 
razvitosti pa se v zadnjih letih so-
oča predvsem s problemi, kako 
financirati in ohraniti socialno 
državo, saj njeni stroški narašča-
jo iz leta v leto.«

Je pa ta dežela seveda poseb-
na tudi zaradi vremenskih raz-
mer. »Predvsem jesen in zima 
sta precej deževni, vetrovni in 
predvsem temni. Vendar so 
Danci iznašli tudi rešitev za to. 
'Hygge' je beseda, ki označuje 
udobje, občutek skupnosti, var-
nosti, gotovosti – pravzaprav vse 
to nikakor ne opiše njenega pra-
vega pomena. Danci uporabljajo 
to prav povsod in je pravzaprav 
temeljna značilnost njihove-
ga načina življenja. Še posebej 
v zimskem času, ko uživajo le 
okrog šest ur dnevne svetlobe, 
se 'hygge' odraža v prižganih 
svečah na okenskih policah ter 
prizorih zbrane družbe, ki uži-

va ob toplih napitkih, pecivu in 
pogovoru. V principu gre za to, 
da si vse, kar počnejo, poskušajo 
narediti čimbolj udobno in pri-
jetno,« je razložil Gregorec.

Sprva zadržani, 
nato prijatelji za 
vse življenje

Kot prijetne opisuje tudi tam-
kajšnje ljudi. Zdijo se mu namreč 
prijazni in vedno pripravljeni 
pomagati. Če se jim zdi, da se na 
ulici obnašaš malce zmedeno, 
bodo takoj pristopili in ti ponu-
dili pomoč. V osebnem življenju 
pa so, tako kot drugi Skandinav-
ci, precej zaprti: »To izhaja iz nji-
hove kulture, ki temelji na kon-
ceptu skupnosti, predvsem dru-
žine in kroga ožjih prijateljev. 
Na voljo moraš imeti le čas in 
nekoliko potrpljenja. Zanje zelo 
značilna lastnost je tudi, da ko se 
z njimi enkrat spoprijateljiš, to 
prijateljstvo ostane za vse življe-
nje. Prav tako je zelo zanimivo, 
da skoraj ničesar ne prepuščajo 
naključju. Vse, kar počnejo, ve-
dno načrtujejo vnaprej, načrtov 
pa se tudi strogo držijo.«

Banalen primer tega je, reci-
mo, povabilo na kavo, saj nika-
kor ne gre pričakovati, da boš 
lahko nekoga poklical isti dan in 
se dogovoril za popoldansko sre-
čanje, ampak moraš to načrtova-
ti vsaj za tri dni naprej ne glede 
na to, ali je ta oseba tvoj najboljši 
prijatelj. 

Sam se je na začetku največ 
družil predvsem s tujimi študen-
ti, s katerimi so se srečevali na 
številnih skupnih aktivnostih, v 
tem polletju pa je vpisan na pre-
davanja, ki so namenjena prete-
žno danskim študentom, tako da 

ima sedaj tudi z njimi nekoliko 
več stikov.

Zdijo se mu zelo marljivi, saj 
prihajajo na predavanja pripra-
vljeni in veliko sprašujejo. Prav 
tako se udeležujejo številnih ob-
študijskih dejavnosti in veliko-
krat pomagajo kot prostovoljci, 
ob koncu dneva pa najdejo čas 
še za športne aktivnosti.

Veliko možnosti imajo tudi 
za zabavo, saj je središče mesta 
polno številnih lokalov: »Štu-
dentje se veliko družijo tudi v 
študentskih domovih, na pikni-
kih v parku ali na plaži … Veliko 
bolj zanimive pa so možnosti, ki 
jih pripravijo študentske organi-
zacije. Vsak oddelek na univerzi 
ima namreč svoj prostor, ki je na-
menjen organiziranju različnih 
dogodkov. Ob petkih se tako po-
navadi po celem kampusu odvi-
jajo tako imenovani fredagsbari, 
ki se pogosto odprejo že zgodaj 
popoldan, takoj po zaključenih 
predavanjih, nemalokrat pa tam 
srečaš tudi svoje profesorje.«

Slovenija kot 
»Gorenje land« 

Univerza v Århusu nekajkrat 
na leto, v sodelovanju z vsemi 
fakultetami, prav tako pripravi 
dogodke, ki so v njenem parku. 
Konec aprila imajo tako tradici-
onalno regato na jezeru v kam-
pusu, ki jo je lani obiskalo kar 
15. 000 študentov: »Ne gre za 
tipični športni dogodek. Poteka 
tako, da mora vseh pet članov 
ekip iz 12 študentskih odborov 
preveslati jezero v parku, na dru-
gi strani čim hitreje popiti pivo, 
se desetkrat zavrteti okrog svoje 
osi in potem, v seveda kar se da 
ravni liniji, odveslati nazaj. Tek-
movanje zahteva tudi, da ekipe s 

svojim čolnom na regato prispe-
jo na čim bolj pompozen način.«

Do sedaj je imel priložnost 
spoznati tudi nekaj tamkajšnje 
kulinarike. Njihova najbolj zna-
na jed so po njegovih besedah 
mesne kroglice, kot nekaj tipič-
no danskega pa navaja tudi nji-
hov rženi kruh, ki je sestavni del 
vsakega zajtrka ali malice. Zelo 
popularen je »odprt sendvič«, ki 
ga sestavlja kos rženega kruha 
z maslom, obložen z zelenjavo, 
sirom, mesom ali ribo. V božič-
nem času se pojavljajo tudi dan-
ske palačinke, ki so, v nasprotju 
z našimi, v obliki krogle. 

Kar se pijače tiče, je zagotovo 
najbolj priljubljeno pivo, ki je na 
voljo v številnih različicah, zelo 
popularne so tudi žgane pijače, 
med decembrskimi prazniki pa 
seveda kuhano vino, ki mu do-
dajo akvavit, rozine ter mandlje. 
Prav tako spijejo veliko kave. 

Med stvarmi, ki so mu na 
Danskem posebno padle v oči, 
je tudi njihov ponos na zastavo, 
ki je najstarejša na svetu. Veliko-
krat jo izobesijo pred svojo hišo, 
še predvsem ob posebnih pri-
ložnostih: »Če boste povabljeni 
na rojstni dan, morate le slediti 
majhnim danskim zastavam, pa 
zagotovo ne boste zgrešili. Ka-
morkoli boste prišli, naj bo to 
pekarna, lekarna, železniška po-
staja …, morate, preden se posta-
vite v čakalno vrsto, vzeti listek s 
številko in počakati, da boste na 
vrsti. Vedno in povsod, ne glede 
na vreme, je priporočljivo upo-
rabljati kolo, saj boste le tako naj-
hitreje prišli na cilj. Obenem pa 
pazite, da pomotoma slučajno 
ne stopite na kolesarsko stezo, 
saj vas bodo kolesarji zelo hitro 
opomnili, da to ni dobra ideja. 
Zanimivo je tudi, da Danci niko-
li, pa četudi je ura tri zjutraj in 
ulica brez avtomobilov, ne preč-
kajo ceste, če na semaforju gori 
rdeča luč.«

Med zanimive danske anekdo-
te pa uvršča tudi pripetljaj, ko je 
neki profesorici povedal, da pri-
haja iz Slovenije, ona pa je to ko-
mentirala: »Ah, Gorenje land!«

Ker mu bo pravzaprav celo-
tno leto na Danskem ostalo v 
čudovitem spominu, priporoča 
tovrstno študentsko izmenjavo 
prav vsem, saj gre po njegovem 
za enkratno življenjsko izkušnjo, 
ob kateri se veliko naučiš o sebi 
in drugih ter se zraven še zaba-
vaš.

Polona Ambrožič

Foto: domači arhiv

Gregorec (desno) s prijatelji v Århusu

petek � 6. maja 201114 Reportaže

Iz Ptuja v mesta tuja � Matej Gregorec na Danskem

»Kavo s prijatelji je treba načrtovati vsaj tri dni prej!«
Ptujčan Matej Gregorec, študent 3. letnika evropskih študij na ljubljanski Fakulteti za družbene vede, že vse od lanskega avgusta nabira novo znanje in zanimive 
izkušnje v drugem največjem danskem mestu.

Foto: domači arhiv

Kolesarnica dokazuje, kako množična je uporaba koles.

Foto: domači arhiv

Utrinek iz Kopenhagna
Foto: domači arhiv

Na plaži preživijo danski študenti kar nekaj prostega časa.
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Soboti pri Muri 05, ki potiho-
ma še računa na mesto, ki bi jo 
pripeljalo do elitnega sloven-
skega nogometnega razreda, 
ob tem pa Ljubljančani niso v 
najboljši formi.

V Kidričevem poskušajo pr-
venstveno razmišljati o svoji 
igri in se ne ukvarjajo veliko 
z drugimi. Kljub temu da je 
Šmartno zadnje na lestvici, pa 
njihova igra ni slaba, ob tem 
pa velja za trdo ekipo, ki se 
ne predaja kar tako. V obeh 
medsebojnih tekmah v tem 
prvenstvu je izenačeno, saj 
so nogometaši Aluminija sla-
vili v Šmartnem (3. krog: 0:4), 
gostje pa so jim z enako mero 
vrnili v Kidričevem (12. krog: 
1:3). Opozorilo je dovolj ja-
sno, zato bo pristop do tekme 
zagotovo maksimalen. Na sre-
čo pri Aluminiju nimajo težav 
s poškodbami in kartoni. »Že-
limo ostati na vrhu prvenstve-
ne razpredelnice tudi po tem 
krogu. Dobro smo se pripra-
vljali na to srečanje in bomo 
vsekakor dali vse od sebe, da 
tri točke ostanejo doma,« je 

NK Labod Drava
Po nekoliko presenetljivi, 

a povsem zasluženi zmagi v 
preteklem krogu proti ekipi 
ljubljanskega Interblocka, ki 
so ga Ptujčani letos kot edini 
premagali prav na vseh tek-
mah, je pred Ptujčani nov te-
žek obračun. Že res, da jim v 
goste prihaja 'odpisana' ekipa 
Šenčurja, toda na Ptuju do-
mačini nikakor ne blestijo. V 
domačem taboru tokrat oblju-
bljajo, da bo v soboto drugače. 
Šenčur enostavni mora pasti, 
vse razen domače zmage bi 
bilo presenečenje, kljub temu 
da gostje ne premorejo slabe 
ekipe. Toda modri se borijo za 
svoj klub, za svoj grb in nenaza-
dnje tudi gledalce, zato bodo 
varovanci Bojana Špehonje od 
prve minute napadli z vsemi 
topovi in navijačem skušali 
podariti dragoceno zmago, s 
katero bi ostali v stiku z eki-
pami pod vrhom prvenstvene 
lestvice. 

V ptujski ekipi zaradi kazni 
rumenih kartonov ne bo v za-

dnjem času razpoloženega Ko-
kola, poleg tega mora zadnjo 
tekmo kazni odslužiti tudi Du-
golin, nekaj težav s poškodbo 
pa ima tudi napadalec Šturm, 
ki bo kljub vsemu najbrž po-
magal ekipi do čim boljšega re-
zultata. Srečanje bo odigrano v 
soboto, pričelo pa se bo ob 17. 
uri.

tp

Ptujski kajakaš Tilen Vidovič 
je minuli konec tedna nastopil 
v italijanski Mantovi na izbirni 
tekmi za uvrstitev v slovensko 
reprezentanco. Na tekmovanju 
so nastopali mirnoprogaši iz 
Italije, Švice, Avstrije, Hrvaške, 
Srbije in Slovenije. Moški so 
nastopili  na 200 in 1000 me-
trov, član Brodarskega društva 
Ranca iz Ptuja pa se je izkazal 
že v svoji neparadni disciplini 
(boljši je na krajših razdaljah, 

op. a.) na 1000 metrov, kjer je 
v mladinski konkurenci osvojil 
3. mesto. Tudi na 200 metrov 
si je priveslal finale, vendar 
mu je po napornem nastopu 
na daljši razdalji na koncu ne-
koliko zmanjkalo moči, tako 
da je osvojil še vedno zelo so-
lidno 6. mesto. O teh uspehih 
je Vidovič povedal: »Lahko bi 
rekel, da sem na 1000 metrov 
nekoliko nepričakovano prišel 
do bronaste medalje, a sem na 

NK Aluminij
Do konca tekmovanja v 2. 

ligi so preostali le še štirje kro-
gi. Najbolj zadovoljni so lahko 
zaenkrat v Kidričevem, saj se 
Aluminij nahaja na 1. mestu, s 
tremi točkami prednosti pred 
Dravinjo in Interblockom. Iz 
psihološkega vidika so Kidriča-
ni v veliki prednosti, saj lahko 
sami odločajo o svoji usodi, 
medtem ko morajo tekmeci 
čakati na njihov spodrsljaj. Od-
ločitve bodo dejansko padle v 
medsebojnih srečanjih; Kidri-
čani še gostujejo v Slovenskih 
Konjicah, v predzadnjem kro-
gu pa gostijo Interblock.

V zadnjih dveh domačih 
tekmah so bili nogometaši 
Aluminija zelo učinkoviti, saj 
so dosegli kar enajst zadet-
kov. Zaradi tega lahko v nede-
ljo optimistično pričakujejo 
ekipo Šmartnega 1928, ki se 
bo poslovila od drugoligaške 
konkurence. Na papirju ima-
jo varovanci trenerja Bojana 
Flisa lažje delo kot npr. drugi 
Interblock, ki gostuje v Murski 

tej tekmi dal zares vse od sebe. 
Glede na to, da je bila to moč-
na mednarodna tekma, sem z 
uvrstitvama v Mantovi zelo za-
dovoljen.«

Pripravljalni del sezone je Ti-
len Vidovič, ki nastopa v kajaku 
K-1, začel že zelo zgodaj, v fe-
bruarju, ko je bil tudi štiri tedne 
na pripravah na Portugalskem. 
Tam se je udeležil tudi medna-
rodnega tekmovanja, na kate-
rem se je videlo delo s priprav, 

Nogomet � 2. SNL

Drava in Aluminij gostita Šenčur in Šmartno

dejal napadalec Matej Vračko, 
ki je v pravem trenutku dvi-
gnil strelsko formo (v zadnjih 

štirih tekmah je dosegel štiri 
zadetke).

Danilo KlajnšekPARI 24. KROGA – SOBOTA 
17.00: Labod Drava – Gar-
min Šenčur, Roltek Dob 
– Krško; NEDELJA 17.00: 
Aluminij – Šmartno 1928, 
Bela Lrajina – Dravinja 
Kostroj, Mura 05 – IB Inter-
block.

Foto: Črtomir Goznik

Tilen Vidovič (Brodarsko društvo Ranca Ptuj)

Kajak na mirnih vodah � Tilen Vidovič

Do brona na 1000 metrov
saj je takoj osvojil 4. mesto. 
Bistveni novosti pred sezono 
sta za Ptujčana bili predvsem 
podpis sponzorske pogodbe 
z Dravskimi elektrarnami, ki 
mu omogočajo, da se lahko 
popolnoma neobremenjeno 
ukvarja s svojim športom. Dru-
ga bistvena novost je ta, da ga 
je redno začel trenirati Stjepan 
Janič (glavni trener Špele Po-
nomarenko, op. a.). Po prvem 
delu priprav na Portugalskem 
je sledilo še pripravljalno ob-
dobje v Zagrebu, sledil pa je 
uspešen nastop v Mantovi. V 
naslednjem mesecu našega ve-
slača čakajo še krajše dvoteden-
ske priprave na Madžarskem 
in nekaj mednarodnih ter do-
mačih tekmovanj. Na njih se 
bo lovila tudi norma za nastop 
na letošnjih dveh največjih 
tekmovanjih za Tilna Vidoviča; 
na mladinskem evropskem in 
svetovnem prvenstvu v kajakih 
na mirnih vodah. Predvsem 
na evropskem prvenstvu ob 
koncu junija si veslač želi priti 
do kakšne medalje, po tiho pa 
upa tudi na še kakšen nastop v 
A-finalu, ki si ga želi priveslati 
tudi v prvem tednu avgusta na 
svetovnem prvenstvu. Cilji mla-
dega ptujskega tekmovalca so 
visoko postavljeni, še bolj opti-
mistično pa na njegove cilje za 
prihodnost gleda predsednik 
BD Ranca Ptuj Emil Mesarič, ki 
v Tilnu Vidoviču vidi celo na-
slednjega ptujskega udeležen-
ca olimpijskih iger.

David Breznik

Foto: Črtomir Goznik

Matej Vračko (Aluminij, rdeči dres) je na zadnjih štirih tekmah 
dosegel 4 zadetke.

REZULTATI 31. KROGA: 
Maribor – Olimpija 2:2 (1:1); 

strelci: Velikonja (45.), Berič (87.); 
Škerjanc (5.), Jovič (90.); R. K.: Poto-
kar (77.); Kašnik (18.);

Primorje – Triglav 1:0 (0:0); stre-
lec: Božičič (51.); 

CM Celje – HIT Gorica 3:1 (2:1); 
strelci: Bezjak (7., 23.), Pavlovič (68. 
z 11 m); Plut (24.);

Luka Koper – Rudar Velenje 3:3 
(0:2); strelci: Bubanja (52., 92.), Ha-
sič (71. z 11 m); Kelenc (26.), Brata-
nović (30.), Korun (94.); 

Domžale – Nafta 3:2 (1:1); strel-
ci: Juninho (24.), Pekič (93., 94.); 
Lesjak (30., 55. z 11 m).

1. MARIBOR 31 19 9 3 59:22 65
2. DOMŽALE 31 17 7 7 47:29 58
3. LUKA KOPER 31 15 7 9 52:39 52
4. OLIMPIJA 31 13 10 8 49:34 49
5. RUDAR 31 11 8 11 54:46 40
6. HIT GORICA 31 11 7 12 52:44 741
7. CM CELJE 31 9 8 14 38:48 35
8. NAFTA  31 9 5 17 44:57 32
9. TRIGLAV 31 7 8 16 28:54 29
10. PRIMORJE 31 6 7 18 33:63 25

31. krog je postregel z vsem, 
kar lahko ponudi nogomet: števil-
nimi zadetki, preobrati v zadnjih 
minutah, z razburljivim derbijem 
pred polnimi tribunami … Največji 
slovenski nogometni derbi med 
Mariborom in Olimpijo je bil tokrat 
prava reklama za (slovenski!) nogo-
met. Pred skoraj 10 tisoč gledalci 
na stadionu Ljudski vrt in številnim 
občinstvom pred TV-zasloni sta 
trenutno najboljši slovenski ekipi 
prikazali več kot solidno predsta-
vo, ki jo lahko zagovorniki domače 
scene uporabljamo kot referenčni 
primer, da se tudi na naših igriščih 
igra dober nogomet. Jasno je, da se 
ne moremo kosati z najbogatejšimi 
evropskimi ligami, katerih tekme 
lahko dnevno spremljamo na števil-
nih športnih TV-kanalih. A številne 
tekme v domačih ligah (predvsem 
glede na vložek!) ponujajo gledljive, 

dinamične, napete in razburljive 
tekme. Le kje bi sicer tuji managerji 
»našli« Iličiča, Matavža, Bačinoviča, 
Anđelkoviča ter v preteklosti Birso, 
Jokiča, Šulera …, ki sedaj igrajo po 
vsej Evropi. 

Maribor je tudi z remijem naredil 
nov korak k osvojitvi naslova držav-
nih prvakov, Olimpija pa je še naprej 
najboljše moštvo spomladanskega 
dela, v katerem po prihodu špor-
tnega direktorja Mileta Ačimoviča 
sploh še ni izgubila. Poraza jih je 
tokrat z zadetkom v zadnji minuti 
sodnikovega podaljška rešil nekda-
nji član Aluminija Boban Jovič, ki z 
velikimi koraki stopa v ospredje. 

Izjemno razburljivi končnici sta 
imeli še tekmi v Kopru in predvsem 
v Domžalah. Tam je Damir Pekič za 
domači klub v sodnikovem podalj-
šku dosegel dva gola in poraz spre-
menil v zmago, ki jih trdno ohranja 
na 2. mestu. Trener Darko Birjukov 
je po tekmi pohvalil predvsem sa-
mozavest in vztrajnost ter visoko 
stopnjo koncentracije do zadnjega 
sodnikovega žvižga. V Kopru sta 
bila v zaključku prav tako dosežena 
dva zadetka, a na vsaki strani eden. 
Tekma se je končala z remijem; Ru-
dar je imel pobudi v prvem, Koper 
pa v drugem polčasu. Uvodni gol 
na tekmi je za Velenjčane dosegel 
Doris Kelenc. Z dvema doseženima 
zadetkoma se je na tekmi v Celju iz-
kazal Roman Bezjak, ekipa Hita pa 
je po tretjem zaporednem porazu 
zamenjala trenerja: namesto Davi-
da Peršiča bo na goriško klop sedel 
Milan Srebrnič, ki je v preteklosti že 
opravljal to nalogo. V derbiju začelja 
je Primorje ugnalo Triglav in še ohra-
nilo možnosti za obstanek 1. SNL. 
Kaj jim to lahko pomaga – glede 
na izjemno težko finančno situacijo 
v klubu – je zaenkrat še težko na-
povedati, saj bodo Ajdovci izjemno 
težko izpolnili pogoje licenciranja 
(podobno kot Nafta in Triglav).

JM

Nogomet � 1. SNL

Krog, kakršnih si lahko le želimo



petek � 6. maja 201116 Šport, šport mladih

Po Pomurski planinski poti
Rogašovci–Grad–Bodonci
Nedelja, 22. 5. 2011
Tokrat se bomo ptujski planinci odpravili na zadnjo etapo Pomurske 

planinske poti. Začeli bomo v Rogaševcih, nato pa nadaljevali proti Gra-
du, do katerega bomo prišli v uri hoda. Tu bo sledil počitek in ogled 
gradu. Nato pa bomo nadaljevali pot do Bodoncev. Po slabih dveh urah 
bomo prispeli na našo zadnjo točko poti. Na tem mestu bomo sklenili 
krog Pomurske planinske poti. Pred nami se pokažejo čudovite prek-
murske ravnice, za nami pa valovit svet Goričkega, ki smo ga pravkar 
prehodili. Naredili si bomo zaključek, kot se za prehojeno pot spodobi. 
Naj vas spomnim, da smo se po Prekmurju potepali dve leti in pol. Zato 
ste vsi vabljeni na tokratno zadnjo etapo. Pridružite se nam – ne bo vam 
žal. Izlet je primeren za vse generacije. Potrebna je samo dobra volja. 
Izlet bomo izvedli v vsakem vremenu.

Odhod: nedelja, 22. maj, ob 7.00 z železniške postaje Ptuj. Vrnitev: 
nedelja, 22. maj, do 18.00 (železniška postaja Ptuj). Oprema: planin-
ska, glede na vremenske razmere. Prehrana: iz nahrbtnika ali v gostin-
skem lokalu. Cena: 17 evrov (prevoz, organizacija, vodenje, pogostitev 
na cilju). Prijave: v pisarni PD Ptuj ali pri vodji izleta do torka, 17. 
maja. Dodatne informacije: 040 699 252 (Vlado). Vsi udeleženci mora-
jo imeti plačano članarino za tekoče leto.

Vodja izleta: Vlado Fridl

Planinski kotiček

Rokometaši Jeruzalema so 
v Ligi za obstanek pokazali 
dva različna obraza. Po treh 
zaporednih zmagah je namreč 
sledil niz treh zaporednih 
porazov proti Krki (27:32), 
Slovanu (26:32) in nazadnje 
Slovenj Gradcu (26:30). V 7. 
krogu danes, v petek, 6. maja, 
ob 19.00 na Hardek prihaja za-
dnjeuvrščeno Šmartno, katere-
ga so Ormožani letos v dveh od 
treh poskusov že premagali. Za 
Vinarje je prvenstvo že odlo-
čeno in postavlja se le vpraša-
nje ali bodo sezono zaključili 
na osmem ali devetem mestu. 
Glavni konkurent za končno 8. 
mesto je novomeška Krka, Rib-
ničani pa so si praktično že za-
gotovili 7. mesto v državi. V teh 
trenutkih ima največ dela tre-
ner Aleš Filipčič, saj je s strani 
igralcev jasno videno pomanj-
kanje motiva, ob tem je Liga 
za obstanek primerna tudi za 

nekatere igralce, ki niso imeli 
prevelike minutaže v rednem 
delu prvenstva. Ob naštetih 
dejstvih je težko zmagovati, 
zato ne čudijo trije zaporedni 
porazi. Edini cilj Jeruzalema 
proti Šmartnemu je zmaga in 
prekinitev niza porazov.

Sezona za Ormožane se letos 
konča šele v petek, 27. maja, z 
domačo tekmo proti Slovanu. 
V tem trenutku je tako dolga 
sezona smiselna le za Cimos 
in Gorenje, ki se potegujeta za 
naslov državnega prvaka ter 
za Škofjeločane, ki želijo pred 
Celjani osvojiti bron v državi. 
Celjanom je itak vseeno za leto-
šnjo sezono in - glede na razmi-
šljanje v klubu - tudi za priho-
dnost celjskega rokometa. Tudi 
v Ligi za obstanek je praktično 
že vse rešeno in Slovenj Gradec 
ter Šmartno se bosta preselila v 
1. B ligaško druščino.

UK

Rokomet � 1. A SRL (m)  

Proti Šmartnemu 
prekiniti niz porazovŽRK Mercator Ten-

zor Ptuj – Krim Mer-
cator 32:46 (10:24)

ŽRK MERCATOR TENZOR PTUJ: 
Križanec, Mateša 3, Majcen 1, Koro-
taj 8, Ciora 4, Strmšek 11, Močnik, 
Bolcar 3, Tumpej 1, Neubauer, Kova-
čič, Ivančič, Žunec, Sivka 1. Trener: 
Nikola Bistrovič

RK KRIM MERCATOR: Grubišić, 
Gojkovič 7, Mavsar 12, Šon 5, Geis-
sman 4, Stefanišin 1, Koren 4, Jan-
ković 3, Penezić 4, Zrnec 6, Šoberl. 
Trener: Jože Perčič

Ptujčanke so v zadnji tekmi 
tekmovalne sezone pred svo-
jim občinstvom gostile ekipo 
dvakratnih evropskih prvakinj 
Krima Mercatorja iz Ljubljane. 
Gostje so na Ptuj prišle v pre-
cej močni postavi, na prime-
ren način pa se je odzvalo tudi 
ptujsko občinstvo, saj se je na 
tribunah dvorane Ljudski vrt 
zbralo okrog 200 gledalcev. 

Že na začetku so Ljubljan-
čanke prevzele pobudo in s 
hitrimi napadalnimi akcijami 
kmalu povedle z visoko razli-
ko. V 15. minuti, ko je ptujski 
strateg Nikola Bistrovič vzel 
minuto odmora, je na sema-
forju pisalo 5:12. Tudi po 
kratkem odmoru se stanje na 
parketu ni spremenilo, saj so 
domačinke, ki so tokrat nasto-
pile brez Prapotnikove (bila je 
službeno odsotna), predvsem 

v napadu napravile preveč 
napak. Slabše kot običajno so 
igrale tudi v obrambi in posle-
dica vsega skupaj je bilo viso-
ko vodstvo Krima ob polčasu, 
ki je znašalo 14 zadetkov pred-
nosti. Gostje so tako v prvem 
kot tudi drugem delu veliko 
zadetkov dosegle tudi po za-
slugi »hitrega centra« (hitro 
nadaljevanje igre na sredini 
po prejetem zadetku), ki je 
domačinkam povzročal kar 
precej preglavic.

V drugi del igre so domačin-
ke krenile bistveno odločneje, 
predvsem pa ni bilo več čutiti 
pretiranega strahu in spošto-
vanja do evropskega velikana, 
kot se je to dogajalo v prvem 
polčasu. Obramba, na čelu z 

obema vratarkama, Križanče-
vo in predvsem Neubauerje-
vo, je delovala bistveno trše 
in agresivneje, pogumnejše so 
bile domače rokometašice tudi 
v napadu, zato konstantno vod-
stvo, če bi gledali samo drugi 
polčas, ni bilo presenetljivo. V 
42. minuti je bila razlika 10 za-
detkov, res pa je, da so Ljubljan-
čanke v drugem delu nekoliko 
stopile iz stopalke za plin. Toda 
kljub temu lahko domačim ro-
kometašicam za prikazano v 

tem delu igre čestitamo. V sami 
končnici srečanja so priložnost 
na strani Mercatorja Tenzorja 
dobile tudi mlajše igralke, ki 
bodo v prihodnje nosile glav-
no breme. Končni izid srečanja 
je bil 32:46 za Krim Mercator. 
Naslednjo, verjetno ključno 
tekmo v boju za končno tretje 
mesto na lestvici bodo Ptujčan-
ke odigrale že to soboto, ko se 
bodo v Novem mestu pomerile 
z ekipo Krke.

tp

Osnovna šola Boštanj je bila 
pred dobrim tednom organiza-
tor zaključnega turnirja držav-
nega prvenstva starejših dečk-
ov za osnovne šole v rokometu. 
Pravico nastopa so imeli letniki 
1996 in mlajši. Nastopile so eki-
pe OŠ Boštanj, OŠ Ivana Gro-
harja Škofja Loka, OŠ Solkan 
in OŠ Ormož. Po razburljivih 

tekmah so imeli največ uspeha 
ob veliki meri sreče gostitelji iz 
OŠ Boštanj. 

Ormožani so odlično odpr-
li turnir in pred nabito polno 
dvorano s 14:12 ugnali prvega 
favorita turnirja OŠ Boštanj. V 
drugem srečanju so se Ormo-
žani pomerili z rokometaši OŠ 
Solkan in ob veliki meri smole 

izgubili z izidom 16:15. Krivdo 
za poraz lahko pripišemo ne-
mirnim rokam, saj so varovan-
ci trenerjev Saša Prapotnika 
in Uroša Krstiča v 24 minutah 
igre zapravili kar 14 čistih stre-
lov! Ob tem Ormožanom ni ste-
kla igra v obrambi. Sledilo je za-
dnje srečanje proti čvrsti ekipi 
iz Škofje Loke. Z zmago bi Or-

Martina Strmšek: »Proti Krimu vsekakor nismo prikazale takšne 
igre, kot bi jo morale. One v ligi sicer vedno igrajo svojo igro, s hitrimi 
»kontrami«, me pa temu tokrat nismo bile dorasle. V drugem delu igre 
je bilo bolje, vendar to še vedno ni to, kar znamo. V Ljubljani smo pred 
časom odigrale precej bolje.«

Rokomet � 1. B SRL

Z zmago zaključiti sezono
Pred zadnjo tekmo, ki jo bodo v tej sezoni odigrali rokometaši iz Ve-

like Nedelje v Kočevju, je razpoloženje vedro in optimistično. Po seriji 
nesrečnih porazov je v Veliko Nedeljo v zaključku sezone posijalo tudi 
sonce, saj so njihovi rokometaši zaigrali kot prerojeni in si dva kroga 
pred koncem zagotovili obstanek. Vsak je dal svoj delež k temu cilju, na 
koncu pa je piko na i dodal trener Bojan Munda, ki je med prvenstvom 
zamenjal Sama Trofenika. »Vse se je dobro izteklo, cilj je dosežen. Naš 
cilj je zmaga tudi v zadnjem krogu v Kočevju, saj bi potem na najboljši 
način zaključili sezono,« je dejal Bojan Munda, trener rokometašev Ve-
like Nedelje Carrrera Optyl.

Danilo Klajnšek

Rokomet � Mlajši dečki A (1998): 
Ormož v soboto gosti Final 4

Rokometni klub Jeruzalem Ormož bo v soboto, 7. maja, v Športni dvo-
rani na Hardeku gostil zaključni turnir za mlajše dečke A, letnike 1998 
in mlajše. Na Final 4 bodo nastopili: RK Celje Pivovarna Laško (lani 5. 
mesto), RK Mokerc Ig (lani 3. mesto), RK Škofja Loka (lani 2. mesto) 
in Jeruzalem Ormož (lani 1. mesto). Vse ekipe so izjemno kvalitetne, 
zato se obeta zanimiv boj za naslov državnega prvaka. Ormožani bodo 
imeli prednost domačega igrišča in številnih navijačev, ki so napovedali 
pomoč mladim ormoškim rokometašem.

Sobota, 7. 5. 2011, v Športni dvorani na Hardeku:
ob 9.00: zbor; otvoritev turnirja; himna
ob 10.00: Jeruzalem Ormož – Škofja Loka
ob 11.00 ž: Mokerc Ig – Celje P. Laško
ob 12.00: Škofja Loka – Celje P. Laško
ob 14.00: Jeruzalem Ormož – Mokerc Ig
ob 15.00: Mokerc Ig – Škofja Loka
ob 16.00: Jeruzalem Ormož – Celje P. Laško
ob 17.00: podelitev pokalov KU

Rokomet � 1. A SRL (ž) 

Proti Krimu je bilo že bolje …

1. A SRL (ž)
LIGA ZA PRVAKA

REZULTATA 4. KROGA: Mercator 
Tenzor Ptuj – Krim Mercator 32:46 
(10:24), Krka – Zagorje GEN I 22:23 
(11:13).

1. KRIM MERCATOR  4 4 0 0 48
2. ZAGORJE GEN -I 4 3 0 1 38
3. KRKA 4 0 0 4 27
4. MER. TENZOR PTUJ 4 1 0 3 26

Ekipa OŠ Ormož na finalnem turnirju starejših dečkov v Boštanju

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske rokometašice so proti Krimu odigrale slab prvi in dober drugi polčas.

Rokomet � Šolski šport

Smola OŠ Ormož na Final 4
možani postali državni prvaki, 
s porazom bi osvojili 4. mesto. 
Škofjeločani so bili premočan 
nasprotnik in so slavili z izi-
dom 21:12. Tako je OŠ Ormož 
pripadlo nehvaležno 4. mesto, 
čeprav so si po prikazanem za-
služili precej več. Kljub 4. me-
stu so v taboru OŠ Ormož zelo 
zadovoljni, saj bo ista ekipa 
zastopala svojo šolo tudi priho-
dnje leto. Za naj igralca turnirja 
je po izbiri selektorja povsem 
zasluženo postal Ormožan Ti-
len Kosi, ki je šele letnik 1998. 

KU

Za OŠ Ormož so 
nastopili: 

Jurček Korpič Lesjak; De-
jan Kociper, Timon Grabovac, 
Tilen Kosi, Gašper Horvat, 
Miha Kolmančič, Nino Ulaga, 
Jure Novak, Rene Plavec, Ma-
tic Štumberger, Taras Savčak, 
Martin Hebar, Nejc Zidarič, 
trenerja Saša Prapotnik in Uroš 
Krstič.

Rezultati: 
OŠ Boštanj – OŠ Ormož 

12:14, OŠ Solkan – OŠ Ivana 
Groharja 12:15, OŠ Boštanj – 
OŠ Ivana Groharja 15:14, OŠ 
Solkan – OŠ Ormož 16:15, OŠ 
Ormož – OŠ Ivana Groharja 
12:21, OŠ Boštanj – OŠ Solkan 
18:10.

Vrstni red: 
1. OŠ Boštanj, 2. OŠ Ivana 

Groharja Škofja Loka, 3. OŠ Sol-
kan, 4. OŠ Ormož.



Radio-Tednik z 
rekordom povečal 
prednost

Predzadnji krog je že dal nekate-
re odgovore na to, kakšen bo vrstni 
red ob koncu letošnjega tekmovanja. 
Ekipa Radio-Tednik Ptuj je odlično 
zaključila svoje nastope (v zadnjem 
krogu bo prosta), saj je z rekordnim 
rezultatom letošnje lige (2843 po-
drtih kegljev; doslej je bil najboljši 
dosežek ekipe Saška bar iz 2. kro-
ga – 2825) povečala prednost pred 
najbližjim zasledovalcem, ekipo Sa-
ška bar, na 5 točk. Če bo slednja v 
zadnjem krogu ugnala ekipo Tamesa 
z rezultatom vsaj 5:3, bo prvak lige, 
sicer bo to postal Radio-Tednik. 

Zaenkrat zgleda izenačen tudi boj 
za 3. mesto, vendar ima ekipa VGP 
Drava v zadnjem krogu teoretično 
najlažjega tekmeca, ekipo Boxmark 
team. Če bo zmagala vsaj z rezulta-
tom 7:1, potem bo osvojila končno 3. 
mesto. 

Najbolj napeta dvoboja tega kro-
ga sta odigrali ekipi VGP Drava in 
Elektro Maribor, saj sta obe še v boju 
za najvišja mesta. Ekipa Elektra ni 
ponovila dosežkov iz zadnjih krogov 
in VGP Drava je zasluženo slavila. 
Med posamezniki je najboljši rezul-
tat znova – že šestič letos – dosegel 
Črtomir Goznik (Radio-Tednik), med 
deseterico pa so kar trije igralci te 
ekipe. Kar 11 igralcev je v tem krogu 
doseglo ali preseglo mejo 700, kar je 
največ v letošnji sezoni.

Rezultati 12. kroga: Tames – 
Podjetje za stanovanjske storitve 
6:2, Mestna občina Ptuj – Radio-Te-
dnik Ptuj 0:8, VGP Drava – Elektro 
Maribor 5:3, MP Ptuj, d. o. o. – Čisto 
mesto Ptuj 2:6, Ilkos Candles – Sa-
ška bar 1:7, Talum – DaMoSS 4:4.

Zaostala tekma 11. kroga: Ilkos 
Candles – Talum 0:8.

1. RADIO-TEDNIK  12 2843 71 161,2
2. SAŠKA BAR 11 2631 66 164,7
3. VGP DRAVA 11 2588 60 167,1
4. TAMES 11 2719 58 167,6
5. ELEKTRO MARIBOR 11 2369 58 154,0
6. TALUM 11 2405 45 155,7
7. MESTNA OBČ. PTUJ 11 1850 42 161,9
8. ILKOS CANDLES 11 2147 40 155,2

9. MP PTUJ D.O.O. 11 2552 37 153,7
10. ČISTO MESTO   11 2633 34 148,2
11. PSS 11 1882 32 156,0
12. DAMOSS 11  2484 30 144,7
13. BOXMARK TEAM 11  - 3 120,0

Najboljši posamezniki skupnem 
seštevku: 1. Črtomir Goznik (Radio-
Tednik Ptuj) povprečje 184,5, 2. Ro-
bert Šegula (Tames) 181,6, 3. Marko 
Drobnič (Talum) 181,3, 4. Gregor 
Miložič (Saška bar) 175,2, 5. Branko 
Kelenc (VGP Drava) 174,2, 6. Marjan 
Varvoda (MO Ptuj) 174,2, 7. Robert 
Kurež (Saška bar) 172, 8. Milan Ber-
ghaus (Čisto mesto Ptuj) 170,6, 9. 
Aleš Korošec (Saška bar) 170,5, 10. 
Blaž Ivanuša (VGP Drava) 170,1.

Pari zadnjega, 13. kroga: pone-
deljek, 9. 5., ob 19.00: Talum – Sa-
ška bar, Tames – Čisto mesto Ptuj, 
VGP Drava – Boxmark Team; torek, 
10. 5.: DaMoSS – PSS, Ilkos Candles 
– Elektro Maribor, Mestna občina 
Ptuj – MP Ptuj, d. o. o.

JM
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Zaključek tekmovanja
Tekmovanje posameznikov 

bo v sredo, 11. 5., ob 20. uri. 
Vsaka ekipa lahko prijavi ene-
ga tekmovalca in eno tekmo-
valko, če jo imajo v ekipi. Pri-
java je možna do torka, 10. 5. 
Po tekmovanju bo razglasitev 
rezultatov, podelitev nagrad 
najboljšim ekipam ter posame-
znikom in posameznicam.

Kinološko društvo Ptuj je na 
svojem vadbenem poligonu 
pripravilo prvo izmed enajstih 
tekem v agilityju v tekmoval-
ni sezoni 2011. Agility je ki-
nološka disciplina, pri kateri 
vodnik teče mimo zaporedno 
postavljenih ovir, pri čemer 
usmerja svojega psa z vidnimi 
in slišnimi ukazi, da kar najbolj 
natančno in hitro premaguje 
ovire. Skupno se je v vseh kate-
gorijah predstavilo 166 vodni-
kov s svojimi štirinožnimi pri-
jatelji, ki so prišli iz Slovenije in 
Hrvaške.

Tekmovanje je potekalo v 
devetih različni razredih, od 
A1, A2 in A3, v vsakem so bili 
psi razporejeni glede na veli-
kost – small, medium in large. 
Vsi ti osnovni parametri so 
vplivali na dolžino proge in 
število ovir, ki sta jih morala 
pes in vodnik premagati v čim 
krajšem času. V glavni discipli-
nah so zmagali Urška Krenk 
(A3/J3 small), Silvija Trkman 
(A3/J3 medium) in Petra Pečar 
(A3/J3 large). Domače društvo 
ni imelo izstopajočih rezulta-
tov, tekmovali pa so Vanda Ri-
žnar, Oto Mesarič, Mateja Geč, 
Jasmin Mohorko, Barbara Mo-
horič in Boštjan Šterbal.

Uvodna tekma v agilityju na 
Ptuju je bila hkrati tudi zadnja 
tekma za člana Kinološkega 
društva Ptuj Ota Mesariča. Ta 

je s svojo psičko Piko na tekmo-
vanjih nastopal od leta 2004 in 
je po uradni statistiki na raz-
ličnih tekmovanjih kar stokrat 
stopil na stopničke. Slovo je 
bilo zelo čustveno, hkrati pa se 
je Oto Mesarič za vedno s svoji-
mi uspehi zapisal v zgodovino 
agilityja na Ptuju.

Iz Kinološkega društva Ptuj 
prihaja še ena vesela novica: 
njihov član Zlatko Voglar je s 
svojo psičko Duro Leo Megy 
osvojil 2. mesto na svetovnem 
prvenstvu v sledenju v Virovi-
tici.

David Breznik

Agility

Tekmovanje na Ptuju

Najboljši posamezniki 12. 
kroga: 1. Črtomir Goznik (Ra-
dio-Tednik Ptuj) 788, 2. Milan 
Berghaus (Čisto mesto Ptuj) 
772, 3. Robert Šegula (Tames) 
767, 4. Zvonko Čerček (MP 
Ptuj d.o.o.) 745, 5. Joži Moho-
rič (Radio-Tednik Ptuj) 742, 6. 
Andrej Vajda (DaMoSS) 731, 7. 
Robi Merlak (Talum) 714, 8. Ta-
dej Vreže (MO Ptuj) 711, 9. Mo-
nika Kolarič (Radio-Tednik Ptuj) 
703, 10. Aleš Korošec (Saška 
bar) 701, 11. Janez Kukovec 
(Čisto mesto Ptuj) 700.

Bowling � Podjetniška liga

Na Ptujskem jezeru je 
bilo tudi letos na praznik 
dela zelo živahno, tradici-
onalni prvomajski kres na 
vodi, eden redkih v Sloveni-
ji, če že ne edini, zagotovo 
pa največji, pa je zagorel že 
30. aprila v sklopu osrednje 
proslave praznika dela v 
Spodnjem Podravju. Pri-
pravili so bogat program 
športno-rekreacijskih, dru-
žabnih in zabavnih prire-
ditev, ki so jih združili pod 
skupnim naslovom Živel 1. 
maj s športom, rekreacijo 
in zabavo. Na svoj račun 
so prišli pohodniki, tekači, 
kolesarji, ljubitelji odbojke 
na mivki, ŠD Panorama je 
povabilo na spust s čolni po 
Dravi, na Ptujskem jezeru 
se je 1. maja tudi uradno 
pričela plovna sezona za 
motorne čolne, jadrnice 
in druga plovila, ki bo tra-
jala do oktobra. Sezono je 
začela tudi turistična ladja 
Čigra. BD Ranca Ptuj pa je 
v sodelovanju s Kajakaško 
zvezo Slovenije organizira-
lo maraton v kajak sprin-
tu, ki se ga je udeležilo 32 
tekmovalcev iz KKK Orka, 
KKK Žusterna, KKK Bo-
hinj, KKK Jarun (Hrvaška) 
in BD Ranca Ptuj, za katero 
sta tekmovala Tina Koba-
le (članica, ki je bila šesta) 
in Miha Hajduk, ki je ostal 
brez uvrstitve. Zmagal je 
Malin Titorič iz KKK Orka.

Tekmovalci so se merili na 
5000 in 10000 metrih. Predse-
dnik BD Ranca Ptuj Emil Mesa-
rič je po tekmi povedal, da je 
vesel, da je že prvi maraton pri-
vabil toliko tekmovalcev. Poslej 
ga bodo na Ptujskem jezeru 
organizirali tradicionalno kot 
edino tekmovalno prireditev 
v okviru prvomajskih športno-
rekreativnih prireditev. Sicer 
pa Mesarič napoveduje bogato 
sezono na tekmovalnem in pri-
reditvenem področju, Ranca in 
območje Rance naj bi letos po-
stala še bolj zanimiva za obisko-
valce iz Ptuja in turiste od blizu 
in daleč, še posebej iz graškega 
bazena. Letos ne bodo vabili 
samo na prireditve, postavili 

Emil Mesarič, predsednik BD Ranca Ptuj

Vodno in obvodno ponudbo še bolj 
približati obiskovalcem

bodo tudi prve ležalnike, saj je 
njihov namen ustvariti ptujsko 
plažo na travniku, na kateri se 
bodo lahko ljudje sončili, ko 
pa bodo vzpostavili pogoje za 
kopanje, se bodo obiskovalci 
lahko tudi osvežili v Ptujskem 
jezeru oziroma ptujskem mor-
ju, kot želijo največjo akumula-
cijsko vodno površino promo-
virati v ožjem in širšem okolju, 
kot pomemben del ptujske tu-
ristične ponudbe. Že ta konec 
tedna bodo organizirali izbir-
no jadralno regato Jadro Ran-
ce 2011 v razredih Optimist, 
Laser 4.7 Radial in laser, ki jo 
organizirajo v sodelovanju z 
Jadralno zvezo Slovenije, za iz-
bor državnih reprezentantov 
v teh kategorijah. Tekmovalni 
živ žav se bo na Ptujskem je-
zeru pričel danes, 6. maja, in 
bo trajal do nedelje, 8. maja. 
Pričakujejo med 60 in 70 jadr-
nic, ob slovenskih tudi hrvaške 
tekmovalce.

Na vodo spravljajo 
tudi komedije

Že v prvih počitniških dneh 
bodo pričeli šolo jadranja in 
veslanja, za vodne športe želijo 
navdušiti čim več mladih, prav 
tako pa jim tudi sicer pribli-

žati ptujsko morje in njegovo 
ponudbo. Celo poletje bodo 
rekreativcem na vodi na voljo 
kajaki in kanuji, prav tako dva 
gumijasta čolna z motorjema 
moči štirih konjev, za vožnjo 
katerih ni potreben izpit za vo-
ditelja čolnov. Na voljo bo tudi 
vodno kolo za kolesarjenje po 
Ptujskem jezeru in reki Dravi.

Julija jih čakata dve veliki 
prireditvi, 9. in 10. julija bo 
na Ptujskem jezeru potekalo 
državno prvenstvo v kajaku 
in kanujih na mirnih vodah. 
V Kajakaški zvezi Slovenije so 
BD Ranca oziroma Ptujsko je-
zero prepoznali kot resnega 
organizatorja, ki izpolnjuje vse 
potrebne pogoje za izvedbo 
tovrstnih tekmovanj, letošnje 
prvenstvo bo že peto, ki ga 
bodo izvedli na Ptuju. Največji 
obvodni dogodek pa bo seve-
da beach master, ki bo potekal 
od 20. do 23. julija, pričakuje-
jo veliko znanih tekmovalcev 
oziroma igralcev odbojke na 
mivki, upajo, da se bosta to-
krat sestri Fabjan vpisali med 
zmagovalke. Šestega avgusta, 
ob občinskem prazniku, bodo 
jezero in reko Dravo preplavile 
rance, organizirali bodo jubi-
lejno 20. rancarijo. Emil Mesa-
rič za avgust napoveduje tudi 
kulturno dogajanje na vodi, na-

črtujejo namreč izvedbo stand 
up komedij na vodi, upajo, da 
jim bo to uspelo, potrudili se 
bodo po najboljših močeh. Le-
tos bodo na tem delali posku-
sno, da bi jim v letu projekta 
Evropska prestolnica kulture 
2012 – Ptuj partner kar najbolj 
uspelo sestaviti kulturno zgod-
bo na vodi. Konec letošnjega 
septembra pa bo na Ptujskem 
jezeru tudi državno prvenstvo 
v Laser Radialu. Čez celo pole-
tje bo živahno tudi na igrišču 
za odbojko na mivki, potekale 
bodo tekme in turnirji, zaključ-
ne tekme beach toura, ki bo 
letos v soorganizaciji BD Ran-
ca potekal prvič, bodo izvedli 
septembra. 

Od investicij, ki so jih letos 
izvedli na Ranci, Mesarič ome-
nja novo ureditev privezov za 
čolne. V letošnjem letu pa naj 
bi DEM končale urejanje breži-
ne od Ptuja do Rance, na kateri 
naj bi v sodelovanju z DEM in 
MO Ptuj uredili sprehajalno in 
kolesarsko pot ter tudi ljubite-
ljem rolanja približali območje 
Rance. V prihodnjih letih pa 
naj bi urejanje nabrežine nada-
ljevali od Rance do Zabovcev. 
Vsi posegi, ki jih izvajajo na 
tem območju, so naravi in ži-
vljenju v vodi in zraku prijazni.

MG

Foto: Črtomir Goznik

Emil Mesarič, predsednik BD Ranca Ptuj

Foto: Črtomir Goznik

Oto Mesarič je na različnih tek-
movanjih v agilitiyu nastopal 
od leta 2004.

Foto: Črtomir Goznik

Na Ptujskem jezeru je 1. maja potekal maraton v kajak sprintu, prvi tovrstni maraton, ki bo postal tradicionalna majska prireditev na 
ptujskem morju.
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Aluminij v polfinalu 
mladinskega poka-
la NZ Slovenije

Mladinci Aluminija so v 2. 
krogu mladinskega nogome-
tnega (četrtfinale) pokala NZ 
Slovenije gostili sovrstnike iz 
Turnišča in jih premagali 2:0 
ter se uvrstili v nadaljnji krog 
tekmovanja (polfinale). Za Ki-
dričane je oba zadetka dose-
gel Marcel Vindiš, in sicer v 39. 
in 58. minuti (z 11 m). 

ALUMINIJ: Duh, Kajtna (Ce-
sar), Ostroško, Polajžer (Jus), 
Strel, Perger (Horvat), Vindiš, 
Pulko (Goljat), Hočevar (Hol-
cman), Damše, Majer. Trener: 
Primož Gorše.

Nogomet � NK Carrera Optyl Ormož

Zlatko Ivanković zamenjal Aleša Jurčca
Na klopi nogometnega kluba Carrera Optyl Ormož, ki nastopa v 

Štajerski nogometni ligi, je v zaključku sezone prišlo do menjave na tre-
nerski klopi. Aleša Jurčca bo v nadaljevanju prvenstva zamenjal Zlatko 
Ivanković, ki je nazadnje vodil hrvaškega četrtoligaša Slobodo iz Varaždi-
na. Zlatko Ivanković je brat bolj znanega Branka Ivankovića, trenutno tre-
nerja na Kitajskem. Jurčec ostaja v klubu in bo ekipi v boju za obstanek v 
ligi pomagal kot igralec. Ivanković se bo prvič ormoški publiki predstavil 
v nedeljo, 8. maja, ob 17.00, ko v Športnem parku Mestna graba gostuje 
Boč iz Poljčan. Ormožani trenutno zasedajo 12. mesto v Štajerski ligi in 
so v nevarnih vodah glede obstanka v ligi.

UK

3. SNL – vzhod
V 20. krogu je vodeči dvojec doži-

vel poraza. V Odrancih so nepričako-
vano slavili nogometaši Zreč, Tromej-
nik pa je doma odpravil Celjane. V 
borbi za obstanek so v četrtek doma 
Bistričani izgubili proti zadnjemu 
Šentjurju, v ponedeljek pa je visok 
poraz na domačem igrišču doživela 
še ekipa Stojncev.

REZULTATI 20. KROGA: Stojnci – 
Čarda 1:5 (0:2) AHA EMMI Bistrica 
– MU Šentjur 1:2 (0:1), Tromejnik G 
Kalamar – Simer šampion 1:0 (0:0).

1. ODRANCI 20 15 2 3 50:22 47
2. SIMER ŠAMP.  20 12 4 4 49:20 40
3. KOVINAR ŠTORE 20 11 4 5 39:29 37
4. TROMEJNK 20 10 5 5 31:22 35
5. ČARDA 20 8 7 5 30:22 31
6. DRAVOGRAD 20 8 5 7 33:37 29
7. MALEČNIK 20 8 3 9 29:34 27
8. GRAD 20 6 7 7 28:31 25
9. ZREČE 20 6 6 8 17:21 24
10. PALOMA 20 6 5 9 22:28 23
11. STOJNCI 20 6 3 11 26:40 21
12. TEH. VERŽEJ 20 6 1 13 32:49 19
13. A. E. BISTRICA 20 4 5 11 30:37 17
14. MU ŠENTJUR 20 4 3 13 21:45 15

STOJNCI – ČARDA 1:5 
(0:2)

STRELCI: 0:1 Vrečič 6., 0:2 Vrečič 
28., 0:3 Vrečič 54., 0:4 Horvat 65., 

0:5 Vrečič 79., 1:5 Mikulec 80.
STOJNCI: Simonič, Fridauer, Jan-

žekovič, Milošič, Gajšek (od 46. Klin-
ger), Kokot, Mikulec, Meznarič P. (od 
70. Pernek), Horvat (od 23. Korez), 
Topolovec, Nežmah. Trener: Boris 
Klinger

Oslabljeni nogometaši Stojncev 
– zaradi poškodb in kartonov so 
manjkali Roškar, S. Meznarič, Ratek 
in Golob – so v ponedeljek na do-
mačem terenu gostili ekipo Čarde iz 
Martjancev. Da se srečanje za doma-
če ne bo dobro končalo, so nakazale 
že uvodne minute, saj so gostje po 
hudi napaki domače obrambe preko 
Vrečiča povedli že v 6. minuti. Stojn-
čani so se sicer trudili, imeli več žogo 
v svoji posesti, toda Prekmurci so bili 
predvsem preko Atanasovega in Vre-
čiča nevarnejši. V 28. minuti je »od-
bitek« z evrogolom v domačo mrežo 
domačih s kakih 20 metrov pospravil 
Vrečič. Do konca prvega dela igre je 
tempo igre nekoliko padel, na od-
mor pa se je odšlo z izidom 0:2. V 
drugem delu igre je domači strateg 
Boris Klinger dodobra premešal 
igralsko zasedbo na terenu, poleg 
tega pa je zaradi pomanjkanja igral-
cev v igro vstopil tudi sam. Vendar v 
ponedeljek Stojnčanom enostavno 
nič ni šlo od rok (nog), tako da tudi 
spremenjen sistem igranja kanarč-
kov ni obrodil sadov. Še več; v 54. 
sta Horvat in Vrečič izigrala domačo 
obrambo in razigrani Vrečič je dose-

1. SML
REZULTATI 25. KROGA: Aluminij 

– Bravo Publikum 1:0, Interblock 
– HIT Gorica 2:3, Mura 05 – NŠ 
R. Koren Dravograd 3:1, FC Koper 
– Domžale 1:3, Maribor – Simer 
šampion 2:0, CM Celje – Rudar Ve-
lenje 2:2.

1. MARIBOR 25 19 2 4 73:27 59
2. CM CELJE 25 16 6 3 77:35 54
3. HIT GORICA 25 15 5 5 62:34 50
4. DOMŽALE 25 16 2 6 55:28 50
5. IB INTERBLOCK 25 14 4 7 53:29 46
6. FC KOPER 25 14 3 8 66:47 45
7. SIMER ŠAMP. 24 13 2 9 46:33 41

8. ALUMINIJ 25 10 6 9 55:49 36
9. RUDAR (V) 25 9 7 9 45:50 34
10. POLI DRAVA 24 10 4 10 44:56 34
11. OLIMPIJA 23 7 7 8 42:29 28
12. B. PUBLIKUM 25 7 5 13 44:45 26
13. NOGA TRIGLAV 24 6 5 13 38:51 23
14. MURA 05 25 6 1 18 26:76 19
15. DRAVOGRAD 24 2 3 19 15:61 7
16. F. JARENINA 23 0 1 22 14:86 1

ALUMINIJ – BRAVO PUBLIKUM 
1:0 (0:0)

STRELEC: 1:0 Cesar (62)
ALUMINIJ: Duh, Kajtna, Ostroško 

(Hočevar), Polakžer, Strel (Ornik), Ce-
sar, Vindiš (Babšek), Perger, Jus, Hol-

gel »hattrick«. Domačini se niso več 
pobrali, gostje pa so dosegli še dva 
zadetka. Najprej je po kotu z leve za-
del Horvat (nekaj minut pred tem je 
zadel prečko), nato pa je svoj še četr-
ti zadetek na tekmi dosegel najboljši 
strelec Čarde v tej sezoni Dejan Vre-
čič. V 80. minuti je častni zadetek 
za domačine dosegel Mikulec, v lepi 
akciji pa sta sodelovala tudi Korez 
in Kokot. V končnici je za rumeno-
črne dvakrat poskusil še Korez, toda 
ostalo je pri izidu 1:5 za Prekmurce. 
V prihodnjem 21. krogu bodo Stojnci 
ponovno igrali pred svojimi navijači, 
v goste jim prihaja ekipa Tromejnika.

tp

1. liga MNZ Ptuj
REZULTATI 16. KROGA (ponedelj-

kovi tekmi): Gorišnica – Središče ob 
Dravi 1:4, Bukovci – Oplotnica 1:1.

1. SREDIŠČE 16 13 1 2 43:18 40
2. BUKOVCI 16 9 3 4 33:21 30
3. OPLOTNICA 16 7 7 2 26:14 28
4. APAČE 16 8 3 5 31:21 27
5. LOVRENC 16 8 3 6 27:19 27
6. HAJDINA 16 8 2 6 38:23 26
7. GORIŠNICA 16 7 4 5 27:26 25
8. SKORBA 16 7 3 6 35:26 24
9. VIDEM 15 4 3 8 18:28 15
10. DORNAVA 15 4 0 11 23:34 12
11. ROGOZNICA 16 2 3 11 19:40 9
12. PRAGERSKO -2 16 2 0 14 11:62 6

LOVRENC – ROGOZNICA 1:0 (1:0)
STRELEC: 1:0 Kokol (43)
APAČE – SKORBA 2:1 (1:1)
STRELCA: 0:1 Vogrinec (5), 1:1 

Predikaka (15), 2:1 Predikaka (64)
BUKOVCI – OPLOTNICA 1:1 (1:0)
STRELCA: 1:0 Zorko (41), 1:1 

Hren (78)
GORIŠNICA – SREDIŠČE 1:4 

(1:0)
STRELCI: 1:0 Muršič (29), 1:1 

Habjanič (47), 1:2 Habjanič (53), 1:3 
Lesjak (85), 1:4 Osterc (86) 

HAJDINA – PRAGERSKO 9:1 (4:1)
STRELCI: 1:0 Gaiser (6), 2:0 Perič 

(7), 3:0 Gaiser (11), 4:0 Gaiser (27), 
4:1 R. Krajnv (38), 5:1 Flajsinger 

(60), 6:1 Flajsinger (68), 7:1 Flaj-
singer (80), 8:1 Flajsinger (85), 9:1 
Travnikar (89)

2. liga MNZ Ptuj
REZULTATI 16. KROGA (ponedelj-

kovi tekmi): Makole – Hajdoše 5:2, 
Grajena – Leskovec 1:1.

1. MAKOLE 16 13 1 2 48:17 39
2. PODVINCI A. P.  16 12 0 4 51:23 36
3. TRŽEC 16 11 1 4 47:40 34
4. GRAJENA 16 10 3 3 47:24 33
5. MARKOVCI 16 10 1 5 37:34 31
6. ZG. POLSAVA 16 5 6 5 27:36 21
7. CIRKULANE 16 6 3 7 26:29 20
8. PODLEHNIK 16 5 4 7 29.23 19
9. LESKOVEC 16 5 3 8 21:37 18
10. SLOVENJA VAS 16 2 3 11 15:33 9
11. HAJDOŠE 16 2 2 12 20:50 5
12. SP. POLSKAVA 16 0 3 13 21:58 3

MARKOVCI – SPODNJA POLSKA-
VA 4:3 (2:2)

STRELCI: 1:0 Janžekovič (4), 2:0 
Horvat (17), 2:1 Koren (21), 2:2 
Krajnčič (37), 2:3 Kos (53), 3:3 Maj-
cen (74), 4:3 Horvat (88)

PODVINCI AGROCENTER PTUJ – 
PODLEHNIK 3:2 (2:1)

STRELCI: 1:0 Modrič (7), 1:1 Fe-
guš (14), 2:1 Dokl (37. z 11 m), 3:1 
Jaušovec (81), 3:2 Feguš (90)

SLOVENJA VAS – CIRKULANE 
1:4 (1:2)

STRELCI: 0:1 Klajderič (3), 1:1 
Zupanič (19), 1:2 Belšak (42), 1:3 
Klajderič (69), 1:4 Milošič (71)

TRŽEC – ZGORNJA POLSKAVA 
3:7 (2:3)

STRELCI: 1:0 Emeršič (2), 1:1 
Klajderič (7), 1:2 Pečovnik (11), 1:3 
Klajderič (30), 2:3 Emeršič (42), 2:4 
Srnec (46), 2:5 Klajderič (75), 2:6 
Šlamberger (76), 3:6 Zupanič (79), 
3:7 Srnec (86)

GRAJENA – LESKOVEC 1:1 (0:1)
STRELCA: 0:1 Železnik (22), 1:1 

Kukovec (87)
MAKOLE – HAJDOŠE 5:2 (2:2)
STRELCI: 1:0 Stojnšek (8), 2:0 

Stojnšek (15), 2:1 Zagoranski (36), 
2:2 Vogrinec (38), 3:2 M. Hajšek 
(54. z 11 m). 4:2 N. Hajšek (59), 5:2 
Vindiš (84)

Danilo Klajnšek

cman, Pulko. Trener: Primož Gorše.

1. SKL
REZULTATI 25. KROGA: Aluminij 

– Bravo Publikum 1:1, IB Interblock 
– HIT Gorica 2:0, Mura 05 – NŠ R. 
Koren Dravograd 0:0, FC Koper – 
Domžale 2:2, Maribor – Simer šampi-
on 0:1, CM Celje – Rudar Velenje 2:2.

1. IB INTERBLOCK 25 19 4 2 67:20 61
2. DOMŽALE 25 14 7 4 41:22 49
3. B. PUBLIKUM 25 13 6 6 47:25 45
4. MARIBOR 25 14 3 8 45:32 44
5. RUDAR VELENJE 25 11 5 8 59:35 39
6. HIT GORICA 25 12 3 10 33:33 39

7. FC KOPER 25 10 4 11 42:45 34
8. MURA 05 25 9 7 9 22:39 34
9. NOGA TRIGLAV 24 9 4 11 30:31 31
10. CM CELJE 25 8 6 11 33:38 30
11. OLIMPIJA 23 7 8 8 30:39 29
12. ALUMINIJ 25 6 9 10 21:38 27
13. POLI DRAVA 24 8 2 14 23:50 26
14. DRAVOGRAD 24 6 6 12 30:41 24
15. F. JARENINA 23 3 8 12 17:33 17
16. SIMER ŠAMP. 24 4 3 17 17:45 15

ALUMINIJ – BRAVO PUBLIKUM 
1:1 (0:0)

STRELCA: 1:0 Kobale (42), 1:1 
Planinšek (80. avtogol)

ALUMINIJ: Lovrec, Leskovar, Ge-
rečnik, Klobučar, Dvoršak-Špehar, 
Kobale (Brence), Vujisič (Špehonja), 
Šešo (Planinšek), Goljat (Koren), 
Damše, Petek. Trener: Silvo Berko. 

Danilo Klajnšek

Nogomet � 3. SNL - vzhod, MNZ Ptuj

Štirje zadetki Vrečiča v Stojncih

Nogomet � 1. SML, 1. SKL, Pokal NZS - mladinci

Foto: Črtomir Goznik

Mladinci Aluminija se vztrajno vzpenjajo po lestvici 1. državne mladinske lige.

Nogomet

1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 23. KROGA – SOBOTA ob 18.00: Rudar Velenje – Primorje; 

SOBOTA ob 18.30: Nafta – Maribor; SOBOTA ob 20.00: Olimpija – CM 
Celje, HIT Gorica – Luka Koper; NEDELJA ob 17.00: Triglav – Domžale.

2. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 24. KROGA – SOBOTA ob 17.00: Labod Drava – Garmin Šenčur, 

Roltek Dob – Krško; NEDELJA ob 17.00: Aluminij – Šmartno 1928, Bela 
krajina – Dravinja Kostroj, Mura 05 – IB Interblock.

3. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 21. KROGA – SOBOTA ob 17.00: Malečnik – Odranci, Zreče – 

Kovinar Štore, MU Šentjur – Tehnostroj Veržej, Koroška Dravograd – Si-
mer šampion; NEDELJA ob 17.00: Stojnci – Tromejnik G Kalamar, Grad 
– AHA EMMI Bistrica, Čarda – Paloma.

ŠTAJERSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 21. KROGA – SOBOTA ob 17.00: Koroške Gradnje – Zavrč, ZAVA 

Gerečja vas – Pohorje, GIC Gradnje Rogaška – Podvinci Betonarna Ku-
har, Šoštanj – Mons Claudius, Marles hiše – Peca; NEDELJA ob 17.00: 
Carrera Optyl Ormož – Boč Poljčane.

1. LIGA MEDOBČINSKE NOGOMETNE ZVEZE PTUJ 
PARI 17. KROGA – SOBOTA ob 17.00: Oplotnica – Lovrenc, Rogoznica 

– Apače, Pragersko – Središče: NEDELJA ob 10.30: Skorba – Dornava, 
Videm – Hajdina; NEDELJA ob 17.00: Bukovci – Gorišnica.

2. LIGA MEDOBČINSKE NOGOMETNE ZVEZE PTUJ
PARI 17. KROGA – SOBOTA ob 17.00: Tržec – Makole, Zgornja Polska-

va – Markovci, Leskovec – Slovenja vas, Cirkulane – Hajdoše; SOBOTA 
ob 20.00: Podlehnik – Grajena.

VETERANSKE LIGE MNZ PTUJ
35 ZAHOD
PARA 11. KROGA – PETEK ob 18.30: Mons Claudius – Pragersko; 

PETEK ob 18.00: Lovrenc – Pohorje Oplotnica.
35 VZHOD
PARI 11. KROGA – PETEK ob 18.00: Dornava – Grajena, Prepolje – 

Bukovci, Skorba – Videm.
VETERANI 40
PARI 11. KROGA – PETEK ob 18.00: Gorišnica – Podvinci, Tržec – 

Apače, Markovci – Zgornja Polskava, Leskovec – Ormož.

LIGA U-14
26. KROG: Simer šampion – NŠ Poli Drava (v soboto ob 16.30), Alu-

minij – Brežice (v nedeljo ob 11.00)

1. SLOVENSKA ŽENSKA NOGOMETNA LIGA
1. LIGA (od 5. do 8. mesta)
17. KROG: Velesovo Kamen Jerič – Dornava (v nedeljo ob 16.30)

Rokomet

1. A SLOVENSKA MOŠKA LIGA – LIGA ZA PRVAKA
PARI 7. KROGA: Celje Pivovarna Laško – Loka, Cimos Koper – Mari-

bor, Trimo Trebnje – Gorenje.

LIGA ZA OBSTANEK
PARI 7. KROGA: Jeruzalem Ormož – Šmartno (v petek ob 19.00), 

Krka – Slovenj Gradec, Slovan – Ribnica Riko hiše.

1. A SRL (Ž) – LIGA ZA PRVAKA
PARI 5. KROGA: Krka – ŽRK Mercator Tenzor Ptuj (v soboto, 7. 5., ob 

16.00), Zagorje GEN 1 – Krim Mercator. 

1. B SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA
22. KROG: Grča Kočevje – Velika Nedelja Carrera Optyl

Namizni tenis � Mladinsko DP
V soboto in nedeljo bo v Komendi potekalo 19. državno prvenstvo za 

mladince in mladinke. 64 mladincev in 40 mladink se bo potegovalo za 
pet naslovov državnih prvakov (fantje in dekleta posamezno, fantje in 
dekleta pari, mešani pari). V ožji krog favoritov spada tudi igralec NTK 
Ptuj Luka Krušič.

Mali nogomet � RLMN Haloze
PARI 4. KROGA – CIRKOVCE 6. MAJA: ŠD Stopno – Naraplje (20.30), 

ŠD Ptujska Gora 2 – ŠD Žetale (21.10), ŠD Breg AP – ŠD Cirkovce 
(21.50), ŠD Stoperce – ŠD As Evroavto (22.30), Planjsko – ŠD Rim 
(23.10), ŠD Medvedce – ŠD Ptujska Gora 1 (23.50).

Futsal � 1. SFL, 2. SFL
Za zadnje prosto mesto v 1. SFL se bosta v dodatnih kvalifikacijah 

merili ekipi Izole (predzadnja ekipa 1. SFL) in Benedikta (drugouvrščena 
ekipa 2. SFL); igrali bosta na tri zmage. 

Razpored tekem:
petek, 6. 5. (Izola); torek, 10. 5. (Izola); petek, 13. 5. (Benedikt); to-

rek, 17. 5. (Benedikt); petek, 20. 5. (Izola).
DK

Športni napovednik



Na velikonočno soboto je v 
Ljubljani na centralnem stre-
lišču potekalo prvo letošnje 
odprto kontrolno tekmovanje 
v streljanju z MK-orožjem, ki 
je prvi pokazatelj tekmoval-
ne pripravljenosti strelcev s 
to vrsto orožja in podlaga se-
lektorju za oblikovanje jedra 
reprezentance, ki bo v maju 
in juniju nastopila na močnih 
evropskih mednarodnih tur-
nirjih. Prijetno toplo in mirno 
vreme brez vetra pa je strel-
cem ponudilo odlične pogoje 
za streljanje na odprtem in 
takšni so bili na koncu tudi re-
zultati. Doseženih je bilo pet 
novih državnih rekordov, med 
rekorderke pa se je še enkrat 
več vpisala tudi mlada ormo-
ška strelka Kovinarja Petra 
Vernik. Petra je v disciplini 
MK-puške 60 strelov leže do-
segla 589 krogov in postavila 
nov DR kadetinj in starega, ki 
je bil v lasti Žive Dvoršak in 
Vojke Matek, izboljšala za kar 
5 krogov. V kategoriji mladink 
je DR v isti disciplini rekord 
postavila tudi Živa Dvoršak, 
ki si je s 592 krogi delila naj-
boljši dosežek dneva z Renato 
Oražem med vsemi puncami, 
slednja pa je s tem rezultatom 
izenačila tudi svoj lastni DR 
članic, ki ga je dosegla v pre-
tekli sezoni. Prav zanimivo je 
spremljati najboljše slovenske 
strelke Vernikovo, Dvoršakovo 
in Oražmovo po starostnih ka-
tegorijah, saj praktično druga 
za drugo izboljšujejo najboljše 
dosežke svojih predhodnic, ki 
sedaj postavljajo nove rekorde 

v starejših kategorijah. Med 
članicami pa je nastopila tudi 
druga ormoška strelka Vesna 
Mele in dosegla 574 krogov. 
Odlično streljanje pa so po-
kazali tudi najboljši strelci, saj 
sta tako zmagovalec Robert 
Markoja kot drugouvrščeni 
Rajmond Debevec dosegla 
visokih 597 krogov, dobro stre-
ljanje pa je s 594 krogi uspeva-
lo tudi tretjeuvrščenemu Želj-
ku Moičeviću. Pri slednjih 
treh najboljših slovenskih 
strelcih se pozna, da fantje na 
polno trenirajo z MK-orožjem 
že od februarja naprej, sadove 
pa že rodijo tudi naporne mar-
čevske priprave v Avstraliji in 
nastop na svetovnem pokalu v 
Sydneyju, kjer se je skupaj z re-
prezentanco pripravljala tudi 
ormoška strelka Vesna Mele. 
V disciplini trojnega položaja 

Strelstvo � 1. OKT z MK orožjem

Petra Vernik z MK-puško leže do novega DR

petek � 6. maja 2011   19Šport, zanimivosti

Darko Vernik, Petrin oče in trener: »Letos smo treninge z MK orož-
jem začeli po državnem prvenstvu z zračno puško. Časa je bilo dokaj 
malo, tako da smo malo omahovali, če ima udeležba na 1. kontrolnem 
tekmovanju sploh smisel. Po strokovnih posvetih z izkušenim trenerjem 
Robertom Teržanom smo se odločili za prijavo. Petra mi je zaupala, da 
bi si zelo želela doseči normo za prihodnje mednarodne turnirje v krogu 
slovenske mladinske reprezentance. Drugi dan tekmovanja se je zgodi-
lo, kar nismo niti sanjali. Državni rekord je Petra popravila za 5 krogov!. 
Sam sebi nisem mogel verjeti, ona pa pravi: »Veš kako je bilo fajn stre-
ljati, desetke so kar same letele«. Prepričan sem, da še ni rekla zadnje 
besede v strelskem športu. Uspehi kot je ta, dajejo voljo njej in njenim 
prijateljem iz strelskega društva in seveda nam trenerjem.«

ga prvenstva.
Karting ima na našem ob-

močju dolgoletno tradicijo, saj 
se tukaj že več kot 30 let tek-
muje na namenskem objektu, 
kartodromu v Hajdošah. Rav-
nokar je v izvedbi tudi poso-
dobitev kartodroma in njegova 
selitev na novo lokacijo. Glede 
na dejavnost društva si bomo 
po naših močeh prizadevali, da 
le-ta postane sodoben športni 
objekt, ki bo zagotavljal čim 
boljše pogoje za tekmovalce v 
kartingu kakor tudi v drugih 
moto športnih panogah, za ka-
tere bo primeren.«

Kakšni so vaši cilji?
M. Žerak: »Naši osnovni cilji 

so popularizacija in predstavi-
tev moto športnih dejavnosti 
(karting, supermoto, skuter 
ipd.) kot tekmovalnih ali rekre-
ativnih v širši javnosti, izobraz-
ba otrok in mladine o varnosti 

v cestnem prometu ter usmer-
janje v moto šport kot sredstvo 
za povečanje cestne varnosti, 
zagotavljanje ustreznih pogo-
jev za aktivne tekmovalce in 
rekreativce na vseh področjih 
moto športa, udeležba naših 
članov na tekmovanjih v raz-
ličnih kategorijah moto športa 
pod imenom AMD Hajdina, or-
ganizacija različnih športnih in 
rekreativnih dogodkov.«

Nastopili ste na dirki v 
hrvaškem Novem Marofu, 
kjer je bilo na startu veliko 
tekmovalcev. Vaš klub je 
dosegel zavidljiv rezultat, 
saj ste v ekipnem delu do-
segli za novince odlično 3. 
mesto, kar je vsekakor velik 
uspeh.

M. Žerak: »V sezoni 2011 za 
AMD Hajdina dirkajo: Razred 
4 – Rotax Junior: Vid Pšajd (3. 
in 1. mesto na prvih dveh leto-
šnjih dirkah); Razred 6 – Rotax 
Senior: Luka Ploj (na 1. dirki ni 
nastopil zaradi poškodbe, na 
drugi dirki 8. mesto), Razred 9 
– 125 Masters: Maks Mlakar, Al-
bin Pernat, Zvonko Črešnik in 
Andrej Miklaučič. Zraven tega 
občasno tekmujejo še: Branko 
Pšajd, Damjan Meglič in Marko 
Žerak.

V športnem smislu je osnov-
ni cilj društva doseči uvrstitev 
med prva tri društva v držav-
nem prvenstvu v kartingu ter 
imeti tekmovalce v čim več ka-
tegorijah državnega prvenstva. 
Sicer pa ima društvo trenutno 
približno 40 članov ter večje 
število podpornikov in simpa-
tizerjev.«

Kakšno je sodelovanje z 
AMD Ptuj?

M. Žerak: »Z AMD Ptuj smo 
se srečali kot z upravljavcem 
kartodroma v Hajdošah, ki je 
naša 'domača' proga in na kate-
ri najpogosteje treniramo in se 
ob njej tudi sicer veliko druži-
mo. V sezoni 2010 smo v sode-
lovanju z AMD Ptuj organizirali 
v okviru dirkaškega dne pokal-
nega prvenstva tudi hobi dirko 
(dirko za občasne tekmovalce 
brez dirkaške licence). Sicer 
smo z AMD Ptuj v korektnih 
odnosih, večjih skupnih pro-
jektov pa trenutno nimamo.

Ni skrivnost, da smo se na 
lastno pot odpravili tudi zara-
di določenega nezadovoljstva 
s pogoji v AMD Ptuj, vendar 
bomo v prihodnosti pripravlje-
ni sodelovati v vseh projektih 
na našem območju, ki bodo 
prispevali k uresničevanju na-
ših ciljev.«

Novi kartodrom v Slove-
nji vasi prinaša vsekakor 
željo po koncesiji za upra-
vljanje z njim.

M. Žerak: »Glede novega 
kartodroma in njegovega upra-
vljanja oziroma delovanja v pri-
hodnje je še mnogo neznank 
ter nedorečenosti. Zaradi tega 
glede tega ne želimo dodatno 
dvigati prahu. V društvu želi-
mo, da se kartodrom razvije v 
sodoben športni objekt, ki bo 
ustrezno umeščen v okolje ter 
bo zagotavljal najboljše možne 
pogoje za razvoj vseh vrst mo-
tošporta, hkrati pa ne bo mo-
teč za okolico.«

Danilo Kajnšek

Vonj po bencinskih hlapih 
na kartodromu v Hajdošah je 
bil vedno tisti, ki je znal prite-
gniti veliko število ljubiteljev 
t. i. »mini formule« – kartinga. 
S to dejavnost se je doslej na 
našem območju ukvarjal AMD 
Ptuj. Njegovi tekmovalci so 
bili nekdaj uspešni na prosto-
ru nekdanje skupne države 
Jugoslavije in so igrali zelo 
pomembno vlogo tudi v samo-
stojni Sloveniji.

Z letošnjim letom, oziroma 
novo sezono, pa je bil tudi v 
občini Hajdina ustanovljen 
klub, ki se ukvarja z dejavno-
stjo kartinga; gre za dirkače, ki 
so prej tekmovali za AMD Ptuj. 
Pogovarjali smo se s predse-
dnikom AMD Hajdina Markom 
Žerakom.

Zakaj ste se odločili za 
ustanovitev AMD Hajdina?

M. Žerak: »Smo skupina 
navdušencev nad moto špor-
ti, ki nas je združilo dirkanje s 
kartingi. Po nekaj rekreativnih 
sezonah smo začeli tekmova-
ti tudi v državnem in pokal-
nem prvenstvu Slovenije. Ob 
tem smo se srečali z relativno 
slabim zanimanjem za moto 
šport, posledično pa tudi z ne-
ugodnimi pogoji za tekmoval-
ce. Ugotovili smo, da si bomo 
morali čim boljše pogoje za tre-
ninge in tekmovanja zagotoviti 
sami ter ocenili, da bomo to 
najlažje dosegli, če se organizi-
ramo v obliki društva. V sezoni 
2011 tako prvič nastopamo v 
imenu lastnega društva (AMD 
Hajdina) ter imamo tekmoval-
ce v štirih kategorijah državne-

Foto: DK

Marko Žerak, predsednik AMD 
Hajdina

Karting � Novoustanovljeno društvo AMD Hajdina

Odličen začetek sezone za AMD Hajdina

Foto: Darko Vernik

Petra Vernik, SD Kovinar Ormož, je v Ljubljani z novim DR kadetinj 
z MK puško 60 strelov leže presegla vsa pričakovanja svojega tre-
nerja in očeta Darka Vernika

Športno plezanje � Tekma svetovnega 
pokala v balvanskem plezanju

V občini Log - Dragomer pri Ljubljani bo 7. in 8. maja 2011 tekmova-
nje za svetovni pokal v balvanskem plezanju, ki ga organizira Športno 
plezalno društvo Korenjak. Slovenija bo prvič v zgodovini gostila tekmo 
na najvišji ravni v tej zvrsti športnega plezanja, na njej pa se bo preizku-
sil ves svetovni in slovenski plezalski vrh. Na tekmovanju bo nastopila 
tudi Mina Markovič, ki je na prvi letošnji tekmi za svetovni pokal v Italiji 
osvojila 5. mesto.

Kikboks � Na Ptuju finale DP
Klub borilnih veščin Ptuj vabi na finale državnega prvenstva v kikbo-

ksu v disciplinah semi kontakt, glasbene forme in full kontakt. Finalne 
borbe bodo potekale v nedeljo, 8. maja, ob 18. uri v športni dvorani 
Šolskega centra Ptuj. Predtekmovanja bodo na sporedu od 11.00 do 
17.00.

10. Ptujski triatlon
TK Maraton Ptuj in Terme Ptuj organizirata v nedeljo, 8. maja, 10. 

Ptujski triatlon. Tekmovalci se bodo merili v različnih kategorijah. Me-
njalni prostor, start in cilj so na lokaciji Term Ptuj.

Akvatlon (start ob 11.00): 
A – 50 m plavanja in 400 m teka (do 9 let)
B – 100 m plavanja in 800 m teka (10–11 let)
Triatlon za vsakogar (start ob 10.15):
100 m plavanja, 4 km kolesarjenja in 1 km teka (16 let in več)
Super sprint triatlon (start ob 9.30):
300 m plavanja, 8 km kolesarjenja in 2 km teka (st. dečki, kadeti)
Sprint triatlon (start ob 11.50, 12.15 in 12.45):
750 m plavanja, 20 km kolesarjenja in 5 km teka (sprint triatlon je 

del triatlonov World Ttriathlete 1)
Ob 15.30 bo razglasitev rezultatov in podelitev priznaj ter žrebanje 

praktičnih nagrad.
V času med 9.30 in 11.00 bo popolna zapore ulice Pot v toplice od 

Term Ptuj in obkanalske ceste do mostu v Slovenji vasi.
V času od 12.00 do 14.30 bo delna zapora ceste od Term Ptuj do 

Zadružnega trga (Pot v toplice in Mlinska cesta od gostišča Beli vitez), 
Ceste ob Dravi do krožišča pred Puhovim mostom. 

Informacije: www.tkm-ptuj.si
e-mail: rado.acimovic@guest.arnes.si
tel. 031 433 956 (Rado)

Jadranje � Mednarodna kriterijska regata 
na Ptuju

Brodarsko društvo Ranca in Jadralna zveza Slovenije organizirata 
mednarodno – kriterijsko jadralno regato za razrede OPTIMIST, LASER 
4.7, LASER RADIAL in LASER. Regata bo potekala v petek, soboto in 
nedeljo, 6., 7. in 8. maja, na Ptujskem jezeru po naslednjem programu:

v petek, 6. 5.: od 12.00 do 18.00
v soboto, 7. 5.: od 10.00 do 18.00
v nedeljo, 8. 5.: od 10.00 do 15.00
ob 16.00: razglasitev rezultatov in podelitev nagrad na platoju prista-

nišča Ranca v Budini.

Kolesarstvo � Perutnina Ptuj od četrtka do 
nedelje na Poljskem

Za kolesarje Perutnine Ptuj ni predaha. Po tem, ko so pretekli vikend 
vnovič zablesteli v sosednji Avstriji in na dveh enodnevnih dirkah za-
nesljivo slavili (najprej Vrečer, nato še Gazvoda), od četrtka nastopajo 
na Poljskem. Gre za močno mednarodno dirko, ki se je začela včeraj, 
končala pa se bo v nedeljo. Trasa posameznih etap je precej razgiba-
na, kar nedvomno ustreza profilu ptujskih »biciklistov«, ki bodo tudi na 
jugozahodu Poljske startali na najvišja mesta. Zanimivo je, da bodo or-
ganizatorji v soboto izpeljali kar dve etapi, najprej dobrih 26 kilometrov 
dolg kronometer, nato pa še etapo po ulicah Lubina.

Spored 46. dirke »Szlakiem Grodow Piastowskich«:
5. 5.: Kriterij Legnica – Legnica (32 km)
6. 5.: 1. etapa Jawor – Legnica (191,3 km)
7. 5.: 2. etapa Polkowice – Polkowice (26,7 km)
7. 5.: 3. etapa Lubin – Lubin (72,3 km)
8. 5.: 4. etapa Šwidnica – Dzieržoniow (167,8 km)

Mali nogomet � Majski turnir Gabrnik 2011
Športno društvo Gabrnik organizira prvi malonogometni turnir na 

travi, ki bo v soboto, 7. 5., od 15.00 dalje in v nedeljo, 8. 5., od 9.00 
dalje. Prijavnina za posamezno ekipo znaša 40 evrov. Prijave se zbirajo 
do petka, 6. 5., do 18. ure na el. naslovu: daceh7@gmail.com ali 
na tel. št. 041 942 954 (Darjan Čeh). Žreb bo v petek ob 20. uri 
v šotoru ob igrišču v Gabrniku.

Ekipe bodo razdeljene v osem skupin: v soboto bo razigravanje prvih 
štirih skupin, v nedeljo pa drugih štirih skupin. V nadaljnje tekmova-
nje se uvrsti prva ekipa (ali prvi dve). V nedeljo po skupinskem 
delu se bo nadaljeval boj na izpadanje. Med prve tri ekipe bo 
razdeljen denarni sklad – 100 % prijavnin. Igra se v nogometnih 
copatih in ne kopačkah.

7. srečanje v Dražencih
TD Korant klub prireja v soboto že sedmo srečanje etnografskih in 

korantovih skupin. Srečanje se bo pričelo ob 10. uri na igrišču v jami 
Draženci. Srečanje bodo popestrili s tekmovanjem v malem nogometu 
in vlečenju vrvi.

JM, TP, DK

Športni napovednik

3 x 40 strelov je tesno zmago 
s 1168 krogi dosegel Debevec, 
pred Moičevićem in Markojo s 
1167 in 1165 krogi na 2. in 3. 
mestu. V trojnem položaju 3 x 
20 strelov je nastopala tudi Pe-
tra Vernik in s 534 krogi osvo-
jila 4. mesto, največje rezerve 
za izboljšanje tega dosežka pa 
ima Vernikova v položaju stoje 

in kleče, kjer si njene tekmice 
naberejo občutnejšo pred-
nost. Vesna Mele je s 540 krogi 
osvojila 3. mesto, nova državna 
rekorda pa sta še enkrat več 
dosegli, med mladinkami Živa 
Dvoršak s 580 krogi, med čla-
nicami z enakim dosežkom pa 
tudi Renata Oražem.

V streljanju z MK-pištolo 
proste izbire je zelo dobro na-
stopal tudi Boštjan Simonič, 
ki nastopa za miklavško dru-
štvo Jožeta Kerenčiča, s 547 
krogi pa je dosegel prepričlji-
vo zmago z 10 krogi prednosti 
pred bratom Simonom Si-
moničem s 537 krogi in tre-
tjeuvrščenim Grosupeljčanom 
Francijem Ivancom s 530 
krogi. Zmaga na kontrolnem 
tekmovanju v Ljubljani pa za 
Boštjana Simoniča predstavlja 
odlično popotnico pred na-
stopom na močnem mednaro-
dnem turnirju Velike nagrade 
Plzna, kamor je že odpotovala 
slovenska reprezentanca, ki bo 
v disciplini MK-pištole proste 
izbire nastopala v soboto.

Simeon Gönc



V Termah Ptuj so v rimsko 
zgodbo, ki so jo začeli intenziv-
neje razvijati po odprtju hotela 
Primus v letu 2007, vpletli tudi 
rimsko poroko. Rimska zgod-
ba se je v teh letih že uveljavila 
v slovenskem prostoru in tudi 
širše, veseli so, da jim to uspe-
va, je povedal direktor Term 
Ptuj Andrej Klasinc. Letos so 
izvedli že četrti nagradni nate-
čaj za starorimsko poroko, ki k 
sodelovanju vabi mlade pare, 
ki se želijo poročiti v duhu 
starorimskega hedonizma. Le-
tos se je sreča nasmehnila Mi-
tji Krničarju iz Pongercev in 
Marjetki Furman iz Mestinja, ki 
sta se spoznala na vrhu Boča, 
par sta že leto in dva meseca. 
Za sodelovanje na nagradnem 
natečaju starorimska poroka 
sta se odločila, ker imata rada 
nove izzive, poskusiti nekaj ta-
kega, kar ni vsakdanje. Mitja je 
star 27 let in po poklicu strojni 
tehnik, ki opravlja delo mizar-
ja z dušo in srcem, je povedal, 
Metka je univ. dipl. politologi-
nja, zaposlena na ministrstvu 
za obrambo. Družinsko gnez-
do sta si spletla v Celju, o na-
raščaju pa bosta razmišljala, 
ko bo čas za to, sta povedala. 
Hvaležna sta, da sta bila lahko 
par, ki se je poročil v duhu sta-
rorimskega hedonizma, navdu-
šenje sta delila skupaj s svati. 
Na terasi hotela Primus, kjer je 
potekal obred rimske poroke z 

vsem sijajem in priporočili bo-

gov, sta Mitja in Marjetka skle-

nila tudi civilni obred poroke. 

Vodil ga je pooblaščenec za 

sklepanje zakonskih zvez An-

drej Klasinc, matičarka je bila 

Sonja Kokol. Poročno slavje je 

potekalo v klubu Gemina XIII. 

Mladoporočenca sta poroč-

no noč preživela v enem od 

predsedniških apartmajev, ki 

se ponaša z lastnim masažnim 

bazenom in savno.
MG

petek � 6. maja 201120 Od tod in tam

Ptuj � Četrta rimska poroka v Termah

Poskusila nekaj novega in zmagala
Zadnja sobota v letošnjem aprilu je bila na Ptujskem zanimiva tudi po porokah: usodni da je dahnilo sedem 
mladih parov, med njimi tudi Mitja Krničar in Metka Furman, ki sta izrekla da v duhu starorimskega hedoniz-
ma, pa znani ptujski golfist Matjaž Gojčič, Jožef in Marija Pihler iz Podvincev pa sta si prstane izmenjala po 
petdesetih letih skupnega življenja.

Foto: Črtomir Goznik

Na četrti rimski poroki sta se 
poročila Mitja Krničar in Mar-
jetka Furman

Sai Baba je veljal za Avatar-
ja našega časa, za božansko 
inkarnacijo Ljubezni. Znan je 
bil po čudežih, ko je iz »nič« 
materializiral razne predmete 
(nakit, slike) in sveti prah vi-
bhuti, zato so mu pravili tudi 
»Gospodar petih elementov«. 
Čudeže je delal zato, da je 
opozarjal ljudi na obstoj višje, 
duhovne ravni. Sai Baba je bil 
brez dvoma eden največjih du-

hovnih učiteljev »nove dobe«. 
Čeprav nikoli ni zapustil In-
dije, je imel na milijone privr-
žencev po vsem svetu.

Sai Baba je zadnjih 27 dni 
preživel v bolnišnici, kjer so 
ga na koncu držali pri življe-
nju ob pomoči medicinskih 
naprav. 24. aprila so ga ob 16. 
uri prepeljali v vežico njego-
vega ašrama, kjer so v Sai 
Kulwanat Hallu potekale po-

smrtne svečanosti ali daršan 
do srede, 27. aprila, ko je bil 
kremiran.

Kot Sathya Narayama se 
je rodil 22. novembra 1926 v 
Puttaparthiju, vasici na jugu 
Indije. Že kot otrok je izstopal 
in presenečal s humanimi de-
janji. Revne, slepe in lačne, ki 
jih je srečeval na ulici, je vodil 
domov in jih nahranil, pa če-
prav je zaradi tega sam ostajal 
lačen. 23. maja 1940, ko mu je 
bilo 14 let, je zbral svojo druži-
no in oznanil, da mu je odslej 
ime Sai Baba in da ima na tej 
zemlji posebno poslanstvo. 
Začel je oznanjati svoj duhov-
ni nauk, zdraviti bolne, poha-
bljene, slepe in gluhe, materi-
alizirati predmete, spreminjati 
vodo v med ali mleko in delati 
še druge nezaslišane čudeže. 
V zvezi s čudeži je rekel: »To, 
kar vi imenujete čudež, je 
samo izraz moje volje. Čudeži 
so moja vstopnica za obisk. 
Ljudem dajem tisto, kar me 
prosijo, dokler ne vzamejo 
tistega, kar jim želim dati; in 
tako učim.« S čudeži je opo-

zarjal na onstransko nevidno 
raven, ki jo znanost imenuje 
»četrta dimenzija«. Tako so 
delali Krišna, Jezus, Buda in 
številni Učitelji sveta. 

Leta 1949 je na prošnjo svo-
jih učencev v rojstni vasici 
postavil ašram Parashanti 
Nilayam, kar pomeni »Bi-
vališče najvišjega miru«. 
Danes v njem živi na tisoče Ba-
binih privržencev. Tam je tudi 
klinika, v kateri delajo številni 
prostovoljci, svetovno znani 
kardiologi. Do danes je Sai Ba-
bina organizacija zgradila šest 
univerz, 20 tehniških šol, šte-
vilne osnovne šole in več kot 
200 centrov za izobraževanje o 
človeških vrednotah. Po svetu 
deluje 10.000 Babinih centrov, 
ki širijo njegov nauk univer-
zalne ljubezni in nesebične-
ga služenja človeštvu.

Za Sai Babo ostaja velika pra-
znina in ogromno Ljubezni, ki 
jo je nesebično razdajal svetu. 
V svojem sporočilu Sathya 
pravi: »Vedno sem z vami. 
Vaše srce je moj dom, moja 
hiša je ves svet. Ljubite in lju-
bljeni boste. Širite ljubezen, 
sprejemajte svet z ljubeznijo 
in sovraštvo ne bo nikoli vaša 
usoda. Če želite uresničiti 
Boga, negujte ljubezen. Življe-
nje je izziv, soočite se z njim!  
Življenje je ljubezen, ljubite 
ga!  Življenje so sanje, uresni-
čite jih!«

Silvester Vogrinec

Od tod in tam
Ormož � Ovčka, ki je prišla na večerjo

Knjižnica Franca Ksavra Meška Ormož pripravlja v 
okviru svojih dejavnosti različne prireditve za svoje 
bralce. Srede so že tradicionalno namenjene najmlaj-
šim bralcem, saj jim običajno pripravijo pravljično uro 
ali kakšno tematsko delavnico. Nazadnje so v goste pova-
bili skupino Propozitiva, ki je odigrala animacijsko predsta-
vo Ovčka, ki je prišla na večerjo po slikanici Steva Smallma-
na in Joelle Dreidemy. Predstava je malčke nasmejala in jim 
gotovo polepšala dan, saj je govorila o tem, da starega volka 
nepričakovano obišče mala ovčka. Volk začne razmišljati, 
kako bo pripravil okusno jagnječjo obaro, a ovčka noče biti 
volkova večerja, ampak njegova prijateljica. Volk je v veliki 
skušnjavi, a ker je mehkega srca, uboge nebogljene ovčke, ki 
ga potrebuje, ne more pojesti. Knjižnica je vabila za predsta-
vo posredovala vrtcem, zato si jo je ogledalo veliko število 
otrok. Grajska dvorana je bila skorajda premajhna, otroci 
pa so s svojim odzivom pokazali, da si želijo še več takšnih 
dogodkov. In ti bodo že kmalu. V knjižnici se namreč dogo-
varjajo z OŠ Ormož in Gimnazijo Ormož, ki bosta za naj-
mlajše odigrali lutkovno in gledališko predstavo.

Viki Ivanuša

Hajdina � Gledališke urice za otroke

Kulturno društvo Skorba je tudi letos v Domu kraja-
nov Skorba organiziralo gledališke urice za otroke. Mla-
di igralci so z mentoricami pripravili zanimive predstave, s 
katerimi so svet gledališča in lutk predstavili na izviren na-
čin, sta povedali režiserka v KD Skorba Simona Hazimali in 
predsednica KD Skorba Renata Gabrovec, ena od mentoric. 
Gledališke urice so pričeli pred štirimi leti, ker imajo otroci 
radi gledališče in lutke, pa tudi zato, ker se v mestu vedno ne-
kaj dogaja v gledališču za otroke, na vasi pa malo manj. Po-
pestrili so jih z ustvarjalnimi delavnicami. Na letošnjih treh 
gledaliških uricah, ki so jih pripravili tri aprilske sobote, so 
nastopili lutkovni krožek OŠ Ljudski vrt, lutkovni krožek OŠ 
Podlehnik, otroška gledališka skupina OŠ Juršinci, lutkovni 
krožek OŠ Hajdina, otroška gledališka skupina KD Skorba, 
lutkovna skupina KPD Staneta Petroviča Hajdina, dramska 
skupina OŠ Cirkovce in gledališka skupina Mehurčki KD 
Skorba (na fotografiji).

MG

Gornja Radgona � Dodatni prostori 
za glasbeno šolo

Ustanoviteljice glasbene šole (GŠ) iz Gornje Radgo-
ne so občine Apače, Gornja Radgona, Radenci in Sve-
ti Jurij ob Ščavnici, mladi glasbeniki pa se že vrsto let 
ponašajo z uspešnimi nastopi. Na letošnjih trinajstih 
tekmovanjih je 46 učencev osvojilo 14 zlatih, 15 srebr-
nih in 17 bronastih plaket. V zadnjem obdobju se beleži 
povečan vpis, kar povzroča prostorske težave, ravnatelj šole 
Tomaž Polak pa je v sodelovanju z direktorjem Kmetijske 
zadruge (KZ) Gornja Radgona Janezom Rihtaričem, sicer 
radenskim županom, dodatne prostore poiskal v nadstrešku 
poslovne zgradbe KZ. Prostore za potrebe poučevanja glas-
bene dejavnosti v velikosti 390 kvadratnih metrov naj bi 
pričeli urejati v bližnji prihodnosti, saj naj bi bili nared že 
v novem šolskem letu. Po besedah ravnatelja GŠ Polaka bo 
za izvedbo naložbe treba najeti finančni kredit za obdobje 
desetih let, ki bi ga odplačevale občine, ocenjena vrednost del, 
skupaj z opremo, pa znaša 344 tisoč evrov. Po pripravljeni 
shemi financiranja kredita, ki bi z obrestmi znašal 417 tisoč 
evrov, bi morala občina Apače zagotoviti 75.643,80 evra ozi-
roma deset let 630,37 evra mesečno, občina Gornja Radgo-
na 178.851,30 evra (1490,43 evra mesečno), občina Radenci 
104.500,20 evra (870,84 evra mesečno) in občina Sveti Jurij 
ob Ščavnici 58.004,70 evra (483,37 evra mesečno). Sicer pa 
se je število učencev, ki obiskujejo radgonsko glasbeno šolo, z 
230 povišalo na 335.

NŠ

Foto: MG

Foto: Viki Ivanuša

Foto: Črtomir Goznik

Poročni album letošnjih rimskih poročencev bo krasila tudi ena 
izmed gasilskih, na kateri sta skupaj z najpomembnejšimi rimski-
mi akterji poroke.

Indija � Umrl je Sai Baba

Človek, ki je delal čudeže
Na velikonočno nedeljo, 24. aprila 2011, je zemeljsko telo v 85-letu zapustila 
velika duša Šri Satya Sai Babe. Ob 7.38 je v indijski bolnišnici v Puttaparthiju 
prenehalo biti Swamijevo srce. 



Ob tej priložnosti so se jim zahvali-

li Branko Brumen, vodja projekta Ku-

rentovanje 2011, ptujski župan Štefan 

Čelan, direktor podjetja Javne službe, 

d. o. o., Ptuj, Janko Širec, ki je izvedlo 

letošnje kurentovanje, prireditev v 

letu 2012 pa bo še večji izziv in za-

gotovo prireditev, na osnovi katere 

bodo gradili vse druge prireditve, 

govoril pa je tudi 12. princ karneva-

la baron Janez Golc, plemeniti Jakob 

Breuner Markovški, ki verjame, da so 

vsi skupaj v zgodovino zapisali še en 

lep pustni dogodek, v čast mu je bilo 

biti princ 51. kurentovanja, na kate-

rem so letos sodelovali udeleženci iz 

11 držav. V okviru 51. kurentovanja, 

ki se je tudi v finančnem pogledu iz-

šlo pozitivno, so izvedli čez 130 pri-

reditev z več kot 44 tisoč udeleženci, 

obiskovalcev pa je bilo čez 165 tisoč. 

Prireditev ni bila samo presežna v 

svojem osnovnem poslanstvu, ohra-

njanju in širjenju pustne tradicije, 

temveč tudi v umetniškem pogledu. 

Vsi tisti, ki nosimo v sebi magično 

moč kurenta, pustne dediščine in 

karnevalskega duha, ki nas druži vsa 

ta pozitivna energija, smo verjeli, da 

bo tudi letošnja prireditev uspela, 

je med drugim povedal Branko Bru-

men. Prepričan je, da bo tako tudi v 

letu 2012, v letu projekta Evropska 

prestolnica kulture, da bo ptujski del 

s festivalom umetnosti in dediščine 

še en presežek več. Ptuj bo v letu 

2012 organiziral prvo medcelinsko 

srečanje pustnih likov in mask na 

svetu, ki ga svet doslej še ni doživel, 

zgodil pa se bo na pobudo ptujskega 

župana Štefana Čelana, ki je prepri-

čan, da je tako številčna udeležba na 

ptujskih pustnih prireditev posledica 

zavedanja o tem, da je dobro delati 

dobro. Dokler bomo na to prireditev 
gledali in odzivali tako, se zanjo tudi 
ni bati. Zahvalil se je vsakemu ude-
ležencu 51. kurentovanja posebej in 
vsem skupaj z željo, da bi to priredi-
tev še naprej negovali v duhu dobro 
je delati dobro ter da bi bilo tudi 52. 
kurentovanje prireditev presežkov. 
Vesel je, da ima prireditev vedno več 
udeležencev in da se povečuje število 
tistih, ki se z njo prvič srečujejo, tako 
naj bo tudi v bodoče, da bomo svetu 
lahko pokazali, kdo v bistvu smo in 
kaj je tisto, po čemer nas svet lahko 
pozna, to pa naša izvirna pustna de-
diščina, ker takšne ni na svetu, da bi 
na tako majhnem prostoru našli toli-
ko izvirnih pustnih likov ter da je to 
vredno ohranjati in razvijati. Želja je, 
da bi Ptuj postal mesto srečevanja ve-
čine etnografskih likov s celega sveta, 
da bi v mestu imel domicil eden naj-
večjih svetovnih etnofestov, za leto 
2012 pa, da se pokažemo s pustno 
prireditvijo v vsej njeni veličini in av-
tohtonosti.

MG

Foto: MG

S podelitve priznanj udeležencem 51. kurentovanja, ki je bila 21. aprila v slav-
nostni dvorani ptujskega gradu

Ptuj � Zahvala udeležencem Kurentovanja 2011

V pričakovanju medcelinskega srečanja pustnih likov
V slavnostni dvorani ptujskega gradu je bil 21. aprila sprejem za udeležence 51. kurentovanja, predstavnike skupin, brez katerih največje slovenske pustne prire-
ditve ne bi bilo. 

Dež me zjutraj ni pustil na cesto. Ni 

ponehalo celo noč in zjutraj je deže-

valo kar naprej. No, saj priznam! Po 

dvanajstih dneh kolesarjenja in skoraj 

2600 prevoženih kilometrih se mi je 

dan počitka kar prilegel. Cel dan sem 

ostal v sobi, bral časopise in gledal te-

levizijo, le okrog poldneva sem šel v 

restavracijo na kosilo. Natakar mi je 

povedal, da to ni nič nenavadnega v 

teh krajih, če dežuje več kot en dan.

Naslednjo noč sem večkrat gledal 

skozi okno, kdaj bo nehalo deževati, 

in k sreči zjutraj vstanem v suhem 

vremenu. Cesta je bila še malo mokra. 

Se je kar poznalo, da en dan nisem ko-

lesaril, in je šlo kar v redu. Zjutraj me 

je malo zeblo v podplate, saj tisti dan 

temperature niso bile ravno poletne.
Krenil sem v smeri Salzburga, odda-

ljenega kakšnih petintrideset kilome-
trov. S pomočjo vetra in cesto rahlo 
navzdol sem bil na meji z Avstrijo, kot 
bi mignil. Od Salzburga naprej pa sem 
peljal po enem najlepših področij de-
žele Salzburg, mimo jezer Fuschlsee, 
Wolfgangsee, Schwarzensee in cesta 
je bila strma, tako da me je kar ogre-
lo. V mestu Bad Ischl zavijem desno 
in sem že v deželi Oberösterreich. Pri 
jezeru Hallstättersee se začne vzpon 
na prelaz Pötschenpass, 993 metrov 
visoko in na vrhu meja z deželo Ste-
iermark. Sledilo je še dobrih trideset 
kilometrov vožnje navzdol v dolino 
reke Enns. Peljal sem mimo letalnice 
v Kulmu, kjer je vsako leto tekma v po-
letih smučarskih skakalcev. Prispem v 
mesto Liezen, kjer sem zgrešil cesto 
v smeri proti Leobnu. Ker mi je veter 
cel dan pihal v hrbet, sem se odločil, 
da še isti dan pripeljem do mesta St. 
Michael, ki leži v pokrajini ob Muri. 
Sledil je še dolg rahel vzpon na pre-
laz Schoberpass 849 metrov visoko 
in nato spust do reke Mure. Vetru se 
moram zahvaliti, da sem tisti dan lah-
ko prekolesaril 250 kilometrov in tako 
je nastala možnost, da že naslednji dan 
parkiram doma. Pa moram že domov? 
Glede na stanje mojega dopustniške-
ga proračuna zagotovo!

Zadnji, petnajsti dan potovanja sem 
si zaželel uživaške regeneracijske vo-
žnje ob Muri in nato do doma, a žal ni 
bilo tako. Že po dveh kilometrih iz St. 
Michaela me napadejo prve kaplje dež-
ja in sem dobesedno bežal pred dežjem 
vse do mesta Bruck an der Muhr. Tudi 
naprej, skoraj vse do Gradca. Noge so 
pekle kot hudič. Zaradi močnih pada-
vin prejšnjih dni je kolesarska steza ob 
Muri bila večkrat zaprta in sem moral 
voziti po cesti. Nekaj kilometrov pred 
Gradcem, v kraju Peggau, mi nasproti 
pelje kolesar na cestnem kolesu. Že od 
daleč ga opazujem in se mi zdi nekam 

čuden. Človek je vozil cestno kolo z 
vpeto desno nogo na gonilko, leve 
noge pa sploh ni imel, bil je invalid. Če 
zmore on, kaj je potem meni težkega? 
Do Gradca se je vreme ustalilo in sem 
seveda ustavil v znani gostilni. Nato pa 
še vožnja v smeri proti Sloveniji in v 
mestu Weiden misli odletijo petnajst 

dni nazaj, ko sem v tem kraju zavil levo 
in začel KROG PO EVROPI, skozi se-
dem tujih držav.

Po 3044 kilometrih sem se ustavil 
doma. Res da je bilo malo naporno, a 
ravno zaradi tega je bilo tudi lepo. Ko-
liko dni je še do naslednjega dopusta?

Janez Munda

Turistični tednik

Foto: J. M.

Letalnica Kulm

Janez Munda � Krog po Evropi z biciklom (13. del)

Jaz, bicikel, nahrbtnik in cesta
Nadaljevanje iz prejšnje številke
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V priložnostnem kulturnem programu 
je nastopil tudi Miha Alujević.

Foto: J. M.

Na prelazu Pötschenpass

Foto: J. M.

Jezero Schwarzensee



Foto: AŠV

Zelenjava na žaru

moninega soka, 1 jedilna žlica 
naribane limonine skorjice 
(obvezno iz eko pridelave), 1 
jedilna žlica sesekljanega če-
sna, sol in sveže mlet poper.

Rjavi sladkor & bourbon
Sestavine: 2 jedilni žlici 

sojine omake, 2 jedilni žlici bo-
urbona, 1 jedilna žlica rjavega 
sladkorja, 1 jedilna žlica kajen-
skega popra.

Mešana zelenjava 
in šampinjoni na 
žaru

Sestavine: mlade bučke, 4 
mladi jajčevci, 300 g zelenih 
belušev, 250 g šampinjonov, 1 
rdeča paprika, 1 zelena papri-
ka, 1 rumena paprika, 1 šopek 
mlade čebule; solatni preliv: 
1 dl olivnega olja, 1 žlica limo-
ninega soka, sol, beli poper 
v zrnu, 2 stroka česna.Česen 
olupimo, stremo in za 20 mi-

Nasveti

Kmetijska svetovalna služba

Vprašanja v zvezi z nego 
in zdravjem hišnih ljubljen-
čkov pošljite na naslov:  
nabiralnik@radio-tednik.si ali 
po pošti na: Uredništvo Šta-
jerskega tednika, Raičeva 6, 
2250 Ptuj, za Tačke in repke.

Tačke in repki

Kljub temu da ga lastnik 
močno okrega pri tem ravna-
nju, se kuža ne pusti motiti. 
Celo zobe pokaže v določe-
nih situacijah, ko mu nekdo 
od domačih želi preprečiti 
omenjeno ravnanje. Za to ga 
sedaj zapirajo v boks pri vsa-
kem obisku, vendar v boksu 
neprenehoma laja in stanje 
postaja počasi nevzdržno. 
Kuža je star osem mesecev, 
drugače je prijazen in vesel in 
razigran.

Kužek je pri tej starosti že 

Pletev vinogradov
V letošnjem letu trta zelo 

dobro in zgodaj odganja, tako 
da bomo morali s prvimi zele-
nimi deli pohiteti. V določenih 
nasadih in sortah so mladice 
dolge tudi že 30 cm, to pa je 
tudi čas ko moramo opraviti 
osnovno pletev. Ker pa je v 
zadnjih dneh padlo več kot 30 

mm padavin in ob ugodnih temperaturah bodo izpolnjeni tudi že 
prvi pogoji za peronosporo.

Od pravilne oskrbe trsa v dobi vegetacije so v veliki meri odvi-
sna količina in kakovost pridelka ter zdravstveno stanje vinogra-
da. Zato morajo biti dela pravočasno in strokovno opravljena. Že 
od nekdaj so ta opravila vinogradniki skrbno opravljali, nekako pa 
smo njihov pomen v zadnjem času zanemarili.

K zelenim delom v vinogradu prištevamo:
- pletev ali mandlanje (odstranjevanje odvečnih poganjkov)
- pinciranje rodnih mladik
- odstranjevanje kabrnikov
- privezovanje mladik
- odstranjevanje in pinciranje zalistnikov
- prikrajševanje
- odstranjevanje listov
- vršičkanje
- redčenje grozdja

Pletev in madlanje
Ko mladice zrastejo 15 cm in več, je pletev prvo zeleno opravi-

lo, ki ga moramo opraviti v vinogradu. Z rezjo smo trto obremenili 
z določenim številom očes. Dokončno obremenitev pa določimo 
s pletvijo. Trta spomladi požene več mladik, kot jih potrebuje za 
obstoj in prehrano grozdja. Tako poženejo številne mladike iz sta-
rega lesa in sobrstov. Pri pletvi ločimo naslednje ukrepe: čiščenje 
stebla, pletev v coni reznikov in pletev na šparonih.

Čiščenje stebla in odstranjevanje mladic iz starega lesa (jalovke) 
odstranimo čim prej, saj z tem ukrepom spodbudimo rast ostalih 
očes, načeloma je tudi na teh mladicah prisotnih več pršic, ki zavi-
rajo nadaljnji razvoj in rast vinske trte.

Pletev začnemo na reznikih in čepih, da vidimo, kako so nam 
zbrstela očesa za nastavek v naslednjem letu, šele nato na ro-
dnem lesu. V tej coni je pomembna zračnost in osvetlitev listov. 
Zavedati se moramo, da morajo imeti mladice na reznikih (bodoči 
rodni les) dovolj svetlobe, da lahko poteka kvalitetna diferenciacija 
(tvorba brstov). Če v tej coni odženejo vsa očesa, je smiselno, da 
odstranimo tudi tretje oko na šparonu.

Pletev na šparonu pa prilagodimo našim zahtevam glede želene 
kakovosti vina. Če nam je cilj lahko, prijetno vino z manj alkohola, 
potem pletev na šparonu ni potrebna. Če pa imamo cilj ekstraktno, 
polno vino, pa je nujna tudi dosledna pletev mladic na šparonu. 
Tako odstranimo vse dvojne in nedorasle mladice (poganjki, ki zra-
stejo do 50 cm). Pri zbito rastočih sortah pa je že pred cvetenjem 
smiselno odstraniti prve liste. Smiselno je odstraniti tudi mladice, 
ki zrastejo pod šparonom, saj se načeloma te mladice kasneje po-
vesijo in nimajo pokončne rasti.

V letošnjem letu se je pri nekaterih sortah (renski rizling, so-
vinjon) močneje pojavila erinoza (nagubani listi, ki se rdečkasto 
obarvajo, s spodnje strani lista pa plesniva prevleka). Priporoča-
mo, da pri pletvi te liste odstranimo, škropljenja proti pršici pa v 
tem času ne priporočamo več. Če ste narezali daljše šparone, pri-
poročamo, da odstranite tudi zadnjo mladico.

Pletev bi morali končati pred cvetenjem, dokler mladice pri osno-
vi ne oleselenijo. S pletvijo dosežemo pravilno razporeditev mladik 
ter tako omogočimo boljšo osvetlitev listov in zračnost, s čemer pa 
neposredno ustvarimo boljše pogoje za oploditev. Boljša zračnost 
pripomore tudi k boljši asimilaciji in preprečuje povečan napad bo-
lezni.

Andrej Rebernišek, univ. dipl. ing. kmet.

Marinade
Zelenjava bo še okusnejša, 

če jo pred peko na žaru mari-
nirate. V nadaljevanju so štirje 
recepti za malce drugačne, a 
okusne marinade. Izberite po-
ljubno zelenjavo ter jo marini-
rajte v nižji posodi najmanj pol 
ure pred peko.

Pikantna
Sestavine: 2 jedilni žlici 

olivnega olja, 1 jedilna žlica 
pomarančnega soka, 1 jedilna 
žlica marmelade, 1 jedilna žli-
ca sesekljanega svežega kori-
andra, 1 jedilna žlica rdečega 
grobo mletega popra.

Azijska
Sestavine: 2 jedilni žlici so-

jine omake, 2 jedilni žlici riže-
vega kisa, 2 čajni žlički seseklja-
nega svežega ingverja, 1 čajna 
žlička sezamovega olja.

Limona & česen
Sestavine: 1 jedilna žlica 

olivnega olja, 2 jedilni žlici li-

Kuharski nasveti

Brezmesni žar
Ni nujno, da je človek vegetarijanec, ampak včasih se mu 
zahoče nekaj drugačnega. Zato smo tokrat pobrskali po 
različnih virih, da vas vzpodbudimo k pripravljanju česa 
drugačnega na žaru, ne le perutničk, čevapčičev in ple-
skavic.

nut namočimo v olivno olje. 
Zelenjavo temeljito očistimo, 
operemo in obrišemo. Bučke 
in jajčevce podolžno narežemo 
na približno centimeter debele 
rezine. Paprike razpolovimo in 
razsemenimo. Belušem odlo-
mimo spodnje olesenele dele, 
potem pa jim olupimo spodnjo 
tretjino stebel. Šampinjonom 
odstranimo bete, klobučke pa 
nemudoma pokapljamo z limo-
ninim sokom. Mlado čebulo 
očistimo.

Zelenjavo s pomočjo čo-
piča namažemo s česnovim 
olivnim oljem in zlagamo na 
žar - najprej najtršo, čez nekaj 
minut mehkejšo in tako dalje 
do najmehkejše. Na ta način 
vso zelenjavo spečemo skoraj 
hkrati in preprečimo, da bi se 
hladila. Zelenjavo med peko 
pogosto obračamo in mažemo 
s česnovim olivnim oljem. Pe-
čeno začinimo s soljo in sveže 
mletim belim poprom. Zelenja-
va na žaru je kot samostojna jed 
najboljša z dobrim domačim 
kruhom, lahko pa tudi z (me-
šano) listnato solato. Seveda pa 
je tako pripravljena zelenjava 
lahko tudi slastna priloga k (na 
žaru) pečeni perutnini, mesu 
ali ribam.

Pečeni jajčevci s 
čemažem

Sestavine: 1 ali 2 jajčevca, 
čemaž, peteršilj, olivno olje, 
sol.

Jajčevce olupite in narežite 
na tanke rezine. Rezine pope-
čete na žaru na obeh straneh, 
nato pa jih položite v keramič-
no posodo, jih posolite, potre-
site z drobno narezanim čema-
žem in peteršiljem ter prelijete 
z olivnim oljem. Jed servirate 
hladno.

Polnjene paprike s 
sirom na žaru

Sestavine: 1 kg paprik (dol-
gih rdečih), 500 g sira (meh-
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Pletev, če se le da, opravimo pred uporabo fitofarmacevtskih 
sredstev.

Moteče obnašanje 
psička
Bralec iz okolice Ptuja sprašuje, kako bi rešil problem pri 
njegovem psičku, saj ta naskakuje in izvaja paritvene gibe 
na vsakem obiskovalcu, ki pride k hiši, tudi domači muci 
in tudi na večini domačih. 

kejši ali mladi sir, sladka rdeča 
paprika, sol, poper, olje, 1 strok 
česna, sesekljan peteršilj.

Paprikam najprej odstrani-
mo peclje in jih očistimo na 
enak način, kot bi jih pripravili 
za polnjeno papriko. Za peko 
na žaru je najboljša dolga in 
malo večja rdeča paprika. Pri-
pravimo maso za polnjenje. Sir 
narežemo na manjše koščke, 
dodamo malo olja, rdečo slad-
ko papriko, sol in poper. S tem 
nato napolnimo paprike. Pazi-
mo, da jih ne napolnimo pre-
več, sicer bo sir pri peki stekel 
iz paprike. Paprike damo na žar 
in jih popečemo z obeh strani. 
Pečene posujemo s peteršiljem 
in sesekljanim česnom. Paprike 
so izvrstna priloga k mesnim 
jedem.

Zavojčki z bučkami
Sestavine:
2 podolgovati bučki
olivno olje
6 sušenih paradižnikov v 

olju
1 žlička sesekljane bazilike 

ali koriandra
1 strok česna
80 g ovčjega sira ali fete
3 žlice praženih pinjol
sveže mlet poper
sol
čili
Očiščene bučke narežemo 

na čim tanjše rezine in jih so-
limo. Sušene paradižnike odce-
dimo in na drobno narežemo. 
Česen olupimo in ga na drob-
no nasekljamo. Sir nadrobimo, 
primešamo česen, narezane 
suhe paradižnike, sesekljano 
baziliko in po potrebi začini-
mo s soljo in čilijem. Če je masa 
premehka, lahko dodamo kru-
šne drobtine. Dve rezini bučk 
položimo eno nasproti druge. 
Maso nadevamo na bučke in 
zapremo, da nastanejo zavojč-
ki. Prebodemo jih s kovinskimi 
nabodalci. Bučke pečemo 5 mi-
nut na vsaki strani.

Zbrala : A.Šmigoc Vinko

Foto: E. Senčar

spolno zrel kuža in vzrokov za 
njegovo naskakovanje je lahko 
več. Naskakovanje je v tem času 
bolj kakor s spolnostjo poveza-
no z dominantnostjo. To je po-
gost problem pri odraščajočih 
in tudi zrelih temperamentnih 
in dominantnih psih, ki se lotijo 
naskakovanja ljudi in po navadi 
tudi ostalih psov, ki so po rangu 
nižji od njega. Kužek z naskako-
vanjem pokaže, da je v krdelu 
uvrščen više kot tisti, katerega 
naskakuje. Drugi psi tega po 
večini ne pustijo in z zobmi 

pokažejo naskakujočemu, naj 
preneha, saj bo drugače boj 
oziroma pretep. Ljudem je to 
dostikrat smešno in se naskako-
vanju smejijo, dokler ne posta-
ne preveč moteče. To pa je ena 
od velikih napak, ki jih pogosto 
naredimo pri vzgoji psa. Naska-
kovanje je nezaželena oblika 
vedenja in potrebno je, da smo 
od vsega začetka načelni in do-
sledni pri njenem odpravljanju. 
Psa lahko naskakovanja odvadi-
mo na več načinov. Če smo za-
čeli pravočasno, ko naskakova-
nje še ni preveč zakoreninjeno, 
poizkusimo s preusmerjanjem 
pozornosti. Kužku vsakič, ko 
bo hotel naskočiti kogarkoli, 
ponudimo igračko in se z njim 
poigramo. Tako bo sčasoma 
pozabil na svoje vedenje. Pri 
bolj vztrajnem kužku moramo 
ravnati bolj energično. Vsakič, 
ko začne z naskakovanjem, ga 
je treba energično odriniti ozi-
roma zategniti s povodcem in 
hkrati naglas poveljevati: »Ne 
smeš!« ali »Fuj!« Če bomo zado-
sti vztrajni, bomo kužka odva-
dili te neprijetnosti. Tretja in 
tudi najbolj učinkovita metoda 
glede odvajanja in preprečeva-
nja naskakovanja je kastracija 

kužka. S kastracijo kužek izgubi 
nekaj dominantnosti in se lažje 
sprijazni s svojim položajem v 
krdelu.

Kastracija je nujno potrebna 
tudi, kadar psiček naskakuje 
zaradi zadovoljevanja spolne 
potrebe in pri tem prihaja do 
izlitja semena. Nekateri lastni-
ki zmotno menijo, da gre za 
normalno fiziološko potrebo 
in pri tem celo sodelujejo, kuž-
ku puščajo ali celo ponujajo, da 
naskakuje igrače in podobno. 
To je vsekakor napačno ravna-
nje. Kužku je treba preprečiti 
kakršnokoli naskakovanje v 
smislu zadovoljitve spolnih po-
treb. Počlovečeno gledanje na 
zadevo je zgrešeno, saj gre pri 
živalih za nagon, ki je potreben 
za ohranjanje vrste. Kakršna 
koli drugačna interpretacija 
bioloških potreb pri kužkih 
je napačna in vodi v nevrozo, 
povišan prag vzdražljivosti, 
težave s poslušnostjo, ugrize, 
epilepsijo. Zadeva prav tako 
deluje neokusno in hitro se 
lahko osramotimo pred obiski 
ali mimoidočimi na sprehodu.

Emil Senčar, dr. vet. med.



ne, je druga zgodba. Prav 
gotovo pa drži, da sreča ni 
sestavljena iz milnih mehurč-
kov, ampak se skriva v vašem 
srcu. Sin bo našel svojo srečo 
in radost, mnenja sem, da se 
lahko odloči in stopi naprej. 
Ali si bo ustvaril družino? Na 
to vprašanje vam ne morem 
podati odgovora, kajti čas 
še ni zrel za omenjeno tezo. 
Toda vsekakor drži, da se vse 
odvija tako, kot se mora. Iz 
dneva v dan boste morali biti 
bolj zadovoljni in hvaležni 

za tisto, kar imate. Čeprav 
so vam nekatere reči lahko 
samoumevne, je vse za nekaj 
dobro. Konec koncev imate 
še toliko reči, ki so vam lahko 
izziv, da se vam ni treba bre-
meniti s tistim, česar nimate. 
Vzemite si dneve kot navdih 
in bodite kreativni. In epilog 
tega bo dejstvo, da ugotovite, 
da imate pravzaprav premalo 
časa tako zase kot za druge.

Obiščite me lahko na sple-
tni strani: www.tadej-sink.si

Tadej Šink, horarni astrolog

Učne strate-
gije, kot smo že 
omenili v 1. delu 
tega članka, del-
no nadomestijo 
primanjkljaje v 

sposobnostih učencev. Ravno 
zaradi tega so deležne vedno 
večje pozornosti tako strokov-
njakov kot tudi učencev sa-
mih. Poznamo neposredno 
razvijanje učnih strategij 
in posredno. Neposrednega 
razvijanja učnih strategij so 
učenci deležni s strani šol-
skega psihologa ali pedago-
ga. Ta jim individualno ali s 
predavanji pomaga pri boljši 
usposobljenosti za učenje in 
jih uči načinov, kako se učiti. 
Posredno razvijanje pa poteka, 
kadar učitelj med samim pou-
kom navaja učence na branje 
z razumevanjem, recimo z za-
stavljanjem miselno zahtevnih 
vprašanj o prebranem, na pro-
blemsko razmišljanje, na pri-
mer s skupinskim reševanjem 
problemov, poglobljenimi raz-
pravami, na učinkovit samo-
stojen študij tako, da daje na-

potke za iskanje virov ipd. Pri 
posrednem razvijanju učnih 
strategije je zmeraj v ospredju 
učna vsebina, dobre strategije 
pa so stranski produkt takega 
pouka. Takšna bi pravzaprav 
morala biti sleherna šolska 
ura! Učitelj si lahko pri tem 
pomaga z raznolikostjo učnih 
metod, kot so skupinsko delo, 
terensko delo, problemski 
pouk, učence navaja k pre-
verjanju hipotez, oblikovanju 
argumentov v razpravi … 

Seveda pa ima takšen po-
sreden način ob prednostih, 
kot recimo ta, da učenci brez 
problemov uporabljajo nau-
čene strategije pri posame-
znem predmetu, tudi slabosti. 
Vezanost učnih strategij na 
en predmet otežuje transfer 
– prenos učnih strategij na 
druga področja – na druge 
predmete. Kakorkoli, glede 
na logično sklepanje bi človek 
pričakoval, da je neposredni 
način razvijanja učnih strategij 
boljši in uspešnejši. Raziskave 
kažejo ravno nasprotno. Zara-
di konfliktov, do katerih pri 

učencih prihaja med njihovi-
mi ustaljenimi učnimi strategi-
jami in strategijami, ki jim jih 
neposredno predstavlja stro-
kovnjak, in zaradi oteženega 
transferja teh novih strategij v 
vsakdanje učenje posameznih 
predmetov s strani strokovnja-
ka, ki drugače učenca ne uči, 
je učinek posrednega načina 
razvijanja učnih strategij obi-
čajno močnejši.

Kako učencem predstaviti 
učne strategije in jim z njihovo 
uporabo olajšati učenje? Smo-
trno je upoštevati glavne faze 
uvajanja učencev v strate-
gije uspešnega učenja. Naj-
prej moramo učence ozavesti-
ti o pomenu dobrih strategij 
in jim dati možnost o razmi-
sleku o že obstoječih. Temu 
pravimo tudi samodiagnoza. 
Sledi seznanitev z glavnimi 
značilnostmi raznih strategij. 
Ko so seznanjeni z njimi, jih je 
treba demonstrirati, pokazati, 
kako posamezna strategija po-
teka. Sledi vaja na konkretnih 
primerih, pri čemer moramo 
dopustiti individualne razlike. 

kaj slabega in težkega. Kajti 
prav po vsaki nevihti posije 
toplo sonce in pokaže prija-
zen obraz. Tisti ljudje, ki vas 
bremenijo in vam niso všeč, 
bodo morali oditi. Spremlja-
la vas bo paleta novosti in 
novih pogledov, toda to bo 
zato, da dobite trdno vero. 
Kajti tistega, v kar verjamete 
in vzamete za svoje, ne mo-
rete znova in znova spremi-
njati. Če se boste poslušali, v 
intuiciji vedno nadete dolo-
čeno novo in svežo energijo 
in z njo tudi pot preobrazbe. 
Včasih seveda ni lahko, toda 
vsekakor tam, kjer je pot, 
tam je tudi volja. Pravzaprav 
prihodnosti niti ni tako po-
membna, kajti če znate uži-
vati v vsakem trenutku, se 
vam bo nasmehnila sreča. 
Nekoč boste prišli tudi do 
spoznanja, da je naša življe-
nje samo potovanje in da se 
pot z zemeljskim ne konča. 
Kajti duša je tista, ki je večna. 
Torej se vedno znova in zno-
va trudite, da najdete smisel 
in da se tako potrudite, da 
vsak trenutek, vsako uro in 
minuto uživate. Srečno! 
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Šifra: Rdeči 
flamingo 

Vprašanje: Zanima me 
in skrbi, če se bo kaj spre-
menilo v družini in če se 
bo sin, star 34 let in živi 
še doma, kdaj poročil.

Odgovor: Vsaka mati ima 
za svojega otroka skrbi in jo 
od časa do časa najedajo dvo-
mi. Prav gotovo je v življenju 
ena od pomembnih vrednot 
tudi zaupanje.

Stvari v vaši družini se 
bodo le s težavo uredile. Vaši 
sosedje so prepričani, da ste 
zelo zgledna družina in da 
vam nič ne manjka. Znotraj 
te celice se dogajajo čudne 
stvari, kajti vsak po svoje te-
žite k svoji usodi. Z možen 
imata včasih zelo dober od-
nos in pridejo obdobja, ko 
je omenjeno samo iluzija. 
Vendarle je omenjeno tudi 
del vaše interpretacije, kajti 
srečo iščete vsepovsod, in 
ko je ne najdete, ste razoča-
rani. Če je to upravičeno ali 

Šifra: Beli gaber
Vprašanje: Pravijo, da 

je življenje eno samo 
dogajanje polno izzivov 
in nepredvidljivih spre-
memb. Ta fikcija se mi 
dogaja v intervalih in ne 
morem je doseči. Vedno 
bolj imam občutek, da 
sem na nekakšni prelo-
mnici in iz tega izvira 
moje vprašanje, kakšna 
bo moja prihodnost.

Odgovor: Spoštovana 
bralka moje rubrike, ilu-
stracije življenja in njegove 
prispodobe so lahko zelo 
številčne. V celi zgodovini 
človeštva so različni narodi 
izdelali različne sisteme, s 
katerimi so si pomagali na 
razpotjih usode. Seveda ima 
sleherni posameznik svojo 
pot. V vašem primeru je je-
dro problema v tem, da ste 
mnogokrat prepričani, da 
vam je vse usojeno vnaprej. 
Toda vsakemu je dodeljena 
svobodna volja, ki ima različ-
no moč glede na zgodbe, ki 
jih piše življenje. Zelo dobro 
bi bilo, č ne bi več toliko ana-
lizirali in prebirali različne 
literature. Ampak preprosto 
začnite živeti. Ko boste pri-
pravljeni sprejeti dejstvo, 
da je vsaka sprememba dar, 
lahko najdete v sebi notranjo 
moč, se vam odpira paleta 
novosti in nek nov svet raz-
sežnosti. Kdaj so spremem-
be nepredvidljive? Posebej 
tedaj, ko menite, da vas nič 
ne more presenetiti in da 
pravzaprav vse veste. Na dru-
gi strani se morate zavedati, 
da celo svoje življenje duhov-
no in osebno zorite. Vsak 
trenutek je tako lahko nekaj 
posebnega. Kaj vas čaka v 
prihodnosti? Vsekakor tisto, 
kar vam je namenjeno. Toda 
to še ne pomeni, da bo ne-

Astrolog Tadej svetuje Tadej Šink, horarni astrolog, 
svetuje osebno in pisno:
- odgovori na konkretno vpra-
šanje
- interpretira rojstno karto
- nakaže smernice za eno 
leto naprej v prihodnosti
Naslov: Grenc 24, Škofja 
Loka, tel. 04 51 52 601, 
GSM 041 428 966.
V Štajerskem tedniku za bral-
ce odgovarja brezplačno! Pri 
vprašanju napišite točen čas 
(ura, datum) in kraj, ko ste si 
vprašanje zastavili.

Prijateljstvo na preizkušnji
Prijateljstvo je večkrat na preizkušnji. To 

na svoji koži preizkuša tudi Tone, ki je naj-
boljšemu prijatelju, s katerim sta tudi družin-
ska prijatelja, posodil dva tisoč evrov. Dogo-
vorila sta se, da mu bo denar vrnil v pol leta, 
po letu in pol pa mu ga še vedno ni vrnil. Tone 
celo razmišlja o tožbi, vendar se ne more od-

ločiti, že zaradi dolgoletnega prijateljstva. Povrhu pa se vse 
pogosteje dogaja, da se prijatelj izmika srečanjem z njim. 
Kaj mu je storiti?

Ravno izmikanje srečanjem z njim je Tonetu verjetno dalo 
vedeti, da od svojega dolgoletnega prijatelja ne bo dobil nikoli 
denarja, vrnjenega na običajen način, kot je bilo dogovorjeno. 
Tone bo moral, ne glede na vse, svojega  prijatelja tožiti za vrni-
tev denarja, če seveda želi imeti denar vrnjen.

Druge poti verjetno ni, saj prijatelj počne vse, kar je možno, 
da mu denarja ne bi vrnil. Ne moremo seveda presoditi, ali je 
šlo za naklep ali ne, toda Tone žal tudi te možnosti ne more 
izključiti in ravno zato mu ne preostane nič drugega, kot da 
prijatelja toži in zahteva vrnitev denarja, ki mu ga je posodil, z 
obrestmi vred.

Prijateljstva med njima več ni od trenutka, ko se Tonetov 
prijatelj ni več držal dogovora, tako je potem tudi jasno, da je 
le on kriv za razdor tega prijateljstva in Tonetu ni treba imeti 
občutkov krivde.

Le še nasvet Tonetu: prijatelje mora izbirati boljše, drugače 
bo lahko imel v življenju še kaj podobnih zapletov v svojo ško-
do.

Mag. Bojan Šinko

Duševno zdravje

Smerokaz: V primeru, da tudi vas zanima kakšno vprašanje 
in ne poznate odgovora. Potem mi pišite in poiskali ga 
bomo skupaj. Zavedati se velja, da tam kjer je volja, da 
tam je tudi pot. Seveda boste sami tisti, kateri se odločite. 
Pismo ne pozabiti priložiti šifre in vse skupaj postati na 
naslov Štajerskega tednika in kmalu boste prejeli odgovor. 
Pomembno je, da situacijo opišete na kratko in napišete 
točen datum, uro in kraj vprašanja. Zvezde sreče bodo sijale 
visoko nad oblaki in vam pošiljale nevidne signale ljubezni!

Spoznavanje učenja

Učne strategije in učenje učenja – 3. del
Vaja postopoma prinese avto-
matizacijo uporabe strategij 
na več različnih nalogah. Ob 
vsem tem pa je seveda nuj-
no spodbujanje razmisleka 
o tem, kaj posamezniku bolj 
ustreza in zakaj. Če učenec ne 
vidi napredka in mu nove stra-
tegije ne olajšajo dela ali mu ga 
celo otežijo, potem je bolje, da 
se poslužuje svoji poznanih in 
»starih« učnih strategij.

Ko se o kakšni opisani temi 
pogovarjam s prijatelji, dobim 
mnogokrat odgovor: »Pa zakaj 
vse to, a niso za te stvari zadol-
ženi učitelji in ali ne hodijo 
otroci v šolo zato, da se tam 
učijo? Zakaj bi morali učenci 
sami delati na tem in zakaj bi 
jim morali pri tem pomagati 
še njihovi straši?« Priznam, do 
neke mere se tudi sam stri-
njam z njimi. Menim, da bi 
naši učitelji morali biti dobro 
strokovno podkovani in se tru-
diti, da bi čim bolj kvalitetno 
svoja pedagoška in didaktična 
znanja prenašali na učence, a 
ne glede na to je cilj našega 
šolstva, kakor tudi cilj vsega 

razvitega sveta, ravno zmo-

žnost samostojnega učenja 

oz. zmožnost samostojnega 

uravnavanja lastnega učenja. 

Živimo v izjemo hitro razvija-

jočem in spreminjajočem se 

okolju, in če želimo v njem do-

bro delovati, moramo čimprej 

osvojiti znanje, kako se čim 

hitreje in čim kvalitetnejše 

učiti. Stroka se trudi uvajati v 

šole t. i. procesno usmerje-
ni pouk. To je pouk, ki hkrati 

z vsebinskimi cilji razvija pro-

ces uspešnega učenja in ni 

pozoren le na rezultate. V tem 

modelu postopno prehaja od-

govornost za znanje iz učitelja 

preko deljene odgovornosti v 

fazo odgovornosti učečih se za 

njihovo znanje. 

Prej kot se bomo zavedali, 

da smo sami odgovorni za svo-

je znanje, prej bomo lahko pol-

no in svobodno uresničevali 

svoje zastavljene cilje.

Vir: Požarnik Marentič B. 

(2003). Psihologija učenja in pou-

ka. Ljubljana. DZS.

11. april 2011: Marjeta 
Krajnc, Mihovci 59; Marjan Kegl, 
Ivanjkovci 4; Miran Kramberger, 
Mestni vrh 50; Jožefa Berlak, Dor-
nava 105; Alen Štrucl, Dravinjski 
vrh 2 b; Milan Frank, Bukovci 30, 
Markovci; Ludvik Kokol, Zamuša-
ni 87 a; Edvard Jurgec, Lancova 
vas 6 b; Vanja Šori, Juršinci 78; 
Dragica Gajšek, Vintarovci 74; 
Mihaela Svenšek, Kozminci 13; 
Majda Zmazek, Ribiška pot 20; 
Peter Petek, Starošince 5; Ivan 
Milošič, Jablovec 56 a; Bogdan 
Gajser, Mezgovci 40; Ferdinad 
Beci, Brstje 5 a; Andrejka Kokot, 
Mezgovci ob Pesnici 6; Jožica 
Predikaka, Kicar 77; Jožica Trafe-
la, Dežno 5 c.

14. april 2011: Podbuko-
všek, Žiče 90 a; Mitja Kovše, 
Zbelovska Gora 29; Srečko Bele, 
Log 64; Klemen Kocijan, Breg 
pri Konjicah 13; Darko Bele, Log 
64, Rogatec; Rok Mlakar, Draža 
vas 3, Loče, Ivan Fras, Sovjak 71 
a, Sv. Jurij; Denis Belec, Lukavci 
3; Denis Hanžel, Župetinci 6 a, 
Cerkvenjak; Kristijan Benovič, 
Ormoška c. 46; Janez Rudolf, 
Radoslavci 45, mala Nedelja; 
Matjaž Ketiš, Radomerščak 50 
a, Ljutomer; Aleš Moravec, Šardi-
nje 61, Velika Nedelja; Stanislav 
Tomažič, Dolga lesa 10; Gregor 
Cvetko, Mala vas 8 a; Uroš Mu-
hič, Bodislavci 18, Mala Nede-
lja; Denis Horvat, Drakovci 101, 
Mala Nedelja; Alan Munda, Se-
nik 19, Sv. Tomaž; Simon Pšak, 
Pavlovci 5 a, Ormož; Boštjan 
Fajfar, Mali Brebrovnik 38; Ivo 
Jaušovec, Miklavž pri Ormožu 
61; Marijan Sok, Sodinci 21 a; 
Mitja Kosi, Hujbar 1, Ivanjkovci; 
Blaž Zavratnik, Litmerk 29, Or-
mož; Silvester Sirc, Mezgovci 5; 
Silvo Strelec, Prvenci 9; Mihael 
Hrženjak, Videm pri Ptuju 67; 
Ivan Pernat, Ul.25. Maja 8; Viktor 
Jus, Žetale 74; Smiljan Vajsba-
her, Apače 27; Stanislav Korpar, 
Žabjak 24; Aleš Satler, Ul. Avgu-
sta Hlupiča 2; Kristijan Žunkovič, 
Ptujska Gora 50 a; Edvard Ko-
derman, Pobrežje 28 a; Klemen 
Kozel, Mala Varnica 3 a; Renata 
Avguštin, Lešje 37; David Golob, 
Prerad 49; Jože Emeršič, Tržec 
49, Videm pri Ptuju; Aleksander 
Bedrač, Zg. Hajdina 202 b; Uroš 
Veselič, Selska 24; Danijel Mur-
ko, Gorca 11, Podlehnik; Tomi 
Verbančič, Gabrnik 50; Andrej 
Zavec, Brezovec 74 a; Danijel Be-
denik, Žetale 56; Robert Bračko, 
Ul. Heroja Lacka 2; Leon Muršič, 
Gabrnik 1 a; Nada Murko, Po-
brežje 152; Nino Sever, Zagorci 
58 a; Jožef Trantura, Sestrže 93 
a; Simon Topolovec, Žetale 43 
a; Jožef Florjanič, Dornava 131 
b; Martin Bukšek, Žetale 51 c; 
Vladimir Štagar, Zamušani 22 
a; Matej Visenjak, Hlaponci 62; 
David Šenkiš, Žabjak 15; Marko 
Horvat, Draženci 54, Hajdina; 
Damir Pjanič, Kraigherjeva 18, 
Ptuj; Tadej Kolar, Zavčeva ulica 
9; Klemen Fradl, Grajena 10 c; 
Janez Šel, Apače 186 a; Andrej 
Doberšek, Dornava 141 a; Tadej 
Petrovič, Mestni vrh 8; Darko Ko-
drič, Kočice 6; Simon Čeh, Stojn-
ci 71; Jožef Planinc, Ptujska Gora 
87; Mihael Cafuta, Zidanškova 
ulica 14; Peter Klaneček, Bukov-
ci 105 b; Mitja Milkovič, Mala 
Varnica 4 b; Matej Korpar, Oreš-
je 185; Ervin Perša, Slavšina 
16; Benjamin Lesjak, Kicar 39; 
Bojan Šori, Rotman 24; Tomaž 
Horvat, Dragovič 29 a; Matic Vi-
her, Zagojiči 24; Silvester Murko, 
Bišečki vrh 47; Mitja Milošič, Ul. 
5. prekomorske 19; Niko Bračič, 
Placar 40 a; Matej Visenjak, La-
sigovci 14, Polenšak; Klemen 
Kokol, Nova vas pri Markovcih; 
David Muršič, Senčak pri Juršin-
cih, Igor Levstik, Zlatoličje 35.

Krvodajalci



Foto: Olaf Heine

Koncert v Berlinu

Vsebina: Ko Brian O’Conner 
in Mia rešita svojega kolega Do-
minica Torretta iz zaporniškega 
avtobusa, se vsi trije ubežniki 
zatečejo v Rio v Braziliji. Izka-
že se, da je Mia noseča, zato bo 
treba počasi nehati dirkaško ži-
vljenje na drugi strani zakona. 
Toda hudič ne počiva. Ker jim 
od pomanjkanja denarja kruli-
jo želodci, se odločijo sprejeti 
še zadnji posel, krajo nekaj dra-
gih avtomobilov. Toda rop se 
izjalovi, saj se izkaže, da je imel 
vodja projekta v mislih nekaj 
drugega in trojico nategne do 
vijoličnega, kar je seveda odlič-
na odskočna deska za maščeva-
nje. Odločijo se, da bodo šefa 

Sting na turneji Symphoni-
city predstavlja svoje največje 
uspešnice, preoblečene v sim-
fonične aranžmaje. Črpajoč iz 
svoje raznolike in sloveče ka-
riere s številnimi platinastimi 
ploščami, osupljivega seznama 
vrhunskih hitov in skoraj 100 
milijonov prodanih plošč po 
celem svetu so Jorge Calan-
drelli, David Hartley, Michel 
Legrand, Rob Mathes, Vince 
Mendoza, Steven Mercurio, Bill 
Ross, Robert Sadin in Nicola Te-
scari predelali Stingove najbolj 
opevane pesmi v orkestracije.

Izbor, ustvarjen posebej za to 
turnejo, vsebuje najljubše hite 
oboževalcev skupine The Poli-
ce (Every Little Thing She Does 
Is Magic, Roxanne, Next To 
You in Every Breath You Take) 
in uspešnice iz Stingove dolgo-
letne solo kariere: Englishman 
in New York, Fragile, Russians, 
If I Ever Lose My Faith in You, 
Fields Of Gold in Desert Rose. 
Pod okriljem Deutsche Gram-
mophon/Cherrytree Records 

je v sklopu turneje izšel tudi 
spremljevalni studijski album 
“Symphonicities”, ki je požel 
izjemne kritike številnih glas-
benih poznavalcev, na njem pa 
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Skupina Jelen band, ki jo sestavljajo Matjaž Jelen, Ro-
man Ratej, Cveto Polak in Eki Alilovski, so presenetili s 
skladbo Today (Danes je tisti dan). Skladba, ki je nastaja-
la v Los Angelesu in se izpopolnila v Sloveniji, ima močno 
besedilo, ki nikakor ne pušča dvomov. Za pesem so fantje 
posneli tudi videospot. „Spot je nastal v sodelovanju z ATV 
Kranjska Gora, in sicer v sklopu našega prvega velikega 
koncerta, ki je bil marca v Kranjski Gori. Končno monta-
žo in finalno obdelavo pa smo zaupali Radu Petroviču, 
ki že pripravlja scenarij za naš naslednji spot. Na našo 
željo smo v studiu tudi na novo posneli nekaj vokalov in 
inštrumentov,« je povedal pevec in frontmen skupine Ma-
tjaž Jelen, ki slovi po izjemno specifičnem rock vokalu in 
se bo septembra predstavil na odru Slovenske popevke.

***
V pričakovanju pravega poletja se Dare Kaurič, znan 

kot pevec skupine Kingston, predstavlja s samostojno 
skladbo z naslovom Zunaj se sonce smeje. Pesem lahko te 
dni že slišimo po radijskih postajah po vsej Sloveniji. 

Dare Kaurič, vsestranski glasbeni avtor in član skupine 
Kingston, je odgovoren tudi za večino uspešnic Zablujene 
generacije, Atomik Harmonik in še nekaj drugih skupin 
na slovenski glasbeni sceni. Zlepa mu ne zmanjka novih 
idej, zato je ocenil, da je čas za prvo samostojno ploščo. Ta 
je načrtovana za jesen, naslov pa bo Partigiano Di Amor 
(Partizan ljubezni). Na plošči se bo znašlo kar nekaj raz-
ličnih stilov za vse glasbene okuse, saj Dare tudi sam pra-
vi, da se hitro naveliča enega žanra in se rad preizkusi 
v čem novem. Skupna točka vseh komadov bo pozitiven 
pogled na svet, okus po morju in soli, po ukradenih polju-
bih in ležernosti ...

MZ

Slo pop – rock novice

Filmski kotiček

Hitri in drzni 5

Fast Five
Igrajo: Paul Walker, Vin 
Diesel, Dwayne Johnson, 
Jordana Brewster
Scenarij: Chris Morgan 
po likih Garyja Scotta 
Thompsona
Režija: Justin Lin
Žanr: akcijski
Dolžina: 130 minut
Leto: 2011
Država: ZDA

podzemlja v Riu oropali, stvari 
pa jim dodatno zaplete termi-
natorski ameriški agent Hobbs, 
ki jih hoče ujeti in zdrobiti za 
vsako ceno ...

Prvi del te franšize, ki je pla-
tna ugledal pred 10 leti, je bil 
tako odlično režiran, da je vonj 
po izpušnih plinih zadišal celo 
popolnim analfabetom za av-
tomobile. Po ogledu filma se 
je najbrž ves moški del (in do-
bršen del ženskega) občinstva 
hotel domov odpeljati tako, da 
bi trgal asfalt in s pritiskanjem 
na plin preluknjal dno avta. 
Toda čar koncepta se je izpra-
znil že v drugem delu, tretji 
velja za najslabšega, četrti pa je 
bil že podoben generični vide-
oigri. Toda vsi filmi so prinesli 
zaslužek, Hollywood pa seveda 
najbolj ljubi takšne franšize, 
zato ni presenetljivo, da je seri-
ja Hitri in drzni po 10 letih še 
vedno živa.

Presenetljivo je to, da je peti 
del te vsebinsko borne in akcij-
sko izžete serije daleč najboljši 
film v seriji. Justin Lin, ki je re-
žiral tudi uborna tretji in četrti 
del, postaja eden najboljših rež-
iserjev akcijskih filmov. S Hitri-

Glasbeni kotiček

V Slovenijo prihaja Sting!
10. junija bo v ljubljanskih Stožicah nastopil Sting, in sicer v okviru turneje 
Symphonicity. Ob njegovi spremljevalni skupini ter dirigentki Sarah Hicks bo na-
stopil tudi Orkester Slovenske filharmonije.

1. predlog: ANJA BAŠ – ENA, DVA, TRI 
2. predlog: REBEKA DREMELJ – ASKALCIN 

3. predlog: MAŠA & TOMAŽ DOMICELJ – SLOVENSKEGA NARODA SIN 
4. predlog: MANCA ŠPIK – ŽENSKO SRCE 

5. predlog: BOŠTJAN BRAČIČ – PREBUDI ME 
6. predlog: KATJA FAŠINK – NORA NOČ 

7. predlog: JAN PLESTENJAK – ONA SANJA O LJUBLJANI 
8. predlog: BILBI – KAJ PA TI

9. predlog: BENČ & ALENKA GODEC – BENDOLOGIJA 
10. predlog: GAL GJURIN – DUŠA IN TELO

mi in drzinimi 5 je učinkovito 
utišal dvomljivce, ki so se ob 
novici, da bo režiral petega Ter-
minatorja, smejali na ves glas. 
Akcijskih prizorov je v filmu 
razmeroma malo, samo trije so, 
a so zato naviti do skrajnosti, 
pri tem pa začuda ne delujejo 
risankasto. To je pravi poletni 
film, ki izdatno dostavi vse, kar 
od poletnega filma pričakuje-
mo, prijetno presenečenje pa 
je razmeroma zapletena zgod-
ba, v kateri so liki dovolj dobro 
zgrajeni, da nam zanje celo ni 
vseeno. Slaba lastnost je manj-
ša razvlečenost osrednjega dela 
filma, kjer ne bi bilo napak, če 
bi film skrajšali za 20 minut.

Na srečo se je režiser pame-
tno odločil, da do frenetične 
akcije ne bo prišel z rapidno 
montažo in ročno kamero, am-
pak je v maniri stare šole vsa 

dih jemajoča akcija posneta 
filigransko in tekoče gledljivo, 
zato predvsem zadnji pregon 
naravnost osupne. Takšni bi 
najbrž bili sodobni filmi o Bon-
du, če se 007 v zadnjih dveh fil-
mih ne bi spremenil v ubogega, 
trpečega lepotca za žensko ob-
činstvo. Filmu ni moč oporeka-
ti ničesar razen prej omenjene 
razvlečenosti osrednjega dela, 
saj so vsi deli na svojem mestu 
ter delujejo namazano in ui-
grano. Od testosterona se kar 
cedi, od avtomobilov pa kadi. 
Nedvomno se bo občinstvo 
tudi tokrat domov odpeljalo s 
cvilečimi gumami. Ja, filmsko 
poletje se je nedvomno začelo. 
Mimogrede, za zadnje presene-
čenje počakajte, da se odvrti 
odjavna špica.

Matej Frece

Pogoji uporabe Balunga: Uporabniki  predplačniške telefonije – preverite stanje na vašem računu. Omogočite prejemanje wap povezav in GPRS/UMTS prenos podatkov. Poslani SMS je zaračunan po ceniku operaterja (Mobitel, Simobil, Debitel, Izi mobil), cena povratnega sms-a je 1,88 EUR. Z uporabo storitve se  
strinjate s splošnimi pogoji na www.smscity.net/balunga. Balunga je naročniška storitev in uporabnikom prinaša največ 5 sporočil na mesec z wap povezavo do galerije, iz katere si lahko naložijo 10 vsebin brez doplačila. Cena sporočila je 1,88 EUR (Mobitel, Simobil, Debitel, Izi mobil). V vse cene je vštet DDV. Od pogodbe, ki 
je shranjena na sedežu podjetja, je možno odstopiti kadarkoli. Odjava: TD STOP na 3030. Reklamacije: 02-46-14-595, reklamacije@smscity.net. Ponudnik: ThreeAnts d.o.o., Cesta k Tamu 12, 2000 Maribor.
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so med drugim zbrane tudi vse 
naštete uspešnice. 

Stinga na turneji spremljajo 
različni vrhunski glasbeniki, 
med drugimi Dominic Miller 

(Stingov dolgoletni kitarist), 

Rhani Krija (Stingov dolgoletni 

vsestranski tolkalist), Jo Lawry 

(vokal) in Ira Coleman (bas).

Sting je kot solo izvajalec in 

kot član skupine The Police 

prejel 16 grammyjev, dve nagra-

di brits, golden globe nagrado, 

nagrado emmy, tri nominacije 

za oskarje, nagrado časopisa 

Billboard stoletja in nagrado za 

MusiCares osebnost leta 2004. 

Med drugimi je tudi član Rock 

and Roll Hall of Fame in Son-

gwriters Hall of Fame. 

MZ
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Horoskop
OVEN
Iskre sreče se bodo veselo netile 
v ljubezni. Nakazano je, da se 
boste umirili in pokazali retorične 

sposobnosti. Blesteli boste v govornem izražanju, 
toda ne boste se smeli prehitevati. Na delovnem 
mestu se vam bo vrnilo nekaj iz preteklosti in popol-
noma od vas bo odvisno, ali boste to sprejeli ali ne. 

BIK
Ledeni možje, ki se bodo pričeli v 
začetku tedna, vam podarijo upa-
nje in ugodne iztočnice. Končno 

boste tudi sami morali znati reči bobu bob. Čeprav 
se boste nekoliko obremenjevali, bo pravilno, da se 
odločite, kaj vas veseli. Nekaj nejasnosti bo v pove-
zavi z denarjem. Varujte se mrzlih pijač!

DVOJČKA
Dokazali boste, da se znate zelo 
dobro preleviti. Srčni izvoljenec 
vam bo podal roko in tako boste 

našli tudi notranjo moč in upanje. Vikend bo prime-
ren za nakupe in da se odločite, kaj vas veseli in kaj 
ne. Sprehod po gozdu vas bo spomnil na preteklost 
in tam si zapišite svoje notranje občutke. 

RAK
Hiteli boste naprej po svoji poti. 
Pri tem bo jasno, da boste imeli 
polne roke dela in opravil. Pravza-

prav vam bo v tem času zelo dobro služila intuicija in 
zdi se, da se vam bo lahko izpolnila srčna želja. Na 
delovnem mestu bo vse tako, kot mora biti. Izpolni-
tev in srečo boste našli v svetu duhovnosti.

LEV
Sledili boste tistim navdihom, ki 
so vam pomembni že dolgo. Nare-
dili boste korak naprej in uvideli, 

kaj vas veseli v pogledu službe. Iz preteklosti bo 
nekaj nerazrešenih zadev in tako bo čas, da daste 
stvari na svoje mesto. Kmalu najdete izzive in prosti 
čas namenite umetniškim dejavnostim. 

DEVICA
Iskali boste svoje sanje. Blesteli 
boste v svojih retoričnih sposob-
nostih. Če boste v tem tednu ime-

li kakšen pomemben sestanek, bo to priložnost, da 
se izkažete. Nekaj zdrave previdnosti ne bo odveč in 
vnaprej si boste morali postaviti meje. Odločno gre-
ste naprej po svoji poti in tako najdete tudi moč.

TEHTNICA
Prav gotovo ne boste imeli lahke-
ga dela. Problemi iz preteklosti se 
bodo kopičili in tako bo vaša nalo-

ga, da najdete rešitev. Prav gotovo bo resnica ta, da 
lažjih poti ni in so zgolj zavajajoča iluzija. Ravnovesje 
in diplomacija bosta šli z roko v roki. Rešitev vam bo 
ponudil srčni izvoljenec.

ŠKORPIJON
Pogumno boste stopali naprej po 
svoji poti. Uvideli boste tudi dobre 
priložnosti in uspehe. Nekaj zdra-

ve previdnosti kljub temu ne bo odveč v pogledu par-
tnerskega življenja. V ljubezni bo na delu Amorjeva 
puščica. Tako čaka sreča samske kot tudi vezane. 
Dejstvo ostaja, da iz majhnega raste veliko. 

STRELEC
V vaše življenje bodo prihajali 
ljudje, ki vam bodo pokazali pravo 
pot. Želeli si boste drugačnosti 

in po omenjenem stremeli. Toda vse se zgodi ob 
pravem času. Tako tudi dogodkov ne gre prehitevati. 
Romantika in kreativnost bosta šli z roko v roki. Od-
prle se vam bodo nove priložnosti.

KOZOROG
Jasno in glasno se boste znali 
postaviti zase. Od tistega, kar 
menite, da je pravilno, ne boste 

odstopali. Praviloma najdete smisel in se poglobite 
v tisto, kar vam pričara izziv. Čeprav boste želeli iz-
stopati, se omenjeno ne bo zgodilo. Bolje bi bilo, da 
se v ljubezni spremenite, tako bo bolj harmonično.

VODNAR
Želeli boste oditi naprej po svoji 
poti. Vendarle boste pred tem raz-
rešiti nekaj, kar je vezano na pre-

teklost. Prav gotovo ne bo dobro bremen prelagati, 
ampak se bo treba odločiti. V samopomoč vam bo 
partner. Koristne iztočnice bo imela narava in sveži 
zrak. Pogovori so ključ do uspeha.

RIBI
Naredili boste osebno spremem-
bo in se prilagodili duhu časa. 
V tem tednu bo veliko pozitivne 

energije in volje. Na delovnem mestu se boste znali 
obračati tako, da se bodo koristi odvijale same od 
sebe. Seveda vam bodo blizu tudi trenutki tišine in 
notranjega miru. Bodite ustvarjalni!

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Ugankarski slovarček: FONIATER = zdravnik govornih motenj, LIVEK = smučišče v Posočju, MONJA = stara popevka, MRZALICA = drgetanje od mraza, mrazenje, OLOVO = mesto v srednji Bosni, OOGONIJ = rastlinski 
spolni organ, ORAZEM = slovenski ekonomist v ZDA (Frank, 1925-), TRDKOVA = naselje pri Kuzmi.

Rešitev te križanke. VODORAVNO: Olovo, domar, graja, odrez, foniater, spočelo, imam, Omar, penologija, promile, oreh, Romulo, izba, BN, lok, menu, emirat, lat, OG, Sotina, EM, Lipica, Vrtin, jok, nedičevec, kirnja, 
senenec, Seta, azijat, Trdkova, oker.

SOBOTA, 7. maj
05.00 SOBOTNO JUTRO: 5.15 Na dana-
šnji dan. 5.30 NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 
8.30,  10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 
15.30, 17.30  in 19.00). 6.15 Kmetijski 
nasvet (ponovitev). 6.45 HOROSKOP. 
7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 Odprti tele-
fon.  8.45. Sobotni športni napovednik. 
9.00 Oddaja za male in velike. 10.00 
OBVESTILA  (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali 
oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 12.00 
SREDI DNEVA:  Pogovor ob kavi s Tjašo 
Mrgole Jukič. 13.10 Šport 13.45 Po 
študentsko z Natalijo Gajšek. 14.00 
SOBOTNI POPOLDAN NA RADIU PTUJ 
IN  ČESTITKE POSLUŠALCEV. 17.35 Ko-
mentar tedna (ponovitev).19.10 RITMO 
MUZIKA. 20.00 SOBOTNI BUM (Janko 
Bezjak), vmes Modne čvekarije in Po 
študentsko (ponovitev). 24.00 SKUPNI 

NOČNI PROGRAM. (Radio Velenje).
NEDELJA, 8. maj
5.00 NEDELJSKO JUTRO: 5.15. Na dana-
šnji dan. 5.30 NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 
8.30, 11.30, 15.30 in 19.00). 6.00 OB-
VESTILA (še 7.00, 9.00, 11.00, 15.40 
in 19.05). 6.15 Misli iz Biblije. 6.45 
HOROSKOP. 7.00 Med ljudskimi godci in 
pevci (Marjan Nahberger).7.45 ROJSTNI 
DNEVI. 8.00 Odprti telefon. 8.40 Sve-
tloba duha.  9.10 Mali oglasi (še 9.50). 
9.30 Kuharski nasveti z Vladom Pignar-
jem. 10.00 Vrtičkarije (ponovitev) 11.40 
Kmetijska oddaja (Marija Slodnjak). 
12.00 Opoldan na radiu Ptuj: Te doma-
če viže (Natalija Škrlec). Z zimzelenimi 
melodijami v nedeljski popoldan. 13.00 
ČESTITKE POSLUŠALCEV in NEDELJSKI 
POPOLDAN NA RADIU PTUJ. 18.00: Ra-
jžamo iz kraja v kraj (ponovitev). 19.00 
do 24.00 ure GLASBENE ŽELJE S Tone-

tom Topolovcem,  24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM. (Radio Sora).
PONEDELJEK, 9.maj:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, 5.15 
Na današnji dan. 5.30 NOVICE (še 
ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.45 
HOROSKOP. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 
08.00 Varnost na Ptuju.  9.00 Odmevi 
iz športa Janko Bezjak).  9.50 NAPO-
VED PROGRAMA. 10.00 Obvestila (še 
11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.05 GOSPODARSKI 
IZZIV (Mojca Zemljarič).11.30 POROČI-
LA. 12.00 SREDI DNEVA:  Napovednik 
tedenskih dogodkov.  13.10 Šport. 
13.45 Aktualno v Podravju. 14.15 Me-
lodija dneva. 15.00 Utrip Podravja. 
16.30 Mala štajerska kronika. 17.30 
POROČILA. 18.00 Kultura (Majda Fridl). 
18.45 Novo na knjižnih policah (Vladi-
mir Kajzovar). 19.10 Pogovor ob kavi 
(ponovitev). 20.00 VEČERNI PROGRAM: 
20.00 Z glasbo v ponedeljkov večer. 
22.10 Glasba za lahko noč. 24.00 SKU-
PNI NOČNI PROGRAM. (Radio Sora).

TOREK, 10.maj:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA. 5.15. NA 
DANAŠNJI DAN.5.30 NOVICE (še ob 
6.30, 7.30, 8.30,  10.30, 13.30, 14.30, 
15.30, 19.00 in 22.00. 6.45 Kakšen 
dan se nam obeta. 7.45 ROJSTNI DNE-
VI. 08.00 Varnost na Ptuju. 9.00 Avto-
radio (Danilo Majcen). 10.00 Obvestila 
(še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 
in 19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.00 ZDRAVNIŠKI 
NASVETI (Marija Slodnjak).11.30 PO-
ROČILA.  12.00 SREDI DNEVA: 13.10 
Šport. 14.15 Melodija dneva. 14.30 
POVEJTE SVOJE MNENJE. 15.00 Utrip 
Podravja. 17.30 POROČILA. 18.00 Po-
moč sočloveku. 19.10 Gospodarski izziv 
(ponovitev). 20.00 Oddaja o slovenski 
zabavni glasbi (z Elo). 22.10 Glasba za 
lahko noč. 24.00 Skupni nočni program 
(Radio Slovenske gorice).
SREDA, 11. maj:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 
5.15 NA DANAŠNJI DAN. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.45 
Horoskop. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 

Varnost na Ptuju. 09.00 Pomagajmo 
si. 10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.30 POROČILA. 12.00. Sredi dneva: 
Slovenija in Evropska unija (Anemari 
Kekec). 13.10 Šport. 13.45 Aktualno v 
Podravju. 14.15 Melodija dneva. 14.40 
Povejte svoje mnenje. 15.00 Utrip Po-
dravja.  17.30 POROČILA. 18.00 Vrtička-
rije z Mišo Pušenjak  in Karolino Putarek. 
19.10 Popularnih 11 (ponovitev). 20.00 
ABCD (Davorin Jukič). 22.10 Glasba za 
lahko noč. 24.00 Skupni nočni program. 
(Radio Slovenske gorice).
ČETRTEK, 12.maj:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 
5.15 Na današnji dan. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.45 
Horoskop. 7.10. Gost Štajerske budil-
ke. 7.45 ROJSTNI DNEVI.  8.00 Varnost 
na Ptuju.  10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 17.15 
in 17.45). 11.00 Modne čvekarije z Bar-
baro Cenčič Krajnc. 11.30 POROČILA. 
12.00 Sredi dneva: Komentar tedna 
in iz naših krajev. 13.10 ŠPORT. 13.45 
Aktualno v  Podravju. 14.15 Melodija 
dneva.  15.00 Utrip Podravja. 17.30 
POROČILA. 18.00 VROČA LINIJA. 19.10 
Med ljudskimi pevci in godci (ponovi-
tev).19.35 Te domače viže (ponovitev). 
20.00 ORFEJČEK. 24.00 Skupni nočni 
program. (Radio Triglav Jesenice).
PETEK, 13. maj:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 
5.15. Na današnji dan. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.45 
Horoskop. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 
Varnost na Ptuju. 9.15. Kmetijski 
nasvet. 9.40 Astročvek (s Tadejem 
Šinkom). 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 17.15 
in 17.45).  11.05 Minute za rekreacijo. 
11.30 POROČILA. 12.00 Sredi dneva: 
Napovednik kulturnih in drugih priredi-
tev. 13.10 Šport. 13.45 Aktualno v Po-
dravju. 14.15 Melodija tedna. 14.40 Po-
vejte svoje mnenje. 15.00 Utrip Podrav-
ja. 17.30 POROČILA. 20.00 Z glasbo do 
srca z Marjanom Nahbergerjem. 24.00 
Skupni nočni program (Radio Triglav).

O aktualnih dogodkih dneva v 
rubriki Aktualno v Podravju. Od 
ponedeljka do petka ob 13.45. 



Zanimivosti, Tednikove akcije petek � 6. maja 201126

Žetale � Dve društvi v skupnem projektu

„Tour de Žetale“
Žetalsko turistično društvo se je skupaj s tamkajšnjim športnim društvom Rim 
vključilo v vseslovensko akcijo Slovenija kolesari, ki poteka že od leta 1990.

Letos se bo v okviru akcije zvr-
stilo kar 66 podobnih prireditev, 
med njimi pa bo tudi kolesarje-
nje po občini Žetale.

Start za vse kolesarske navdu-
šence bo v soboto, sedmega maja, 
ob deseti uri dopoldne v špor-
tnem parku Rim v Žetalah. Star-
tnina, za katero bodo udeleženci 
prejeli malico, pijačo ob poti in 
turistično vodenje, pa znaša šest 
evrov Kolesarji bodo lahko izbi-
rali med dvema progama; daljša 
meri 30 kilometrov, krajša pa pri-
bližno 15 kilometrov, obe progi 
sta krožni in se delno prekrivata, 
zahtevata pa tudi vsaj malo kon-
dicije, saj potekata po razgibanih 

in hribovitih predelih Haloz.

„Z akcijo kolesarjenja po naši 

občini želimo privabiti v naše 

kraje čim več ljubiteljev narave, 

rekreacije, prijetne družbe in do-

bre vinske kapljice. Brez dvoma 

bodo uživali v našem okolju in 

turističnih znamenitostih,“so še 

povedali organizatorji kolesarje-

nja.

Udeležence bodo na startu 

pozdravili člani Kluba ljubiteljev 

klasičnih in športnih vozil Kidri-

čevo (starodobniki), na kolesarki 

poti pa bo možen ogled žetalske 

cerkve Marije Tolažnice, mejne-

ga prehoda, Vukove domačije, 

razgledne točke Jelenji špic ter 

postanek pri Vinotoču Darinka.

Kot so še povedali organizator-

ji, je udeležba na Touru de Žetale 

na lastno odgovornost, sicer pa 

bodo za varnost vseh poskrbeli s 

spremljajočim gasilskim vozilom 

in na nevarnejšem predelu z do-

datnim policijskim vozilom.

SM
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V soboto se obeta zanimivo kolesarjenje po občini Žetale (foto-
grafija je simbolična).

morski obali. Svojo vlogo je 
tudi tokrat odigrala brez večjih 
težav, saj se je v oblačilu nedvo-
mno zelo dobro počutila in več 
kot uživala v današnji vlogi. Go-
spe Ivanki lahko svetujem le to, 
naj se večkrat odloči za obleko 
ali krilo ozkega kroja, hlače pa 
obdrži le v najnujnejših prime-
rih, ko gre res za neodložljivo 
potrebo po strogo športnem 
slogu,“ je po kandidatkini pre-
obrazbi povedala stilistka Sa-
nja Veličković.

V Kozmetičnem studiu 
Olimpic je bila gospa Ivanka 
deležna nege rok oziroma ma-
nikure. Nego je kozmetičarka 
Tamara Galun pričela z nano-
som vlažilne in hranljive maske 
za roke, ki pomaga koži, da se 

v akciji Iščete svoj stil je gospa 
Ivanka, ki se v svojem prostem 
času med drugim posveča tudi 
lokalnemu kulturnemu dru-
štvu, v katerem sodeluje pri 
različnih predstavah kot ama-
terska igralka. In ravno to me je 
privedlo do tega, da sem se pri 
zbiri oblačil odločila za špor-
tno-elegantni slog, v katerem 
se bo gospa Ivanka počutila kot 
prava 'morska' dama s platnic 
modnega časopisa. V trgovini 
Mura sem izbrala sicer zelo 
enostavno temno modro oble-
ko iz džersija, ki pa je imela še 
dodatek v obliki malo drugač-
nega, nesimetričnega ramen-
skega pokrivala, ki se zaveže 
pod prsmi. K temu sem dodala 
še črtasto modro-belo jopico, 
ki je pač ena od možnosti pri 
izbiri stajlinga, kar pa je seveda 
zelo pomembno pri slikanju 
modne fotografije. Ker je do 
zdaj vse napeljevalo k barvam 
morja in mornarskemu slogu, 
naj tako tudi ostane. Izbrala 
sem še vedno aktualne čevlje 
s polno peto v čudovitem mo-
dro-belem mornarskem slogu, 
ki so samo zaokrožili celoto. 
Kot dodatek sem v trgovini 
Two Way izbrala še nekaj veri-
žic v modrih tonih in jih dodala 
k ostalim izbranim kosom. Go-
spa Ivanka je tako pripravljena, 
da se postavi pred fotografski 
objektiv in odigra še eno od 
svojih vlog – manekenka na 

V Kozmetičnem salonu 
Neda, obiskala ga je prvič, 
so pri gospe Ivanki ugotovili 
suho, občutljivo kožo. Tudi to 
je tip kože, ki zahteva skrbno 
nego in zaščito v vsakem le-
tnem času. Ob prvem obisku 
kozmetičnega salona so ji kožo 
površinsko očistili, s pilingom 
odstranili mrtve celice in kožo 
osvežili ter jo tudi zmasirali. 
Svetovali so ji, kako naj skrbi za 
kožo doma, da bo ostala zdra-
va.

V Frizerskem salonu Stanka 
je za Ivankino pričesko poskr-
bela frizerka Danica Zorčič. 
Lase ji je postrigla kratko špor-
tno in mladostno. Pobarvala jih 
je temno bakreno kostanjevo. 
Posušila jih je s fenom in priče-
sko oblikovala z roko, stilizirala 
pa s pearl stajlerjem. 

Vizažistka Minka Feguš je 
obraz prekrila s pudrom, nato 
pa veke poudarila s črnim čr-
talom, zabrisala pa z modrimi 
toni. Ličnice in ustnice je pou-
darila nežno.

„Naša današnja kandidatka 

Foto: Črtomir Goznik

Ivanka je zasijala v obleki iz Mure in dodatkih iz Alpine in trgovine 
Two Way.

Iščete svoj stil

Ivanka v športno-elegantnem stilu
Ivanka Potrč je doma v Sovjaku, občina Trnovska vas. Stara je 42 let, po poklicu tekstilna kemičarka, zapo-
slena v Dumidi. Je mama dveh otrok, v prostem času pa se ukvarja z amaterskim gledališčem, skrbi za vrt, 
družino, rada peče pecivo. Za akcijo Iščete svoj stil se je prijavila sama, pravi, da čisto po naključju: videla je 
eno iz kraja, kjer živi, ki je bila prav tako udeleženka akcije, bilo ji je všeč, zato se je prijavila.

10 % popust v maju

Foto: Črtomir Goznik

Ivanka prej ...

ne izsuši, obenem pa jo nahra-
ni z vitamini. Sledila je odstra-
nitev obnohtne kožice, nato 
je nohte uredila in popilila, 
nanesla podlak, nato še barvni 
lak in nadlak, ki zaščiti barvni 
lak. Nego je zaključila z nano-
som kreme za roke, ki daje koži 
potrebne hranilne snovi in 
upočasnjuje staranje rok. Nega 
rok je zelo pomembna storitev, 
saj je koža na rokah nenehno 
izpostavljena vremenskim in 
delovnim vplivom. Kremo za 
roke moramo nanašati vsak 
dan, medtem ko masko enkrat 
na teden. S skrbno nego bodo 
naše roke zasijale v vsej luči, je 
še povedala kozmetičarka Ta-
mara Galun.

MG

Foto: Črtomir Goznik

... in pozneje

Od tod in tam
Jeruzalem � Blagoslov vozil

Prleško društvo za ohranjanje tehnične kulture in 
dediščine Janez Puh iz Ljutomera je pripravilo tra-
dicionalni blagoslov vozil in voznikov na znani vi-
norodni turistični točki v Jeruzalemu. Po sveti maši, 
ki sta jo v jeruzalemski cerkvi opravila župnik Frančišek 
Horvat in pater Andrej Lampret, na orgle pa je zaigral žu-
pnik Marjan Rola, je na parkirnem mestu dvorca Jeruza-
lem pater Andrej Lampret vozila še blagoslovil. Tokrat se je 
zbralo okoli 50 motorjev, traktorjev in starodobnih avto-
mobilov, ki so se po blagoslovu podali na krajšo panoram-
sko vožnjo in druženje s kislo žüpo zaključili na turistični 
kmetiji Belec v Železnih Dverih.

NŠ

Apače � Postavili majsko drevo

V Apačah na Dravskem polju je v soboto popoldne 
potekalo tradicionalno postavljanje majskega dreve-
sa. Da je do tega prišlo, so zaslužni gasilci PGD Apače in 
veliko njihovih podpornikov, ki so ročno postavili drevo, 
ki obeležuje praznik dela. Da ni vse potekalo po načrtih, 
jim nekdo ponagajal, ker je želel to onemogočiti in je mal-
ce prežagal majsko drevo. Na nesrečo nepridiprava so 
gasilci iz Apač to odkrili pravi čas in naredili vse, da je 
prišlo do varnega postavljanja. Velik obisk pa je pokazal, 
da tradicija ne umira.

Danilo Klajnšek

Popovci � Blagoslov križa

Krajani videmskega naselja Popovci so minule ve-
likonočne praznike obogatili še z blagoslovom obno-
vljenega križa pri družini Potočnikovih. Po besedah 
Marije Belšak se je prvi križ na tem mestu postavil že leta 
1926 na željo Amalije Rodvajn v zahvalo za dobljeno 
dediščino. Skozi desetletja je nato skrbela zanj družina 
Rodvajn, pozneje pa generacije Potočnikovih. Pobudo za 
obnovo križa sta dala Dušan in Jana Potočnik, saj križ 
stoji na njuni domačiji. Pri obnovi so pomagali številni 
domačini, med njimi Stanko Vegan, ki je daroval potreben 
les, Franc Angel, ki je križ oblikoval, Rajko Verbančič, ki 
je obnovil kipa Jezusa in Marije, Gregor Topolovec, ki je 
okrog križa uredil kamnita tla, vaščani Popovcev in tudi 
občina Videm. Prenovljen križ je blagoslovil pater Jože Pe-
tek, zbrane je ob Mariji Belšak nagovoril tudi župan Fride-
rik Bračič, zapeli pa so ljudski pevci FD Rožmarin Dolena 
in vokalna skupina Glasnik iz fare sv. Vida.

SM
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Podlehniški nagrajeni učenci s spremljevalkami v Lipici

Zainteresirani mentorji in 

učenci so z občinami sodelo-

vali pri projektu obnove vo-

dnjakov na razpisu Heliosove-

ga sklada za ohranjanje čistih 

slovenskih voda in na njem 

so bili izbrani najboljši. To so 

bile šole v občinah Rogašovci, 

Slovenske Konjice, Kozje, Pod-

lehnik, Žužemberk, Sevnica, 

Radenci in Gornja Radgona. 

V 13 letih delovanja Helioso-

vega sklada je bilo ob 69 ob-

novljenih vodnjakih v 60 obči-

nah izdelanih še 28 idejnih za-

snov vodnih učnih poti. Izbor 

vodnih učnih poti poteka od 

leta 2004. Nekatere od teh so 

zaživele tudi v naravi.

Vodne učne poti predsta-

vljajo dodano vrednost pro-

jekta obnove vodnjakov, ker 

jih lokalna skupnost z umesti-

tvijo v prostor in vključitvijo v 

svojo turistično infrastrukturo 

oživi, učencem, družinam in 

obiskovalcem pa širi okoljsko 

zavest in odgovoren odnos 

do lastnega bivalnega okolja. 

Tako so v smiselno celoto po-

vezane razne oblike vodnih vi-

rov (potoki in reke, mokrišča) 

z naravno in kulturno dedi-

ščino: drevesa in gozdne poti, 

cerkve in kapelice, zgodovin-

ska obeležja in druge lokalne 

znamenitosti. Šele z ureditvijo 

vodnih ali gozdnih učnih poti, 

opremljenih s informacijskimi 

tablami, prebivalci spoznajo 

in ozavestijo svoje lokalno bo-

gastvo, vredno ogleda in širše 

pozornosti.

Šolarji so po ogledu kobilar-

ne imeli zanimive javne pred-

stavitve svojih projektnih na-

log. Učenci OŠ Podlehnik so 

vodno učno pot predstavili z 

eko gledališko igro v improvi-

zirani naravi in poželi največji 

aplavz.

Vzpodbudne besede, nagra-

de in čestitke za opravljeno 

delo so podelili Nataša Hajdi-

njak, direktorica marketinga 

v Heliosu, in dr. Mitja Bricelj, 

direktor Inštituta za vode Re-

publike Slovenije kot pred-

stavnik Ministrstva za okolje 

in prostor, ter Andreja Roš.

Zbranost in zavzetost učen-

cev sta bili na koncu poplača-

ni s presenečenjem, saj so jim 

gostitelji pokazali še čarobni 

svet kočij in jih s kočijami 

popeljali po prostranem po-

sestvu, kjer so jim razkazali sli-

kovito kraško gmajno s čredo 

mladih lipicancev na paši. Do-

bremu vzdušju in številnim le-

pim fotografijam v spomin, ki 

so jih domov odnesli zadovolj-

ni učenci, je služilo tudi lepo 

toplo spomladansko vreme.

Sodelovanje Heliosa in Ko-

bilarne Lipica se tako razvija 

tudi naprej, saj oboji želijo 

krepiti in skrbeti za lepote 

Slovenije, ohranjati tradicijo 

in bogastvo naravnih in kul-

turnih spomenikov. Ob lan-

skem praznovanju 430-letnice 

Lipice so številni prostovoljci 

s Heliosovimi belimi, okolju 

prijaznimi barvami pobarvali 

10 km lipiških ograj, ki sesta-

vljajo enega najvidnejših sim-

bolov Kobilarne Lipica.
Zdenka Golub

Podlehnik � Nagrajeni v Heliosovem projektu

V Lipico na izlet in po nagrado
18. aprila je bil za 65 učencev in spremljevalcev 8 nagrajenih osnovnih šol v Lipici nepozaben dan. Za uspešno izpeljano delo 
pri zasnovah vodnih učnih poti jih je Poslovni sistem Helios nagradil z ogledom Kobilarne Lipica in z denarnimi nagradami.

Bralci pišejo

Namen prireditve je bil 
predstavitev treh žensk v gi-
banju skozi tri različne medi-
je. Obiskovalca so na poti do 
glavne dvorane pospremile 
fotografije mlade fotografinje 
Sare Islamovič, v dvorani so 
steno popestrile risbe Franca 
Simoniča, osrednji del prire-
ditve pa je predstavljal doku-
mentarni film Stanislava Zeb-
ca z naslovom Tri, kjer glavno 
vlogo zraven Božene Krivec 
odigrata še dve njeni dolgo-
letni in uspešni plesalki Jana 
Dobrijevič in Saša Zavratnik. 
Za plesni vložek so poskrbele 
plesalke jazz sekcije plesnega 

kluba Mambo, za glasbeno po-
pestritev pa Teja Letonja, vo-
kal, in Tom Hajšek, klavir.

Božena pravi, da je o takem 
projektu razmišljala kar nekaj 
časa, za realizacijo pa se je do-
končno odločila lansko leto, 
ko sta aktivno plesno kariero 
zaključili Jana Dobrijevič in 
Saša Zavratnik. Zdelo se ji je 
namreč pomembno doku-
mentirati obdobje, ki je vsem 
trem prineslo veliko. Celotno 
prireditev je posvetila svetov-
nemu dnevu plesa. Publiki pa 
je želela ponuditi nekaj dru-
gačnega, zato se je v okviru 
ZKD Ptuj odločila predstaviti 

gib na treh nivojih. Trenutno 

naravo giba je tako za večno 

vtisnila v spomin s tremi me-

diji in tremi ustvarjalci. Pri-

prave so se s pregledovanjem 

starih posnetkov in fotografij 

začele v jeseni. Tako plesalke 

kot tudi vsi trije soustvarjalci, 

Sara Islamovič, Franc Simonič 

in Stanislav Zebec, so bili nad 

idejo navdušeni in takoj pri-

pravljeni na sodelovanje. Za-

čele so se intenzivne priprave 

in ustvarjanje, ki je za končen 

efekt prineslo izjemno razsta-

vo umetnin in dokumentarni 

film.

Božena Krivec je nad konč-

nim rezultatom projekta in od-

zivom publike zelo zadovoljna, 

s plesalkami pa se že pripravlja 

na naslednji projekt, ki ga za 

enkrat še ne želi izdati.

Razstava fotografij in slik bo 

do konca meseca še na ogled 

v prostorih Narodnega doma, 

nato pa se seli v trgovski cen-

ter Qlandia Ptuj. Ustvarjalka 

projekta je film Tri prijavila 

tudi na dva festivala, izmed ka-

terih je festival Art že dal zele-

no luč za sodelovanje.
Vida Božičko

Ptuj � Prireditev ob svetovnem dnevu plesa

Tri plesalke v treh medijih
V četrtek, 21. aprila, je bila v veliki dvorani Narodnega doma na Ptuju priredi-
tev, posvečena svetovnemu dnevu plesa. Glavno vlogo pri celotnem projektu je 
odigrala Božena Krivec kot dolgoletna plesalka, koreografinja, trenerka, plesna 
učiteljica in mentorica otroškim, mladinskim in članskim skupinam.

Foto: ZG

Lipicanci so navdušili tudi podlehniške učence.
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Narava je neusmiljena. Ob 
pogledu na fotografijo pre-
minule tete Mare, kot smo 
jo nagovarjali v izvršilnem 
odboru Združenja borcev za 
vrednote NOB Ptuj, postane 
človeku, ki jo je dobro po-
znal, tesnoba v srcu.

Poslavljamo se od tova-
rišice, ki je v življenju dala 
vse, kar so ji moči dovolje-
vale. Dejanja njenega očeta 
in brata Vlada so ji bila za 
vzor. 

S šestnajstimi leti se je 
vključila v odporniško gi-
banje, bila je kurirka, bila 
je aktivistka Osvobodilne 
fronte na Ptujskem polju in 
v Slovenskih goricah. In tako 
rekoč ob sedemdesetletnici 
ustanovitve Osvobodilne 
fronte je prenehalo biti nje-
no plemenito srce. Še zvečer 
je prebirala zgodovinski ro-
man, ga odložila na nočno 
omarico – in zaspala. V ži-
vljenju je preživela premno-
ge padce in uspehe. Tako kot 
je bila prava aktivistka med 
NOB, se je posvetila obnovi 
razdejane domovine. Kme-
tovala je in si ustvarila dru-
žino. Da je lahko preživela 
družino, se je z vso vnemo 
ukvarjala s pridelavo po-
vrtnin, zlasti lüka. Bila je 
prava lükarica. Hodila je na 

»tržo« v Maribor, Varaždin, 
Celje in Ptuj. In neko obdo-
bje je bila celo kooperantka 
Perutnine Ptuj. Pa je bilo le 
nekaj dinarjev, ki so poma-
gali preživetje.

V življenju ji je bil vzor 
brat Vlado, borec NOB, pred 
petinšestdesetimi leti ko-
mandant takrat največje 
mladinske prostovoljne de-
lovne akcije Pesnica 1946. In 
brigadirji so ukrotili poplav-
no Pesnico.

Mara je po svojih močeh 
pri vsem tem sodelovala. 
Še več! Nadaljevala je svojo 
družbeno aktivnost. Tako v 
takratni krajevni skupnosti 
Dornava, v družbenopolitič-
nih organizacijah, še zlasti 
pa v društvih. Bila je neu-

morna aktivistka.

V svojem triinosemde-
setem letu je bila še vedno 
aktivna. Tako v Občinski or-
ganizaciji Združenja borcev 
za vrednote NOB Dornava, 
kot članica izvršilnega od-
bora Območnega združenja 
Ptuj. Njen iskrivi pogled, 
nasmešek, kratki in jedrna-
ti prispevki pri oblikovanju 
programa dela Območnega 
združenja so bili nam mlaj-
šim, rojenim med drugo sve-
tovno vojno in po njej vedno 
za vzor, usmeritev našega de-
lovanja in napotek, da bomo 
nadaljevali njeno delo.

To je bilo še posebej takrat, 
ko je tekla beseda o domo-
ljubnosti, na katero se danes 
nekateri toliko sklicujejo. Re-
kla je približno takole: »Do-
moljubnost ni samo izraz 
za to, da ljubimo domovino, 
pač pa izraz poštenosti, po-
nosa, skromnosti, tovari-
štva, iskrenosti. In to nam 
v svobodni Sloveniji danes 
manjka!«

In kako je prav imela!

Ostala nam bo v svetlem 
spominu, njena pokončna 
drža pa v poduk in opomin, 
da je treba vrednote NOB še 
naprej negovati.

Stanko Lepej

Foto: arhiv

Mari Čuševi v spomin
»Dolgost življenja našega je kratka,« je zapisal pesnik. Toda kdor ga je polno živel, 
je dosegel svoj cilj. V zadnjih desetih dneh se je iz Združenja borcev za vrednote 
NOB na Ptujskem poslovila že šesta članica, Mara Čuš iz Dornave.



Ljutomer II. 
Najboljši igralec zaključnega 

turnirja je bil košarkar zmago-
vite ekipe Matevž Domajnko, 
najučinkovitejši pa Luka Ceh-
nar (Paloma), ki je dosegel 
povprečno 28,36 točke na tek-
mo.

Za Prleški študentski klub 
Ljutomer I. (na posnetku) so 
igrali: Tomaž Črnjavič, Primož 
Jakelj, Jernej Jakelj, David Voz-
lič, Uroš Rošker, Samo Miholič, 
Niko Miholič, Marko Belšak, 
Matevž Domajnko, Zoran Mi-
horič, Andrej Mesarič, Miha 
Dominko, Nino Flisar, Dušan 
Vaupotič, Rok Jamnik, Simon 
Sedmak. 

NŠ

V sredo smo se na pokopali-
šču v Dornavi poslovili od čla-
nov Športnega društva Dorna-
va: Mihaele, Darje in Patrika 
Arnuša iz Dornave. Njihovo 
življenje je ugasnilo v prome-
tni nesreči nedaleč od doma.

Vsak od nas ima določene 
talente. Toda vsi nimamo do-
volj vztrajnosti, poguma in 
energije, da bi jih razvijali. 
Za Mihaelo Arnuš iz Dornave 
pa lahko rečemo, da je svoj ta-
lent do nogometa razvijala in 
vlagala vanj svojo vztrajnost, 
energijo, pogum in upanje. 
Vedno znova je dokazovala, 
da zmorejo tudi dekleta igrati 
kvaliteten nogomet. S svojim 
delovanjem na področju no-
gometa je začela v domačem 
kraju. Septembra 2007 je 
bila na njeno pobudo in pod 
njenim vodstvom v Dornavi 
ustanovljena ekipa ženskega 
nogometnega kluba. Mihaela 
se je tega dela lotila z veliko 
mero mladostniškega optimiz-
ma in dobre volje. V domačem 
obstoječem klubu so verjeli 
vanjo in v dekleta, ki so se zbi-
rala ob njej, in ji pomagali pri 
delu. Kot pri vsakem športu so 
tudi dekleta iz Dornave mora-
la veliko trenirati in doživeti 
tudi veliko porazov. Vse tega 
niso zmogle. Toda prav zaradi 

Mihaele, ki je vedela, da mo-
raš v življenju naprej, se jim 
je vedno znova uspelo dvigniti 
na noge tudi po porazu. Mlade 
igralke je znala motivirati, v 
njihovo podzavest pa vcepiti, 
da moraš v življenju stremeti 
tudi za višjimi cilji. Pri dose-
ganju tovrstnih ciljev je bila 
na svoji poti odločna in vedela 
je, kaj si želi, vendar je hkra-
ti vedno ostala prijateljska, 
športna in skromna. Želela je 
ponesti ime domačega kluba 
tudi izven občinskih meja, če-
prav je bila na Dornavo zelo 
navezana. V lanskem maju je 
bila idejni in tudi organizacij-
ski vodja prireditve Nogomet 
nas združuje, ki je bila zelo 
odmevna po vsej Sloveniji.

Mihaeline strokovne in or-
ganizacijske sposobnosti so 
hitro presegle občinske meje, 
saj je že leta 2008 v Nogome-
tni zvezi Slovenije opravljala 
delo sekretarke v komisiji za 
ženski nogomet. Kot članica 
komisije in njena sekretarka 
je operativno vodila številna 
področja in predstavljala NZS 
na domačih in mednarodnih 
dogodkih ženskega nogo-
meta. Seveda pa ni opustila 
dela ženske A-reprezentance 
oziroma dekliških reprezen-
tanc. Vse od prihoda na NZS 

Na Ptuju se organizirano 
igra košarka že dobrih 45 let, 
saj je bil leta 1965 ustanovljen 
Košarkarski klub Drava Ptuj. 
Takrat je prišla do izraza pred-
vsem zagnanost vodstva kluba, 
trenerjev in igralcev, ki so sami 
skrbeli za izgradnjo zunanjih 
športnih igrišč. V začetku se-
demdesetih je bilo tako ureje-
no prvo zunanje košarkarsko 
igrišče na lokaciji sedanjega 
vrtca ob Potrčevi cesti. Prvi 
»pravi« treningi so bili v telo-
vadnici šole Ljudevita Pivka, 
medtem ko so gimnazijci že va-
dili z usnjeno žogo v Gimnaziji 
Ptuj v Prešernovi ulici. 

Pogoji za vse športe so se 
bistveno izboljšali leta 1975, 
ko so na Ptuju zgradili športno 
dvorano Mladika, še pred tem 
pa so tudi z udarniško akcijo 
naredili betonsko košarkarsko 
igrišče z razsvetljavo na ob-
močju pomožnega igrišča Me-
stnega stadiona. Prvi treningi 
so bili na rekreativnem nivoju, 
vendar se je s časom, ko so se 
izboljševali pogoji za delo, tudi 
košarka razvila v tekmovalni 
šport. Z organizirano vadbo po 
vseh osnovnih šolah v bivši ob-
čini Ptuj so se učenci in učenke 
od 5. do 8. razreda seznanjali s 
košarko in jo začeli redno treni-
rati. Sistem selekcioniranja mla-
dih je bil uspešen, saj se je na 
osmih osnovnih šolah razvilo 
veliko število igralcev in igralk, 
ki so kasneje v različnih tek-
movanjih zastopali barve ptuj-
skega kluba, hkrati pa je treba 
izpostaviti tudi lastne kadre, ki 
so uspešno delovali tako na or-
ganizacijskem kot tudi strokov-
nem področju. Po letu 1972 je 
bil Košarkarski klub Drava Ptuj 
vključen v tekmovalne sisteme 
in je uspešno nastopal v prvi 
in drugi republiški ligi. Za tek-
movalno košarko je stalo veliko 
zagnanih vodstvenih delavcev 
in trenerjev, ki so na različne 
načine pomagali pri delovanju 

kluba. Skrbeli so z različnimi 
akcijami in tekmami za izboljša-
nje finančne plati kluba, hkrati 
pa so skrbeli za popularizacijo 
košarke na Ptuju. Eden izmed 
njih je bil Marjan Goznik, ki je v 
klubu deloval polnih 20 let: od 
leta 1976 do 1996. V tem času je 
bil vrsto let trener, po letu 1990 
pa tudi predsednik kluba. »Spo-
mnim se leta 1987, ko je v novi 
športni dvorani Center gosto-
valo sanjsko moštvo Jugoslavi-
je, ki je pred prepolno dvorano 
premagalo Nemčijo. Takratno 
moštvo je treniral legendarni 
Krešimir Čosič, v njem pa so 
igrali na primer Dražen Petro-
vič, Vlade Divac, Toni Kukoč … 
Leto kasneje je bil uspešno iz-
peljan močan turnir, na kate-
rem so igrale ekipe Cibone iz 
Zagreba, Šibenke in Vojvodine 
iz Novega sada. Istega leta je 
bila odigrana tudi prijateljska 
tekma med domačim klubom 
in Olimpijo iz Ljubljane. Nepo-
zabno!«

je bila aktivna tudi v organi-
zacijskih odborih za izvedbo 
UEFA kvalifikacijskih turnir-
jev za dekleta do 17. in 19. 
leta starosti. V svojem delu je 
bila natančna in dosledna. 
Vedno si je prizadevala, da so 
bili turnirji dobro izvedeni in 
tako sama dodala pomemben 
delež k uspešni izvedbi.

Odlikovale so jo velika za-
gnanost in predanost do dela 
v ženskem nogometu, odloč-
nost, volja do učenja in prido-
bivanja novih znanj s podro-
čja športa ter sklepanja novih 
prijateljstev in znanstev. Bila 
je polna energije, nasmejana, 
a hkrati zanesljiva in strokov-
na, delavna ter skromna. Ko si 
jo spoznal, je pri tebi za vedno 
pustila tudi svoj pečat. Vedno 
in povsod pa je z velikim po-
nosom pripovedovala tudi o 
dornavskih lokalnih običajih 
in tradicijah; od lükarjev do 
dornavskih ciganov. Prav z 
Mihaelino pomočjo pa si je 
Športno društvo Dornava pri-
dobilo zaupanje na NZS in 
tako je v Dornavo pripeljala 
prijateljska srečanja mlajših 
reprezentanc iz Slovenije, Hr-
vaške in Srbije.

Žal je Mihaela nogometno 
družino zapustila mnogo 
prezgodaj in v slovenskem 

ženskem nogometu je nastala 
praznina, ki jo bodo mora-
le, v spomin na njo in njeno 
predano delo, zapolniti nove 
generacije.

Seveda je bila Mihaela s svo-
jim delom vzornica tudi svoji 
mlajši sestri Darji. Tudi Darja 
je bila članica Športnega dru-
štva Dornava in je pomagala 
pri delovanju ženskega nogo-
metnega kluba v Dornavi. Ob 
ustanovitvi kluba je tudi igra-
la za dornavsko žensko ekipo.

Mlajši brat Patrik je na za-
četku starejši sestri spodbujal 
kot gledalec. Toda dolgo ni 
bilo tako. Ker zgledi v družini 
vlečejo, se je tudi on včlanil v 
Športno društvo Dornava in 
bil igralec mlajših selekcijskih 
ekip. Ker je Patrik štel le 12 let, 
je igral v ekipi mlajših dečkov. 
Celotna družina Arnuš je vla-
gala veliko energije in svojega 
časa za nogomet.

Pozitivno in predano delo 
Mihaele, Darje in Patrika Ar-
nuša bodo v Športnem dru-
štvu Dornava, MNZ Ptuj in 
NZS zelo pogrešali. Ostali pa 
bodo hvaležni spomini na 
njihovo prizadevno delo na 
področju športa.

Za športno društvo 
Dornava: 

Marija Slodnjak

Veliko je k popularizaciji 
prineslo tudi organiziranje tur-
nirja trojk na zunanjih igriščih 
pri športni dvorani Mladika, 
na katerih se je vedno zbralo 
veliko mladih košarkarjev in 
gledalcev. Na Ptuju sta skozi 
leta uspešno delovali tako žen-
ska kot moška ekipa, ki pa sta 
v devetdesetih letih prejšnjega 
stoletja začela iz rezultatskega 
in organizacijskega vidika po-
časi pešati. Tako je leta 2000 
prenehal aktivno delovati Ko-
šarkarski klub Drava Ptuj. Glav-
ni razlogi za prenehanje so bili 
neustrezni pogoji za vadbo, po-
manjkanje strokovnega kadra 
in finančnih sredstev. 

In kakšno je stanje v ptujski 
košarki danes? Megleno, saj 
delujeta dva kluba, Košarkar-
ski klub Maska caffe in Košar-
karski klub Terme Ptuj, ki pa 
sta vsak na svojem bregu in bo 
med njima težko prišlo do so-
delovanja. Prvi dela izključno 
z mladimi selekcijami (U-10 in 

U-12), medtem ko je drugi na-
stopal v 3. SKL – vzhod, organi-
ziral pa je tudi delo z mlajšimi 
selekcijami. Glavni poudarek 
mora biti zagotovo na dobrem 
delu z mlajšimi selekcijami, ki 
bi Ptuj čez leta lahko ponovno 
močneje umestile na košar-
karski zemljevid Slovenije. Na 
njem se je Ptuj znova znašel 
pred kratkim (za mnoge ne-
pričakovano!), saj je dobil or-
ganizacijo ene izmed predtek-
movalnih skupin evropskega 
prvenstva v košarki leta 2013 
v Sloveniji. V Ptuju je z zgodo-
vino košarke povezanih veliko 
imen, ki so delali v vodstvenih 
strukturah ali kot trenerji in 
igralci. Sedaj je čas, ko Ptuj po-
trebuje vso to znanje in pomoč 
za dobro izvedbo največjega 
športnega dogodka po osamo-
svojitvi Slovenije. To je idealna 
priložnost, da Ptuj preko mla-
dih ponovno postane tudi ko-
šarkarsko prepoznavno mesto.

David Breznik

V spomin Mihaeli, Darji in Patriku Arnuš
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Košarka � Tradicija igranja košarke na Ptuju

Organizirano igranje že od leta 1965

Foto: Črtomir Goznik

Marjan Goznik je v ptujski košarki deloval med leti 1976 in 1996.

mesto osvojil Matija Žlender 
iz ZSČ Koper s 169 krogi in 28 
centri, 2. mesto Dolores Čeka-
da iz ZSČ Ljubljana s 166 krogi 
in 23 centri ter 3. mesto Andrej 
Poročnik iz ZSČ Muta, Podvel-
ka, Radlje s 165 krogi in 23 cen-
tri. Naši lokostrelci so dosegli 
naslednje rezultate: 10. mesto 
stotnik Marjan Kokol s 161 kro-
gi in 17 centri, 14. mesto štabni 
vodnik Robert Tement s 158 
krogi in 14 centri ter 28. mesto 
stotnik Darko Skok s 147 krogi 
in 5 centri.

Prav tako sta se stotnik Dar-
ko Skok in štabni vodnik Ro-
bert Tement 20. 4. 2011 udele-
žila Prvenstva Slovenske vojske 
v lokostrelstvu, ki je potekalo v 
Novem mestu, kjer sta osvojila 
12. in 7. mesto.

Dosežen uspeh lokostrelske 
ekipe je za Območno združe-
nje slovenskih častnikov Ptuj 
velika motivacija za nadaljnje 
delo in povod za udeležbo na 
omenjenem že tradicionalnem 
lokostrelskem tekmovanju v 
Ankaranu v letu 2012.

Darko Skok

Z lokostrelskim pozdra-
vom »VSE V ZLATO!« se je 
23. 4. 2011 pričelo 17. odprto 
lokostrelsko tekmovanje Zdru-
ženja slovenskih častnikov v 
Ankaranu. Lokostrelska ekipa 
OO ZSČ Ptuj se je udeležila 
omenjenega tekmovanja že 
šestnajstič zapored. Tekmo-
vanja so se udeležile ekipe in 
posamezniki iz organizacij 
Zveze slovenskih častnikov in 
Slovenske vojske. Konkurenca 
je bila močna, saj so bili med 
tekmovalci tudi člani državne 
lokostrelske reprezentance 
in lokostrelske reprezentance 
Slovenske vojske. Tekmovalo 
je 45 lokostrelcev v 12 ekipah.

Ekipa Območnega združe-
nja slovenskih častnikov Ptuj 
je osvojila 5. mesto v ekipni 
razvrstitvi, kar je najboljša eki-
pna uvrstitev na dosedanjih 
tekmovanjih. Za ekipo OO ZSČ 
Ptuj sta že šestnajsto leto zapo-
red pod mentorstvom stotnika 
Darka Skoka tekmovala še sto-
tnik Marjan Kokol in štabni vo-
dnik Robert Tement.

V posamični razvrstitvi je 1. 

Lokostrelstvo 

»Vse v zlato« v Ankaranu

Igralci prve ekipe Prleškega 
študentskega kluba Ljutomer 
so osvojili naslov pomurskega 
prvaka v košarki. Na finalnem 
turnirju najboljše četverice po 
rednem delu prvenstva so v lju-
tomerski športni dvorani naj-
prej premagali Palomo iz Slad-
kega Vrha 75:62 (23:16, 35:26, 
58:38), v finalu pa še najboljšo 
ekipo rednega dela prvenstva, 
Soboto iz Murske Sobote 68:66 
(23:18, 36:38, 60:50). Soboča-
ni so bili v polfinalu z 68:59 
(13:10, 35:34, 50:47) boljši od 
druge ekipe Prleškega študent-
skega kluba Ljutomer. V tek-
mi za tretje mesto je Paloma z 
68:60 (17:10, 34:25, 55:36) pre-
magala Prleški študentski klub 

Košarka � Pomurska liga

Ljutomerčani za naslov 
ugnali Sobočane
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Skorba � Vaška skupnost

Kapela v spomin 
na papeža Janeza 
Pavla II. 
V občini Hajdina želijo v naslednjih letih uredi-
ti vsa vaška središča. Za vseh sedem so v man-
datu prejšnjega župana že sprejeli predinvesti-
cijske projekte, s katerimi bodo konkurirali na 
evropska sredstva. Dodatnih idej za ureditev va-
ških središč pa je še več.

Foto: Črtomir Goznik

Okrog Doma krajanov Skorba naj bi nastalo vaško duhovno sredi-
šče, kjer bodo postavili tudi vaško kapelo, ki jo bodo poimenovali 
po Janezu Pavlu II. 

sobota ob 21.00 in nedelja ob 10.00: Dan upo-
ra proti okupatorju; Proslava ob 1. maju, pra-
zniku dela; Valerija Šaško, dr. med., prejemnica 
naziva Moja družinska zdravnica 2011; Vabilo 
na 22. razstavo Dobrote slovenskih kmetij; Razstava velikonočnih sim-
bolov; Seznanitev vojaških obveznikov s pravicami in dolžnostmi; 100 
let OŠ Breg; Na muzejski sceni - Stanislav Rogina; Projekt vseživljenj-
ske rehabilitacije koronarnih bolnikov v Koronarnem društvu Ptuj; Bi-
seri narave na fotografi jah v Miheličevi galeriji; Utrinek s prireditve ob 
svetovnem dnevu plesa; Ptujski župan sprejel predstavnike študijskega 
obiska; 10. jubilejni blagoslov konjev; Velikonočni koncert. 

www.tednik.si

IZPOSOJA IN IZDELAVA bir-
manskih, obhajilnih, po-
ročnih ter svečanih oblek ... 
Šiviljstvo Ne-ja, Senešci 2a. Veli-
ka Nedelja. Gsm: 031 258 704 
www.brunaricenadstreski.com

Mali oglasi
STORITVE

IZVAJAMO vsa gradbena dela: 
adaptacije, novogradnje, pola-
ganje tlakovcev, izdelava škarp, 
fasade – klasične ali demit, s sti-
roporjem ali volneno volno, suho-
montažna dela po sistemu KNAUF, 
slikopleskarske storitve ter urejanje 
okolice. Priporočamo se. Zidarstvo 
Hami, Milan Hameršak, s. p., Jir-
šovci 7 a, Destrnik, GSM 051 415 
490.

ODPRAVA CELULITA in obli-
kovanje telesa brez diete in 
telovadbe z najnovejšo ELOS 
tehnologijo. MILUMED, d. o. o., 
Langusova ulica 8, tel. 02 745 
01 43, www.Milumed.si.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi – pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska de-
la. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, tel. 041 226 204.

UGODNO: nerjaveče inox ogra-
je – elementi, dimniki, okovja za 
kabine, cevi, pločevina, profi li, 
vijaki. Ramainoks, d. o. o., Ki-
dričevo, Kopališka 3, 02 780 99 
26, www.ramainox.si.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, opravijo pa tudi po-
sek in spravilo lesa ali odkup 
gozda. Hkrati prodajajo žagan 
les, ostrešja, obloge, drva za 
kurjavo. Tel. 041 403 713.

RAČUNOVODSTVO za s. p. in 
d. o. o., obisk na domu. Ra-
čunovodstvo Tušek, d. o. o., 
Medribnik 27, 2282 Cirkulane, 
GSM 031 811 297, tel. 0599 
20 600.

RAČUNOVODSTVO za s. p., 
d. o. o. in društva. Valerija Mer-
nik, s. p., Štuki 23,2250 Ptuj. 
Tel. 031 873 769.

UGODNO prodamo les za ostreš-
je, late, morale, deske, opaže in 
brune. Možna tudi dostava. Telefon 
051 325 033, 041 642 055.

PRODAM telico ali kravo, brejo v 
devetem mesecu. Tel. 753 51 01.

PRODAM telico, brejo v devetem 
mesecu, simentalko. Tel. 051 231 
529.

PRODAM bukova drva z dostavo. 
Telefon 031 532 785.

PRODAM prašiče v teži od 25 do 
100 kg, cena 1,50 do 2,30 €/kg, 
z možnostjo dostave. Tel. 041 670 
766.

NJIVE vzamem v najem v Gorišnici, 
Markovcih in okolici. Tel. 041 670 
766.

KUPIM traktor in kmetijsko mehani-
zacijo. Telefon 041 358 960.

PRODAM bukova drva, razkalana, 
dolžine 1 meter, 50, 33 in 25 cm, 
vse z dostavo. Tel. 051 667 170.

KUPIM suhe bučnice, pridem na 
dom, plačilo takoj. Tel. 051 667 
170.

PRODAM drva, cepljena na 1 m, 
bukev in druge vrste lesa, po želji 
jih za doplačilo razrežem. Tel. 041 
375 282.

NESNICE, rjave, grahaste, črne, 
pred nesnostjo. Vzreja nesnic Ti-
baot, Babinci 49, Ljutomer, tel. 02 
582 14 01.

PRODAM bukova in gabrova drva. 
Možnost razreza na 25 ali 33 cm, z 
dostavo. Tel. 041 723 957.

BUKOVA drva, razžagana, zložena 
na paleti, prodajamo, možnost do-
stave. Tel. 041 893 305.

PRODAM bukova drva, možna do-
stava na dom. Tel. 041 610 210 ali 
02 769 15 19.

PRODAJAMO domača kokošja jaj-
ca, dnevno sveža, z dvorišča, Pod-
vinci 30. Tel. 031 527 341.

PRODAM traktor Deutz torpedo, 
letnik 86, obnovljen. Tel. 041 414 
401.

PRODAMO odojke, težke cca. 25 
kg, Krčevina pri Ptuju. Tel. 031 568 
484.

PRODAM suhe bučnice. Tel. 041 
728 016.

PRODAM črno-belo teličko A-kon-
trole, težka okrog 120 kg, in 2000-
l cisterno za kurilno olje. Tel. 041 
562 179

DOM-STANOVANJE

V NAJEM oddam podstrešno gar-
sonjero, delno opremljeno, za 
daljše obdobje. Tel. 041 855 014. 

VIR PRI ZADRU, oddam dvosobni 
apartma za štiri osebe, v predse-
zoni, sezoni in posezoni, oddaljen-
ost od morja cca. 150 m .Tel. 031 
742 714.

ODDAM manjše enosobno novo 
opremljeno stanovanje za 250 €/
mes. na Ptuju. Tel. 051 238 431.

ODDAM v najem enoinpolsobno 
stanovanje v I. nadstropju v Ptuju, 
Ul. 5. prekomorske. Inf. po tel. 051 
337 677.

DOPUST v centru Kopra – apartma 
do 4 osebe, 245 evrov teden, in 
apartma do 6 oseb – 315 evrov – 
teden, oba blizu kopališča. Kontakt 
041 337 744.

NEPREMIČNINE

PRODAMO parcelo s starejšo hišo 
na čudoviti lokaciji v Grajenščaku. 
Telefon 041 245 054.

PVC-OKNA in VRATA, FASADE ter 
izvedba predelnih sten, spuščenih 
stropov in izdelava mansardnih 
stanovanj – ugodno. Sandi Cvetko, 
s. p., Lešnica 52, Ormož, GSM 041 
250 933.

KMETIJSTVO

TEČAJ ZDRAVEGA HUJŠANJA. 
Prijavite se na 041 461 266. 
Darinka Pesek, s. p., Miklošičeva 
ulica 5, Ptuj.

PLESKARSTVO Vuzem, fasader-
ska dela, knauf sistemi, talne 
obloge. Inovativne rešitve, ugo-
dne cene in svetovanje: 051 
205 373.

UGODNO! UGODNO! v PE 
LINA CENTER, Zagrebška c., 
Ptuj. Delovnik: pon/čet: 8-14, 
tor/sre: 12-19, pet: 10-19, sob: 
7-12. Naročila: 030 279 554.
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15.00 Destrnik, Placar 11 b: slovesnost ob 25-letnici delovanja obrti 

Branka Goričana
17.30 Markovci, večnamenska dvorana: osrednja prireditev ob občin-

skem prazniku; prelet zmajarjev zmajarskega kluba Lastovka iz 
Prvencev; 19.30 nastop mladega talenta in pogostitev ter zabava 
z ansambloma Vagabundi; ognjemet ob 22.15 

19.00 Slovenska Bistrica, Viteška dvorana gradu: pogovori Jožeta 
Groblerja z dobitniki Borštnikovega prstana – Polde Bibič

19.00 Oplotnica, prostori KTC: literarni večer z Zdenko Opič Detiček in 
Jankom Potočnikom

19.00 Ptuj, dvorana Gimnazije Ptuj: 37. območna revija pevskih zborov 
Večerna pesem 2011, 1. del

19.00 Ptuj, CID: potopisno predavanje Ptujčanke Mateje Lapuh o Male-
ziji, Singapurju in Filipinih

20.00 Oplotnica, prostori KTC: koncert Klape Lanterna
20.00 Skorba, gostilna Koštomaj: redna letna skupščina Športne zveze 

Hajdina
20.30 Ptuj, DomKulture: koncert glasbenega dueta Adanna; Jan Tomšič 

– kitara, bansuri, vokal in Boris Magdalenc – hang didgeridoo

Sobota, 7. maj 
  8.00 Ljutomer, Glavni trg: turistična tržnica
  8.00 Kebelj, parkirišče pred večnamenskim domom: 15. tradicionalni 

pohod po Kebeljski transverzali
  9.00 Podlehnik, pred krajevno dvorano: 12. tradicionalni pohod 

po občini Podlehnik z zaključkom pri etnografskem muzeju na 
prostem ob 16. uri s podelitvijo priznanj letošnjega ocenjevanja 
vin in kulturnim programom

  9.00 Ljutomer: OŠ Ljutomer in OŠ Stročja vas – 34. državno tekmova-
nje mladih čebelarjev in krožkarjev v organizaciji Čebelarskega 
društva Ljutomer

10.00 Draženci, igrišče: srečanje etnografskih korantovih skupin v 
organizaciji TeDE Korant klub

10.00 Ptuj, Novi trg pred blagovnico: osrednja prireditev ob 7. obletnici 
vstopa v Evropsko unijo in predstavitev projekta mladih Spozna-
vajmo države EU; kulturni program: otroci vrtcev in osnovnošolci 
širšega ptujskega območja, Glasbena šola Karola Pahorja Ptuj in 
dijaki srednjih šol 

15.00 Cven, Grunt TD Cven: kmečka tržnica
16.00 Destrnik, etnološki muzej: podelitev priznanj TD Destrnik s kultur-

nim programom, ogledom muzeja in vodnjaka ter degustacijo
16.00 Destrnik, Volkmerjev dom: prijateljsko srečanje pevcev ljudskih 

pesmi in godcev ljudskih viž, Zapojmo in zaigrajmo po domače, 
v organizaciji TD Destrnik in Urbančank s frajtonarjem 

19.00 Ptuj, dvorana Gimnazije Ptuj: 37. območna revija pevskih zborov 
Večerna pesem 2011, 2. del

20.30 Ptuj, DomKulture: dogodek med pripovedjo, koncertom in gle-
dališko predstavo »Tri zdrave Marije in en oče naš«; režija Mare 
Bulc; glasbeniki Polona Janežič, Boštjan Narat in Vesna Zornik; 
pripovedovalki Ana Duša in Špela Frlic

Nedelja, 8. maj 
13.00 Središče ob Dravi: 4. Florjanov pohod po mejah občine Središče 

ob Dravi
14.00 Slovenska Bistrica, brunarica na Devini: pohod – Dan odprtih 

vrat Ritoznoja
15.00 Ptuj, Mestno gledališče: akademija MGP v sodelovanju z Ljudsko 

univerzo Ptuj, predava Petja Janžekovič – Božanska komedija, 
Vice

15.00 Muretinci, vaški dom: koncert Ljudska glasba in pesem v spomin 
na I. Petka in S. Murkoviča s pevci, godci in folkloristi iz osrednje 
Slovenije, v organizaciji KD Odpev

Torek, 10. maj 
8.00 Cirkovce, osnovna šola: predtekmovanje 6. otroške varnostne 

olimpijade
19.00 Slovenska Bistrica, Knjižnica Josipa Vošnjaka: predstavitev knjige 

o vzgoji otrok Zinke Ručigaj Otroško srce je zaklad

Kino Ptuj
petek, 6., sobota, 7., in nedelja, 8. maj: 17.00 v slovenščino sinhronizira-

na animirano-igrana komedija Hop; 19.00 komedija Teden brez 
pravil; 21.00 Art program: drama Čudovito

Prireditvenik 

NAPRODAJ je čudovito, 46 
kvadratnih metrov veliko stanovan-
je z dvigalom, na mirni lokaciji na 
Ptuju. Informacije na telefonu 041 
81 77 37.

V JURŠINCIH nad ribnikom Amur 
ugodno prodam ograjen manjši 
vinograd s sadovnjakom. Telefon 
041 771 722.

MOTORNA VOZILA

Renault clio, motor 1,2, serije II, let-
nik 98, pet vrat, ugodno prodam, v 
račun vzamem živino ali kmetijski 
stroj. Tel. 051 336 879.

DELO

IŠČEM delo na domu, lahko 
čiščenje. Tel. 751 43 81.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce, razgled-
nice in drobnarije. Plačam takoj. 
Tel. 041 897 675.

PRODAM betonsko železne sohe 
za vinograd, 350- in 500-l sod iz 
nerjaveče pločevine, steklena vra-
ta za kamin in servirni voziček. Tel. 
031 317 508.

PRODAM starinsko, dobro ohran-
jeno lončeno peč, primerna za vik-
end ali etažno ogrevanje, cena po 
dogovoru. Telefon 040 534 146.

PRODAM električno masažno 
blazino, na 10 funkcij. Tel. 041 
946 904.

Od doma, iz Ormoške c. 41, je odšel 
kuža, zlati prinašalec, ki sliši na ime 
Čar. Če ga je kdo videl, prosimo naj 
pokliče tel. št. 031 656 699.

V Skorbi, kjer veliko dajo 
na tradicijo, se je v nedeljo, 1. 
maja, ko je v Vatikanu potekala 
razglasitev papeža Janeza Pavla 
II. za blaženega, sestal Inicia-
tivni odbor vaške skupnosti in 
sprejel izjavo za javnost, v kate-
ri oznanjajo namero, da bodo 
vaško kapelo, ki jo bodo začeli 
graditi v okviru vaško-duhov-
nega središča, poimenovali po 
Janezu Pavlu II. Ime vsebuje 
tudi ime njihovega prejšnjega 
župnika Pavla Pucka, ki ne bo 
nikoli razglašen za blaženega, v 
njihovih srcih pa bo ostal prav 
v takšnem spominu. Po eni od 
variant pa naj bi v vaško sredi-
šče postavili staro vaško kape-
lo, ki jo bodo prenovili. Pobu-
do za postavitev vaške kapele je 
dal hajdinski župnik, naddekan 
Marijan Fesel, da bi tudi v Hajdi-
ni počastili papeža Janeza Pavla 
II., ki je bil največja osebnost 

našega časa in tipičen primer, 
kako se duhovnost in tradicija 
ohranjata tudi v sodobnem, od 
materije poblaznelem svetu, 
so povedali člani Iniciativnega 
odbora vaške skupnosti Skorba. 
Papež Janez Pavel II. je bil z Va-
tikanom med prvimi, ki so pri-
znali slovensko samostojnost, v 
slovenska srca pa se je zapisal 
tudi s prisrčnima izjavama „Pa-
pež ma vas rad“ in malo manj 
znano, za današnji čas pa še po-
membnejšo „Korajža velja“. V 
Iniciativnem odboru vaške sku-
pnosti Skorba izjave za javnost 
ne želijo posebej komentirati, 
povedali so le, da je dovolj, da 
je njihova namera oznanjena, 
ponovno se bodo oglasili, ko 
se bodo odločili med novogra-
dnjo kapele in obnovo s presta-
vitvijo že obstoječe kapele na 
območju Skorbe.

MG
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Glasbena šola Karola Pahorja Ptuj
Dravska ul. 11, 2250
Tel.: 749 24 10

Na podlagi Zakona o glasbenih šolah – Ur. list RS, št. 29/00, 60/06 
(20., 21., 22. in 23. člen) objavljamo

RAZPIS PROSTIH UČNIH MEST
za šolsko leto 2011/2012

PREDMET STAROST UČENCA ŠT. PROSTIH MEST
KLAVIR 7–9 18
ORGLE 11–18 2
HARMONIKA 7–9 8
VIOLINA 7–9 2
VIOLONČELO 7–9 1
FLAVTA 10–12 5
OBOA 10–12 1
KLARINET 10–12 1
SAKSOFON 10–12 0
TROBILA (trobenta, pozavna, bariton, rog, tuba) 9–18 6
KITARA 8–10 3
TOLKALA 9–18 1
PETJE 17–24 1
PLESNA PRIPRAVNICA 1 6 15
PLESNA PRIPRAVNICA 2 7 4
PLESNA PRIPRAVNICA 3 8 4
BALET 1. RAZRED 9 4
BALET 2. RAZRED 10 1
PREDŠOLSKA GLASBENA VZGOJA 5 15
GLASBENA PRIPRAVNICA 1 6 30
GLASBENA PRIPRAVNICA 2 7 30

Prosimo starše, da upoštevajo starostne omejitve.

Preizkus glasbene nadarjenosti bodo novinci lahko opravljali v dvorani 
Glasbene šole Karola Pahorja Ptuj v enem od naslednjih terminov:
- petek, 20. maja 2011, med 15.00 in 17.00 
- četrtek, 19. maja 2011, med 17.00 in 17.30 na OŠ Gorišnica
- ponedeljek, 23. maja 2011, med 15.00 in 17.00 
- sredo, 25. maja 2011, med 15.00 in 17.00 
Naknadni sprejemni preizkusi za morebitna še prosta mesta:
- sreda, 24. avgusta 2011, med 15.00 in 17.00.

PREIZKUS ZA PREDMET PETJE BO SAMO V PONEDELJEK, 23. 
MAJA
Učiteljski zbor na podlagi uspešnosti sprejemnega preizkusa in razpo-
ložljivih mest na konferenci izbere učence-novince.

JAZZ ODDELEK
PREDMET ŠTEVILO PROSTIH MEST
JAZZ KLAVIR 5
JAZZ SAKSOFON 5
JAZZ TROBENTA 5
JAZZ KITARA 5
JAZZ BOBNI 5
JAZZ KONTRABAS/BAS KITARA 5
JAZZ PETJE 5

Predmeti jazz oddelka se bodo izvajali kot nadstandard.

ZAŽELENO JE GLASBENO PREDZNANJE, PRIMERLJIVO S ŠTI-
RIMI LETNIKI OSNOVNE GLASBENE ŠOLE IN ODIGRANI DVE 
SKLADBI NEKLASIČNEGA ZNAČAJA (blues, swing, funk ….).
Preizkus glasbenega predznanja bodo kandidati opravljali v dvorani 
Glasbene šole Karola Pahorja Ptuj v enem od naslednjih terminov:
- petek, 27. maja 2011, od 17:00 do 18:00
- sobota, 28. maja 2011, od 12:00 do 13:00.
Poleg glavnega predmeta (instrumenta) bodo učenci obiskovali še 
predmete:
• jazz teorija
• rhythm & reading
• big band
• combo zasedbe

NOVINCI – VABLJENI V ČUDOVITI SVET GLASBE IN PLESA!
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SPOMIN
5. maja mineva eno leto, odkar nas 
je zapustila naša draga žena, mama, 
babica in prababica

Slavica Vindiš
IZ MLADINSKE ULICE 4, 
KIDRIČEVO
Čas mineva, žalost in bolečina pa ostajata.
Hvala vsem, ki se je spominjate.

Tvoji najdražji

Če bi te solza lahko zbudila,
te črna zemlja ne bi nikoli pokrila.
Nismo dovolili, da bi te izgubili,
ali usoda hotela je tako, da to,
kar smo najbolj ljubili,
smo za vedno izgubili.

ZAHVALA

Marija Feguš
SP. GRUŠKOVJE 10, PODLEHNIK

Ob boleči izgubi naše mame se iskreno zahvaljujemo vsem 
in vsakemu posebej za vsa darovanja. Hvala za odigrano 
Tišino, hvala govorniku Petru Fegušu za boleče slovo 
od naše mame, hvala duhovnikoma patru Benjaminu in 
gospodu duhovniku Ediju Vajdu za opravljen cerkveni 
obred. Hvala pogrebnemu podjetju Mir.
Vsem še enkrat hvala.

Žalujoči: hči Marija, sinova Mirko in Franc z družinama

S kamnite plošče črke nemo govorijo,
da za tebe svečke eno leto že gorijo,
da zaman te čakamo, ne moremo dojeti,
spomini dajejo nam moči,
da brez tebe učimo se živeti.

V SPOMIN
8. maja mineva eno leto, odkar nas je 
zapustil dragi mož, oče, dedek in pra-
dedek.

Franc Lajh
21. 12. 1931   †  8. 5. 2010

IZ SOBETINCEV 9
Hvala vsem, ki prinašate cvetje in sveče ter z lepo mislijo 
postojite ob njegovem grobu.

Žalujoči njegovi najdražji

Kje so dnevi, ko skupaj smo sedeli?
Kje sta dobrota in ljubezen tvoja,
ki si nam ju dal?

V SPOMIN
7. maja mineva leto, odkar si nas za 
vedno zapustil,

Janez Belšak
IZ PRVENCEV 4 A

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, mu prižigate 
svečko in se z lepo mislijo spominjate nanj.

Tvoji najdražji

Veter je odtrgal list z drevesa,
med številnimi je izbral le enega,
ta list, ki je bil del našega življenja,
sedaj manjka, vedno bo manjkal.

SPOMIN
5. maja je minilo 10 let, odkar nas je 
zapustil dragi sin, brat, svak, stric

Milan Kozel
IZ ZG. GRUŠKOVJA PRI PODLEHNIKU
Hvala vsem, ki s postankom ob njegovem grobu, s svečko 
počastite njegov spomin.

Vsi tvoji

Lani ta čas zrli smo v Tvoj obraz, 
letos ta čas v nizko gomilo,
kjer ti rože cvetijo in sveče gorijo.

V SPOMIN
3. maja je minilo eno leto žalosti, ko si 
naju zapustil, edini sin

Andrej Zupanič
IZ PTUJA, MURŠČEVA ULICA ŠT. 13

Hvala vsem, ki se ustavite z lepo mislijo ob njegovem pre-
ranem grobu.

Žalujoča: mama in ata

Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage žene, mame, 
babice in prababice

Katarine Širovnik
S CESTE NA HAJDINO 25, NJIVERCE – 
KIDRIČEVO
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, 
darovali cvetje, sveče in za svete maše, nam pa izrazili sožalje.
Posebej se zahvaljujemo osebju internega in ginekološkega 
oddelka SB Ptuj, kolektivu Boxmark – Kidričevo, FD Lancova 
vas, govorniku za poslovilne besede, ge. Veroniki za molitev, g. 
župniku za opravljen pogrebni obred in sv. mašo ter pogreb-
nemu podjetju Mir.

Vsi njeni

Je čas, ki da, je čas, ki vzame,
pravijo, je čas, ki celi rane.
In je čas, ki nikdar ne mine,
ko zasanjaš se v spomine.

SPOMIN

4. maja je minilo 3 leta, odkar nas je 
zapustil dragi mož, oče, brat, prijatelj in sodelavec

Branko Resnik
Z MESTNEGA VRHA 88 i, PTUJ

Hvala vsem, ki se ga spominjate, mu prižigate sveče in 
postojite ob njegovem grobu.

Vsi tvoji

www.radio-tednik.si

Na podlagi 60. in 61. a člena Zakona o prostorskem načrtovanju 
(Uradni list RS, št. 33/07, 70/08 ZVO-1B, 108/09, in 80/10-ZUPUD-
PP) in 30. člena Statuta Občine Sveti Andraž v Slovenskih goricah 
(Uradno glasilo slovenskih občin, št. 29/07), Občina Sveti Andraž v 
Slovenskih goricah objavlja

JAVNO NAZNANILO 
o javni razgrnitvi dopolnjenega osnutka sprememb in do-

polnitev občinskega podrobnega prostorskega načrta za del 
območja urejanja P2-S3/1 Vitomarci (prva faza) 

1.
Javno se razgrne dopolnjeni osnutek sprememb in dopolnitev ob-
činskega podrobnega prostorskega načrta za del območja urejanja 
P2-S3/1 Vitomarci (prva faza) (v nadaljnjem besedilu: spremembe po-
drobnega načrta), ki ga je izdelala družba TMD Invest, d. o. o., Ptuj, 
pod številko projekta 18026-11-OPPN/GK. 

2.
Območje sprememb podrobnega načrta obsega zemljišče s parcelni-
ma številkama 290/1 in 290/2, obe k. o. Vitomarci. Površina območja 
meri 3.884 m2. 
V letu 2010 je bil sprejet Občinski podrobni prostorski načrt za del 
območja urejanja P12-S3/1 Vitomarci (prva faza). Odlok o njegovem 
sprejemu je objavljen v Uradnem glasilu Občine Sveti Andraž v Sloven-
skih goricah št. 21/2010, z dne 31. 3. 2010. 
Veljavni podrobni načrt predvideva stavbe tlorisne velikosti do 9,00 m 
x 14,00 m, z možnostjo širitve ali zmanjšanja 10 %. Nove predvidene 
tlorisne velikosti so do 17,00 m x 15,0 m, z možnostjo njenega pove-
čanja oziroma zmanjšanja. 
Spremembe podrobnega načrta se nanašajo samo na posamične po-
sege v prostor, ki ne vplivajo na celovitost načrtovanih prostorskih ure-
ditev ter na rabo sosednjih zemljišč in objektov, zato se trajanje javne 
razgrnitve skrajša na 15 dni. 

3.
Javna razgrnitev sprememb podrobnega načrta bo v času od pone-
deljka, 16. 5. 2011, do vključno ponedeljka, 30. 5. 2011, v prostorih 
Občine Sveti Andraž v Slovenskih goricah. 

4.
V času javne razgrnitve bo javna obravnava sprememb podrobnega 
načrta izvedena v sredo, 18. 5. 2011, ob 16. uri, na sedežu Občine 
Sveti Andraž v Slovenskih goricah, Vitomarci 71. 

5.
V času javne razgrnitve lahko vsi zainteresirani podajo pisne pripom-
be in predloge k razgrnjenemu gradivu na naslov Skupna občinska 
uprava občin v Spodnjem Podravju, Mestni trg 1, 2250 Ptuj, ali pa 
jih na razgrnitvenem mestu vpišejo v knjigo pripomb. Rok za dajanje 
pripomb poteče s potekom javne razgrnitve.

6.
Javno naznanilo se objavi v časopisu Štajerski tednik Ptuj in na spletni 
strani Občine Sveti Andraž v Slovenskih goricah (www.sv-andraz.si). 

Številka  3505-2/2011
Datum  4. 5. 2011

Župan 
Občine Sveti Andraž v Slovenskih goricah

Franci Krepša



Kot je pojasnil predse-

dnik Neodvisnih sindikatov 

Slovenije Rastko Plohl, 
so v Neodvisnih sindikatih 

dosegli največji uspeh v ko-

rist petih delavk podjetja 

Boxmark Leather Kidriče-

vo, ki so že spomladi letos 

dobile tožbo na delovnem 

sodišču v Ptuju. Po pritož-

bi njihovega delodajalca je 

takšno odločitev prvosto-

penjskega sodišča potrdilo 

tudi Višje delovno sodišče 

v Ljubljani, tako da je sedaj 

sodba pravnomočna. Sicer 

pa s v kratkem pričakujejo 

še potrditev tožbe za šesto 

delavko istega podjetja.

O vzrokih za vložitev tožb 

je Rastko Plohl pojasnil: 

„Ko je bilo pred dvema le-

toma iz podjetja Boxmark 

Leather Kidričevo odpušče-

nih 27 delavk, je po naši pri-

javi mariborski inšpektorat 

za delo ugotovil, da je bilo 

kar 18 od teh delavk odpu-

ščenih neupravičeno, saj so 

bile v času, ko so prejele od-

poved delovnega razmerja, 

na bolniškem dopustu. Šest 

od teh delavk, ki so zbrale 

dovolj poguma, se je od-

ločilo, da zaradi kršitve 6. 

člena zakona o delovnih raz-

merjih zoper delodajalca, 

podjetje Boxmark Leather, 

vložijo tožbo in po naših 

pričakovanjih so jo končno 

tudi dobile.

O njihovih imenih ne že-

lim govoriti, saj je to njihova 

zasebna zadeva in se morajo 

o tem, ali bodo šle v javnost, 

same odločiti. Sicer pa ste v 

zvezi s to tožbo pred krat-

kim pisali o zadevi ene od 

teh delavk, Jasne Klein iz Ki-

dričevega, vse pa je podrob-

neje zapisano tudi v sodnih 

spisih.

Moram pa poudariti, da 

so vse te delavke skupaj s 

svojo obrambo morale vlo-

žiti velike napore, da so na 

sodišču dokazale upravi-

čenost svojega bolniškega 

dopusta in s tem tudi to, da 

so bile odpuščene nezako-

nito. Lahko vam zaupam, da 

je bila ena od teh delavk na 

bolniškem dopustu zaradi 

težav v nosečnosti, druga je 

imela hudo bolnega otroka, 

ki boleha za multiplo sklero-

zo, ostale pa so bile na bol-

niškem dopustu zaradi svo-

jega bolezenskega stanja.“

Kaj sedaj, ko so tožbo 
dobile in jo je potrdilo 
tudi višjestopenjsko so-
dišče? Bodo omenjene 
delavke prejele kakšno 
odškodnino?

„Vsekakor, delovno sodi-

šče jim je namreč prisodilo, 

da jim mora njihov delodaja-

lec poleg povrnitve v delov-

no razmerje povrniti tudi 

vse izgubljene prejemke, to-

rej plače, ki so jih v teh dveh 

letih zgubile, skupaj z vsemi 

drugimi nadomestili in re-

gresi, povrniti pa jim mora 

tudi zahtevane odškodnine. 

To je dokaz več, da se, vsaj 

v tem primeru, delodajalcu 

ni izplačalo neupoštevanje 

zakonodaje, saj je omenjeno 

podjetje po izgubljeni tožbi 

vse skupaj stalo precej več, 

kot bi ga sicer.“

Sicer pa delovne raz-
mere v podjetju Boxmark 
spremljate že dalj časa. 
Se sedaj že izboljšujejo?

„Če lahko sklepamo po 

nekaterih potezah vodstva, 

vsekakor. V zadnjem času so 

namreč v podjetju Boxmark 

posvetili večjo pozornost 

zagotovitvi boljših delovnih 

razmer za svoje delavke, saj 

so zgradili kar tri nove de-

lovne hale, kjer bo za vse 

zaposlene zagotovo več 

prostora, in prepričani smo, 

da bodo s tem zagotovljeni 

tudi boljši delovni pogoji. 

Kolikor sem seznanjen, ima-

jo v tem podjetju spet dovolj 

dela in delajo tudi ob sobo-

tah, včasih tudi ob nedeljah 

in praznikih, tako da jim na-

ročil očitno ne manjka.

Ob tem pa ne smemo za-

nemariti dejstva, da imamo 

zaradi kršenja delovnih pra-

vic zaposlenih v tem podje-

tju v minulem obdobju na 

delovnem sodišču še okoli 

40 sodnih sporov, ki še po-

tekajo in se še vlečejo. V 

glavnem gre za kršitve, ki so 

povezane z neupravičenim 

zmanjšanjem osnovnih plač 

in dopustov.“

To je seveda del priza-
devanj Neodvisnih sindi-
katov Slovenije, ki jih vo-
dite. Je to eden od vaših 
strateških ciljev?

„Popolnoma se strinjam. 

Naši strateški cilji so sicer 

nekaterim že znani, saj vla-

gamo vse napore za to, da bi 

Slovenija spet postala uspe-

šna samoupravna država, da 

bi utrdila svoj položaj tudi v 

mednarodni skupnosti tako 

pri delitvi dela kot pri delitvi 

dobrin ter da bi si zagotovi-

la tudi soodločanje pri vseh 

strateških in pomembnih 

odločitvah. Osnova za to pa 

je vzpostavitev nove družbe-

ne, politične in ekonomske 

ureditve in delovanja naše 

države v dejansko korist de-

lovnih ljudi oziroma delav-

cev - tistih torej, ki s svojim 

delom skrbijo za dodano 

vrednost proizvodov. To pa 

bomo dosegli le z zagoto-

vitvijo skupne zasebne in 

osebne lastnine ter nekate-

rih drugih lastniških oblik, z 

vrnitvijo odtujene družbene 

lastnine; pa tudi z zagotovi-

tvijo pogojev za ekonomsko 

samooskrbo države, s polno 

zaposlenostjo vseh delovno 

sposobnih, s pravičnejšo 

delitvijo ustvarjenega, da bi 

se izboljšala splošna kako-

vost življenja za vsakogar – 

po principu solidarnosti in 

človeškega dostojanstva, ki 

je sedaj močno zapostavlje-

no. Vse to pa moramo za-

gotoviti ob varovanju naših 

naravnih danosti in javnega 

dobra za vse bodoče genera-

cije Slovencev.“
M. Ozmec

Streljanje pri Sv. Tomažu
30. aprila ob 16.40 je bil Ope-

rativni-komunikacijski center 
Policijske uprave Maribor obve-
ščen, da naj bi nekdo pri Svetem 
Tomažu streljal. Na kraj so ne-
mudoma odšli policisti in ugoto-
vili, da je 61-letni moški večkrat 
ustrelil s pištolo v zemljo. Med 
varnostnim pregledom so pri mo-
škemu našli večjo količino nabo-
jev, v nadaljnjem postopku pa je 
moški policistom izročil pištolo in 
avtomatsko puško z naboji. Poli-
cisti so moškega pridržali, zoper 
njega pa bodo podali kazensko 
ovadbo pristojnemu državnemu 
tožilstvu.

Požar v lokalu
21. aprila okoli 2.20 je iz do 

sedaj neznanega vzroka prišlo 
do požara v gostinskem lokalu 
na Ptuju. Poškodovanih ni bilo, 
premoženjska škoda znaša okoli 
30000 evrov.

Zagorel avtobus
3. maja okoli 4.50 je zaradi 

napake na klimatski napravi 
prišlo do požara v avtobusu, par-
kiranem v Trnovski vasi. Poško-
dovanih ni bilo. Premoženjska 
škoda znaša okoli 30000 evrov.

Gorelo v kuhinji
27. aprila ob 12.20 je prišlo 

do požara v stanovanjski hiši v 
Muretincih. Požar je nastal pri 
kuhanju. Poškodovanih ni bilo, 
premoženjska škoda znaša okoli 
10000 evrov. Požar so pogasili 
gasilci PGD Muretinci.

Turka ujeli na meji
30. aprila ob 20.25 so policisti 

Postaje mejne policije Gruškovje 
opazili dve osebi, ki sta se zadr-
ževali v bližini mejnega prehoda 
Gruškovje. Čez nekaj minut so 
ju prijeli v bližini državne meje.  
V postopku so ugotovili, da sta 
18- in 21-letna moška državljana 
Turčije, ki sta na nedovoljen na-
čin prestopila državno mejo.

Vlomi, tatvine
Med 26. in 28. aprilom je ne-

znan storilec vlomil v ograjeno 
dvorišče prodajalne v Lenartu. 
Iz notranjosti je odtujil večjo ko-
ličino gnojila in plinske jeklenke. 
Premoženjska škoda znaša okoli 
2500 evrov.

27. aprila popoldne je neznan 
storilec vlomil v stanovanjsko 
hišo na Ptuju. Iz notranjosti je od-
tujil prenosni računalnik in nakit. 
Premoženjska škoda znaša okoli 
5000 evrov.

Pijani za volanom
28. aprila ob 16.20 so poli-

cisti Postaje prometne policije 
v Lenartu ustavili 65-letnega 
voznika tovornega avtomobila 
s polpriklopnikom. Odredili so 
preizkus z alkotestom in ta je je 
pokazal 1,08 miligrama alkohola 
na liter izdihanega zraka. Vozni-
ka so pridržali.

28. aprila ob 19.50 so polici-
sti Policijske postaje Ptuj v Borov-
cih ustavili 61-letnega kolesarja. 
Odredili so preizkus z alkotestom 
in ta je pokazal 1,28 miligrama 
alkohola na liter izdihanega zra-
ka. Voznika so pridržali.

28. aprila ob 21.30 so policisti 
Policijske postaje Ptuj v Kidriče-
vem ustavili 46-letnega voznika 
osebnega avtomobila. Odredili 
so preizkus z alkotestom in ta je 
pokazal 1,67 miligrama alkohola 
na liter izdihanega zraka. Vozni-
ka so pridržali.

30. aprila ob 1.50 so policisti 
Policijske postaje Slovenska Bi-
strica v Slovenski Bistrici ustavili 
45-letnega voznika osebnega av-
tomobila. Odredili so preizkus z 
alkotestom in ta je pokazal 1,27 
miligrama alkohola na liter izdiha-
nega zraka. Voznika so pridržali.

Črna kronikaKidričevo � Pet delavk dobilo tožbo proti Boxmarku

Dosegle povrnitev zaposlitve 
in izgubljenih prejemkov
V Neodvisnih sindikatih Slovenije so ponosni na nov uspeh na področju varstva delavskih pravic, saj so petim delavkam kidri-
čevskega podjetja Boxmark Leather pomagali, da so dobile tožbo proti svojemu delodajalcu zaradi neupravičene prekinitve 
delovnega razmerja.

Napoved vremena za Slovenijo
Danes bo pretežno jasno. 

Najnižje jutranje tempera-

ture bodo od 0 do 5, ob mor-

ju okoli 7, najvišje dnevne 

od 17 do 21 stopinj C.

Obeti
V soboto in nedeljo bo 

pretežno jasno in topleje. V 

nedeljo bo v vzhodnih kra-

jih občasno več oblačnosti, 

zapihal bo severovzho-

dnik.

… soncni zarki in 
odlicen sladoled…
… soncni zarki in 
odlicen sladoled…

na terasah 
vseh Pomaran�

na terasah 
vseh Pomaran�

Foto: M. Ozmec

Rastko Plohl: „Zavzemamo se 
za vzpostavitev nove družbene, 
politične in ekonomske uredi-
tve ter za delovanja države v 
dejansko korist delovnih ljudi 
oziroma delavcev!“

Foto: M. Ozmec

V zadnjem času v podjetju Boxmark posvečajo večjo pozornost zagotovitvi boljših delovnih razmer za 
zaposlene, saj so zgradili kar tri nove delovne hale.
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